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Domače sapice so že pihljale 
Nasmejani obrazi treh nagrigencev letošnjega tekmovanja za Zlato harmoniko Ljubečne nsgbolje kažejo na vzdušje na tej 

prireditvi. Mitja Kapš iz Mengša je dobil novoustanovljeno navado Plaketo A v i s t a Stanka, Maijan Lipovšek iz Vojnika 
e že drugič osvojil nagrado občinstva MsgoUko, Toni Sotošek iz Koprivnice paje prejel Zlati kipec Ljubečne. (Več na 16. 

. EDI MASNEC 

¥se za obrt, obrt za vse 
Novi tednik vam predstavlja XIX. 
mednarodni sejem obrti v prilogi. 

KraUlca športov v Uubllanl 
Dober nastop jugoslovanskih atletov na ljubljanskih BAI. 
Stran 17. 

Trgovci obnubilalo, kupci pa moleáulelo 
Inšpektorji ugotavljajo vrsto pomanjkljivosti pri reševa-
nju reklamacij. Stran 19. 

Sejem odgovorov na 
pereča vprašanja 
s poslovnima dnowoma se le včeraj 
prtčol XIX. mednarodni selem obrti ¥ 
CoUu 

Zveza obrtnih združenj 
Slovenije, Splošno združe-
ne drobnega gospodarstva 
Slovenije in Zavod športno 
rekreacijski center Golovec 
Celje so si kot organizatorji 
celjskega obrtnega sejma že 
pred leti postavüi cilj, da bi 
sejem postal stičišče vsega, 
kar se dagnja v obrtništvu te-
ga dela Evrope. Sejem je iz 
leta v leto rasel in na letoš-
njem devetnajstem se bo 
predstavilo preko 4000 raz-
stavljalcev na največjih po-
vršinah doslej, pričakujejo 
pa kar 250.000 obiskovalcev. 
A kljub temu z doseženim 
niso zadovoljni. 

Niso zadovoljni, ker je se-
jem odraz razvoja obrti, ta pa 
ni v skladu z vloženimi priza-
devanji. Prazvaprav se že ne-
kaj let vsa Jugoslavija 
usmerja v razvoj obrti, dru-
gače kot pred leti so bili za-
stavljeni cilji v resolucijah o 
iružbeno-ekonomskem raz-

voju, spremenila so se neka-
tera zsü^onska določila, spre-
jetje bil družbeni dogovor o 
razvoju obrti. Ob vsem tem 
pa se je obrt v letih 
1975-1980, ko večine tega še 
ni bilo, razvijala hitreje kot v 
letih 1980-1985. 

Kje so razlogi za počasnej-
ši razvoj obrti od pričako-
vanj je tako osnovno vprša-
nje celjskega sejma. Naiy že-
lijo odgovor, da bodo lahko 
prepreke odstranili, da se bo 
lahko obmtištvo hitreje raz-
vijalo, da bo zaživela njegova 
poslovnost doma in v odno-
su do sveta. Z razvojem obrt-
ništva bo rasel tudi celjski 
obrtni sejem, ki tudi sam pri-
speva svoj delež k hitrejše-
mu razvoju, kakovosti in po-
slovnosti tako s samo pred-
stavitjivjo dosežkov kot (še 
bolj) z vsem tistim, kar se na 
sejmu in ob njem dogaja. 

MILENA B. POKUČ 

Dan slevenslfih planincev 
Proslavili ga bodo v soboto prt Mozlrskl koči 

Moiirska planina in pre-
novljena Moiirska koća 
bosta v soboto gostili ne-
kaj tisoč planincev na 18. 
dnevu slovenskih pla-
nincev. 

Organizator, Planinsko 
društvo Moziije, pričaki^e 
več kot šest tisoč planin-
cev, zato pred tem velikim 
planinskim slavjem še en-
krat priporoči o, da se пгд 
večina planincev na pot 

odpravi peš. Možni dostopi 
na Mozirsko planino so iz 
Moziija, Žekovca, Rečice 
ob Savinji, Ljubnega ob 
Sav ic i , Soštai\ja, Paške 
vasi in Planinske ravne (do 
slednje bodo lahko vozili 
tudi avtobusi z ngjveč 50 
sedeži). Žičnico, ki bo 
obratovala neprekiiyeno 
od 6.30 do 21. ure, пад kori-
s t j o predvsem starejši in 
otroci. 

V kulturnem programu 
XVIII. dneva planincev 
bodo sodelovali mešani in 
moški pevski zbor Enakost 
iz Moziija, Godba na pihala 
iz Zagoija ob Savi, plesna 
skupina Eaduha z Ljubne-
ga, ritmična skupina OŠ iz 
Moziija in citraši iz Luč ob 
Savinji. S posebnim pro-
gramom bo nastopilo tudi 
Kinološko društvo iz Mo-
ziija. R.p. 

lavna radilska oddala 
b es. obletnici GLIN Nazarie 
iGorenje-Lesna industrija Glin Nazarje praznuje letos 85. 
Uetnico svojega obstoja, ki jo bodo počastili s številnimi 
Hreditvami. 
Ena od teh bo tudi javna radijska oddaja, ki jo pripravlja 
iše uredništvo in bo danes zvečer (četrtek, 11. 9.) ob 20. uri 
dvorani Kulturnega doma v Nazaijah. V programu bodo 
Welovali: Marijan Smode, ansambla Cmok in Miro Kline, 
w t Studenček, Ženski pevski zbor Nazaije, humorist 
tljski Poldek, citrar Karli Gradišnik in povezovalca Nada 
iimer in Janez Vedenik. Za obiskovalce pripravljao tudi 
^radno igro z bogatimi nagradami Glina, Elkroja in TGO 
orenje Nazaije. 
Na to prireditev so vabljeni tako k rcan i Nazarij kot tudi iz 
fUgih k r^ev in pa seveda vsi zaposleni v tej delovni organi-
•ciji, ki jim tudi čestitamo za jubilej. 

Fižol namesto 
limelja 

Tudi hmelj je podvržen 
staranju, zato njegova rod-
nost po desetih letih hitre 
upade in ga morajo izora ti, 
zemlji pa dati kakšno lete 
ali dve premora. Kmetje to 
obdobje izkoristijo tako, da 
posejejo pšenico ali posadi-
jo fižol. Pri Četinovih v Sa-
vinjski so se odločili za fi-
žol sorte klemen, ki je zelo 
primeren za žičnico, saj 
zraste zelo visoko. Gospo-
dar Ivan, ki ga vidimo na 
posnetku je dejal, da je 
sklenil z KZ Savinjska do-
lina pogodbo za 3 tone fižo-
la. Po njegovem mnenju 
pridelek ne bo največji, kei 
ga j e oskubila julijska suša, 
bo pa zdrav. 

S pridelovanjem fižola 
se, kot z dopolnilno dejav-
nostjo, ukvarja še več hme-
ljarjev, tako da bo letos 
kmetijska zadruga Savinj-
ska dolina odkupila okrog 
100 ton fižola. 

TONE TAVČAR 

V leiiJ Ao SU imen mari 
Rimljani to navado, da so 
komunalne objekte gradi-
li »od spodaj navzgor* in 
so najprej položili kanale, 
zatem pa utrdili Итко ce-
sto, smo pri nas - ker pač 
živimo v modernejšem ča-
su - uveljavili drugo prak-
so: najprej cesto in šele po-
tem kanale, cevovode itd. 
Tako smo že pred dobrim 
mesecem imeli razkopano 
Ljubljansko cesto pri sti-
ku s Čopovo. Promet je bil 
zaprt. Slika pa sé bo še en-
turat ponovila - takrat, ko 
bodo začeli graditi peto 
osnovno šolo. Cesto bodo 
razkopali zaradi kanaliza-
cije. Pa naj še kdo reče, da 
ne znamo delati!? 

(Novi tednik, 5. 8. 1971) 



Gospodarstvo mozirske občine 
Je premalo akumulativno 
Pod udarom ¡o financiranje družbenih dejavnosti 

v mozirski občini, kjer te 
dni praznujejo svoj občin-
ski praznik, so lahko ponos-
ni na nekatere dosežke, ki 
so značilni za letošnje prvo 
polletje. Dokazali so, da 
pravzaprav trenutno ni in 
ne more biti opravičila za 
rdeče številke. Pa vendarle 
bi bilo napak soditi uspeš-
nost ali neuspešnost nekega 
gospodarjenja zgolj s tem. 
Vrste drugih, pomembnih 
kazalcev gospodarjenja je 
še, ki jih ne gre prezreti. 

Po besedah Moziijanov 
polletni gospodarski rezulta-

ti niso nekcú tako pomemb-
nega, da bi se lahko ob njih 
uspavali. Šele ob koncu leta 
bo več ali manj jasno, če so 
uresničili naloge iz resoluci-, 
je za leto 1986. So sicer na 
dobri poti in spodbudno je, 
da se po daljšem zatišju spre-
minja tudi nekaj na področju 
vlaganj, ki so več kot nujno 
potrebna. V prvi vrsti gre se-
veda omeniti Glin iz Nazarij, 
ki prav jutri odpira posodob-
ljeno žagalnico. Sicer pa v 
mozirski občini pripravljajo 
tudi kakšnih petnajst novih 
proizvodnih programov. Le-

ti naj bi odločilneje kot do-
slej prispevali k ustreznejši 
strukturi gospodarstva, ka-
tere edini cilj je hitrejši raz-
voj. Ko smo že pri prestruk-
turiranju gospodarstva, ne 
smemo mimo podatka, da je 
mozirska občina po vredno-
sti in številu naložb v zadnjih 
nekaj letih krepko na zad-
njem mestu v celjski regiji, 
pa tudi v republiškem meri-
lu. Vse to je dolgoročno gle-
dano vplivalo na to, da je 
akumulativna sposobnost 
gospodarstva te občine niz-
ka, kar se v končni meri 
odraža tudi v osebnih do-
hodkih zaposlenih, ki tudi 
letos krepko zaostajajo za re-
gijskim poprečjem, pa če-
prav so naraščali hitreje od 
ustvaijenega dohodka. 

Težav v mozirski občini ne 
manjka tudi na drugih po-
dročjih. V družbenem in za-
sebnem sektoiju je zaposle-
nih 5100 delavcev. 1200 je 
kmečkih zavarovancev, več 
kot 2000 upokojencev in več 
kot 1100 borcev s posebno 
zdravstveno zaščito. Ob slabi 
strukturi gospodarstva z niz-
ko akumulativnostjo in nižji-
mi osebnimi dohodki kot so 
v regiji in republiki, je še zla-
sti težko financirati družbe-
ne dejavnosti. Vse postane 
več ali manj jasno s podat-
kom, da pride v sosednji ob-
čini na enega upokojenca de-
set zaposlenih, v mozirski pa 
na enega upokojenca dva de-
lavca. To je pravzaprav ab-
surdni podatek, ki jasno go-
vori v prid tistim, ki pravijo, 
da bi bilo treba nekatere 
stvari urediti v republiškem 
merilu. Navsezadnje se 1100 
borcev iz Gornje Savinjske 
doline ni borilo le za svojo 
dolino, pa tudi upokojenci 
niso delali le za svojo občino, 
po drugi strani spet pa kmet-
je iz te občine s kmetijskimi 
pridelki oskrbujejo mnoga 
slovenska mesta po cenah, 
ki še zdaleč niso ekonomske. 

JANEZ VEDENIK 

Gospodarski rezultati niso odraz 
boljšega dela 

v razpravi o izvajanju resolucije v prvem polletju, 
je celjski izvršni svet ocenil, da je celjsko gospodar-
stvo v primerjavi z gospodarskimi rezultati v regiji 
in republiki doseglo v tem obdobju zadovoljive re-
zultate. 

Ni pa bil z njimi zadovoljen, ker se zaveda, da dose-
ženi rezultati niso v celoti odraz boljšega dela, temveč 
v znatni meri zakonskih možnosti pri prikazovanju 
rezultatov poslovanja. 

Poleg tega je znatno manjši od resolucijskih predvi-
devanj konvertibilni izvoz, zmanjšal pa seje tudi delež 
akumulacije v dohodku, čeprav se je z njo celjsko 
gospodarstvo prvič približalo republiškemu pov-
prečju. Zadovljiv je bil v tem obdobju obseg in porast 
industrijske proizvodnje, kar dopušča predvidevanja, 
da bo celjsko združeno delo uresničilo resolucijsko 
zahtevo o 2-odstotni rasti industrijske proizvodnje. 
Pozitivni rezultat je tudi hitrejša rast celotnega pri-
hodka od rasti porabljenih sredstev. 

V organizacijah združenega dela bodo morali, po 
mnenju izvršnega sveta, izkoristiti vse izvozne možno-
sti, zlasti v tistih kolektivih, kjer so zaradi kratkoroične 
poslovne politike izvažali pod svojimi možnostmi. 
Izvršni svet pa bo še naprej spremljal delitev dohodka 
in predlagal po potrebi ustrezne ukrepe, da bo zagoto-
vil uresničevanje resolucijskih usmeritev pri delitvi 
sredstev za osebne dohodke, akumulacijo, skupno in 
splošno porabo ter za naložbe. Ni se namreč zadovoljil 
z ugotovitvijo, da seje lista zgubarjev ob polletju skraj-
šala, ker so zaradi usmeritve, da morajo rasti osebni 
dohodki skladno z rastjo dohodka, v prenekaterem 
kolektivu prikrojili rezultate poslovanja. 

V. E. 

Prireditve ob 
prazniku 
občine Mozirje 
četrtek, 11. septembra: 

ob 16.00 uri otvoritev 
posodobljene ceste 
Radmirje-Gornji grad 
ob 17.00 uri: trim kole-
sarjenje po Zadrečki 
in Savinjski dolini 

Petek, 12. septembra: 
ob 10.00 uri Otvoritev 
posodobljene žagalni-
ce in zbor delavcev 
Glin ob 85 letnici les-
ne industrije v Na-
zarjah 
ob 18.00 uri v knjižnici 
v Mozirju predstavitev 
zapisa o kmečkem de-
lavstvu v Gornji Sa-
vinjski dolini 

Sobota, 13. septembra: 
ob 9.00 uri odkritje 
spomenika talcem v 
Juvanju 
ob 11.00 uri otvoritev 
delovnega obrata Is-
kra - Feriti na 
Ljubnem 
ob 15.30 uri otvoritev 
športnega igrišča v 
Bočni 
ob 17.00 uri Slavnost-
na seja skupščine ob-
čine Mozirje v Bočni 

Nedelja, 14. septembra: 
ob 11. uri Dan sloven-
skih planincev pri Mo-
zirski koči 

Torek, 16. septembra: 
ob 18.00 uri otvoritev 
razstave sodobne slo-
venske grafike v gale-
riji Moziije 

Nove zaposlitve za 
Zdravstveni center 

Celjski izvršni svet je sre-
di prejšnjega tedna potrdil 
predlog za nove zaposlitve 
v Zdravstvenem centru Ce-
lje, ki so nujne zaradi pri-
četka delovanja speciali-
stičnih ambulant v novih 
prostorih. 

Čeprav samoupravni spo-
razum o temeljih plana Me-
dobčinske zdravstvene 
skupnosti Celje načelno do-
loča, da lahko znaša najvišji 
odstotek povprečne rasti za-
poslovanja 0,4 oziroma 0,7 
odstotka in čeprav predlaga-
no število zaposlitev zaradi 
modernizacije bolnišnice, bi-
stveno odstopa od predvide-
nih letošnjih zaposlitev, je iz-
vršni svet ocenil, da je zahte-
va Zdravstvenega centra Ce-
lje upravičena. 

Izvršni svet se ob tem za-
veda, da pomeni zaposlitev 
36 novih delavcev veliko de-
narno obveznost za zdrav-
stvene skupnosti na celj-
skem območju in dodatno 
obremenitev občinskih sred-
stev skupne porabe. Vendar 
je, po njegovem mnenju, 
kljub temu treba zagotoviti 
denar za nove delavce in s 
tem za nemoteno delovanje 
specialističnih ambulant. Le 
na ta način je namreč mogo-^ 
če vsebinsko uresničiti cilj 
družbenega dogovora o mo-
dernizaciji bolnišnice, ki so 
ga sklenile vse občine celj-
skega območja. Z nemote-
nim obratovanjem speciali-
stičnih ambulant v novih 
prostorih bo namreč Zdrav-

stveni center Celje lahko 
uresničil razvojne usmeritve 
zdravstva, odpravil ali skr^i, 
šal čakalne dobe, skrčil ho. 
spitalizacije in prestrukturj. 
ral zdravstveno dejavnost v 
smislu večje kakovosti dela 
gospodarnosti in humanosti' 

Ob tem je izvršni svet za-
dolžil Zdravstveni center Ce-
lje, da do novembra izdela in 
predloži celoten načrt ka-
drov, ki jih potrebuje zaradi 
modernizacije bolnišnice. 
Ko bo načrt zaposlovanja uŝ  
klajen, pa ga mora vključiti v 
sporazum o temeljih plana 
Medobčinske zdravstvene 
skupnosti za to srednjeročno 
obdobje. Poleg načrta po. 
trebnih kadrov mora Zdrav-
stveni center Celje izdelati 
tudi program odpravljanja 
oziroma skrajšanja čakalnih 
dob. 

V.E. 

kovinotehna 
na sejmu obrti 

Obiščite nas, saj veste 

nemogoče je mogoče 

kovinotehna 

Jubilej šole na 
Blagovni 

Na Blagovni so letošnji 
krajevni praznik posvetili 
100-letnici tamkajšnjega os-
novnega šolstva. Na prosla 
vi, ki bo v nedeljo ob 15. uri 
pri osnovni šoli na Blagovni, 
se bodo zato zbrali številni 
nekdanji učitelji in učenci in 
skupno proslavili visok ju-
bilej. 

TC 

Kadrovska politilia na papirju 
»Privatizacija^' zaposlovanja nI nikomur v prid 

Združeno delo bi moralo s 
štipendijami bolj podpirati 
izobraževanje na peti, šesti 
in sedmi stopnji zahtevno-
sti. To je ena izmed glavnih 
ugotovitev laškega izvršne-
ga sveta, ki je na zadnji seji 
obravnaval analizo štipen-
diranja in zaposlovanja v 
občini v preteklem šolskem 
letu. 

Takšna ugotovitev izhaja 
iz spoznanja, da vsi kadrov-
ski štipendisti zaključujejo 
izobraževanje na tisti stop-
nji, za katero so prejemali 
štipendijo. Več kot polovico 
teh pa je prejemala štipendi-
jo za tretjo in četrto stopnjo. 
Če k temu dodamo še 16 od-
stotkov otrok, ki iz različnih 
vzrokov ne pridobijo stro-
kovne izobrazbe in se zado-
voljijo zgolj z osemletko, je 
jasno, da splošna izobrazbe-
na raven v občini ne bo višja, 
kvečjemu nižja. 

Za gospodarstvo in občino 
v celoti to pomeni ohraniti 
status quo v kadrovski poli-
tiki, ker ne razvijejo meha-
nizmov, ki bi spodbujali 
mlade k pridobivanju čim 
večje ravni strokovne uspo-
sobljenosti. 

Pomanjkanje ustreznih 
strokovnih kadrov je namreč 
eden glavnih problemov, s 
katerimi se danes srečuje la-
ška občina v vseh sferah 

družbenega in ekonomskega 
razvoja. Bistvenim premi-
kom na tem področju pa tudi 
ni v prid ugotovitev, da se je 
v omenjenem obdobju celo 
nekoliko poslabšala kvalifi-
kacijska struktura novoza-
poslenih delavcev in povečal 
delež strokovnih kadrov 
med nezaposlenimi. 

Takšna gibanja v štipen-
dijski in zaposlitveni politiki 

Na seji izvršnega sveta so 
opozorili tudi na pojav, ki 
so ga poimenovali zapira-
nje delovnih organizacij. 
Vse pogosteje se namreč do-
gaja, da le-te dajejo pred-
nost pri podelitvi štipendij 
otrokom svojih delavcev, 
ne glede na njihov uspeh. 
Enako veHa tudi pri zapo-
slovanju. Štipendisti - otro-
ci delavcev - dobijo delo, ne 
glede na uspeh in strokovno 
usposobljenost, ki so jo pri-
dobili v času šolanja. Takš-
no »privatiziranje« pri 
uresničevanju kadrovske 
politike pa vsem skupaj ne 
more biti v prid. 

v laški občini se ne razlikuje-
jo mnogo od gibanj v regiji 
in republiki. Nekateri kazal-
ci so celo boljši kot v regiji in 
boljši kot prejšnja leta. Več 
je kadrovskih štipendij, več 
štipendij za šesto in sedmo 

stopnjo, dokaj dobro rešuje-
jo tudi zaposlovanje priprav-
nikov in tako naprej. Po-
membna je tudi ugotovitev, 
da so kljub visoki povprečni 
rasti zaposlovanja, ki je bila 
lani 2,2 odstotna, (republiška 
resolucija je predvidevala 1,7 
odstotno rast), povečali učin-
kovitost gospodarstva. To pa 
pomeni, da so v laški občini 
uresničili načelo o produk-
tivnem zaposlovanju. 

Toda, kot rečeno, vse to je 
še premalo, da bi bistveno 
izboljšali kadrovski sestav in 
še daleč od tega, da bi ures-
ničili dolgoročni republiški 
cilj po katerem naj bi tretjina 
osnovnošolske generacije 
nadaljevala šolanje na višjih 
in visokih šolah. 

Uresničitev tega cilja pa je 
predvsem odvisna od ka-
drovske politike v združe-
nem delu, ki se najbolj kaže 
v razpisu kadrovskih štipen-
dij. Teh pa je še vedno naj-
več za tretjo in četrto stop-
njo. Lani je združeno delo la-
ške občine razpisalo 447 šti-
pendij. Od tega 56,1 odstot-
kov do četrte stopnje, 32,7 
odstotkov za peto, 5,4 odstot-
ke za šesto in 5,8 odstotkov 
za sedmo stopnjo zahtevno-
sti. Kar 90 odstotkov štipen-
dij je bilo za proizvodne po-
klice in le deset za ostale. 

VIOLETA V. EINSPIELER 

Soičava ima bencinsico črpaiico 
v ponedeljek je v Solčavi 

začela delati nova Petrolo-
va bencinska črpalka. Zgra-
dili so jo v nekaj manj kot 
letu dni, potreben denar -
41 milijonov dinarjev - pa 
so poleg Petrola prispevali 
še mozirska občina, krajev-
na skupnost Solčava in re-
publiški Sklad skupnih re-
zerv. 

Gre za pomembno prido-
bitev tega dela Gornje Sa-
vinjske doline, saj je črpalka 
eden izmed pogojev za hi-

trejši razvoj turizma in kme-
tijstva. Črpalka bo poleti od 
junija do začetka oktobra od-
prta vsak delavnik od 7. do 
15. ure, pozimi, koje turistov 
manj, pa vsak drugi dan. No-
va črpalka bo precej zmanj-
šala stroške vsem lastnikom 
traktorjev in drugih vozil v 
solčavski krajevni skupno-
sti, saj je bila doslej najbližja 
črpalka na 20 kilometrov od-
daljenem Ljubnem. 

Gradnja črpalke pa je Sol-
čavcem prinesla še eno po-

membno pridobitev; ker je 
bila kamnita streha Igle p^ 
Presihajočem studencu pre-
nizka za Petrolove cisterne-
so z rastrelivom prehod pO' 
višali za 80 centimetrov. Viš-
ji prehod pod Iglo (tudi ta 
dela je sofinanciral PetroD 
pa je pomemben tudi za raz-
voj izletniškega turizma ^ 
Gornji Savinjski dolini, saj 
bodo lahko odslej do Logar-
ske doline pripeljali tudi so-
dobnejši (višji) izletniški a^ 
tobusi. SREČKO ŠRO^ 



premalo vlaganj na nerazvitem območlu 
Qsretìnle praznowanje šmarskega praznika le bilo v Šmarju 

g slavnostno sejo občinske 
gl(upščine ter z osrednjim 
zborovanjem v Šmarju so 
¿elovni ljudje in občani v 
pedeljo obeležili 9. septem-
ђег, praznik občine Šmarje 
pri Jelšah. 

Ko so na slavnostni seji 
ocenili dosežke preteklega 
obdobja in se ustavili ob sla-
bostih, je Marjan Babič, 
predsednik izvršnega sveta 
skupščine občine Šmarje pri 
Jelšah, med drugim dejal: 
»po stopnji razvoja nas še 
vedno uvršč^o na rob slo-

venske lestvice, in osnovni 
cilj, ki ga bomo morali zasle-
dovati pri politiki zaposlova-
nja, je izboljšanje kadrovske 
strukture zaposlenih, kar je 
eden od poglavitnih pogojev 
za uspešnejše gospodar-
ienie«. 

Slavnostni govornik na 
osrednjem zborovanju je bil 
Veljko Kolar, predsednik 
skupščine občine Šmaije pri 
Jelšah. Svoj praznični nago-
vor je tudi kritično obarval: 
»Treba je dati prednost zna-
nju in stroki ter ustvariti po-
goje, da obdržimo mlade. 

perspektivne kadre. Veliko 
si obetamo od olajšav, ki jih 
imiùo OZD, ki vlagíyo na ne-
razvitih območjih, vendar 
kljub temu, da ponujamo de-
lovno silo, kadre, manjše ob-
jekte z že zgrajeno infra-
strukturo, skorajda ni več 
nobenega zanimanja za vla-
ganja združenega dela izven 
naše regije. Imamo občutek, 
d a j e premalo poguma za vla-
ganja pri nas, čeprav smo že 
dokazali, da so bila doseda-
nja vlagarya ekonomsko 
upravičena in da so se nalož-
be, tudi na račun pridnih rok 

našega občana, bogato obre-
stovide...« 

Za pester in kakovosten 
kulturni program osrednje-
ga zborovanja ob občinskem 
prazniku so poskrbeU učenci 
osnovne šole Šmarje, moški 
pevski zbor KUD Anton 
Aškerc iz Šmaija, ansambel 
Zlate strune iz Rogaške Sla-

tine, godbeniki iz Štor ter 
folklorna skupina iz Šmaija, 
ki je presenetila s pravo 
kmečko »odpravo« na vozu. 
Praznovanje so spremljali 
številni gostje, med njimi Li-
dija Šentjurc in Sergej Kra-
igher, ter delegacije iz brat-
skih in pobratenih občin. 

M. AGREŽ 

Podelili so tudi letošnja 
občinska priznanja 9. sep-
tember. Najvišja, plaketo 
»9. september«, so prejeli: 
KUD Anton Aškerc iz Šmar-
ja, krajevna skupnost Koz-
je, Alojz Klemenčič iz Ljub-
ljane in Anton Tepeš iz Ro-
gatca. Priznanja »9. septem-
ber« so podelili: Jožetu An-
derluhu iz Šentvida, Josipu 
Kuneju iz Gorenjevega toz-
da Kondenzatorji Rogatec, 
Gabrijelu Pustu iz Rogatca, 
Karlu Šmigocu iz Šmarja, 
Francu Valenčaku iz Kozje-

f a, Alojzu Tirgušku iz 
marja ter matematične-

mu, fizikalnemu in kemij-
skemu krožku na osnovni 
šoli v Šmarju. 

Veljko Kolar: Premalo je poguma za vlaganja na našem območju 

NA KRATKO 

Teden upokojencev 
Zveza društev upokojencev laške občine že osmo leto 

upored organizira Teden upokojencev. 
Letošnji Teden upokojencev so pričeli v nedeljo s sreča-

цјет upokojencev v Sedražu. Najrazličnejše športne prire-
ditve pa p o t e k l o že ves teden. Tako vsa društva upokojen-
cev tekmujejo v b a l i n ^ u , kegljanju, streljanju in šahu, 
torkova množična vožnja s kolesi pa je bila zgolj za rekre-
acijo. 

Najboljše ekipe in posamezniki bodo prejeli prehodne 
pokale na zaključni prireditvi, ki bo v soboto, 13. septembra 
ob 14. uri na bazenu v Rimskih Toplicah, kjer bo tudi 
tovariško srečanje. 

W E 

Sre6an|e v Selah 
Prejšnjo nedeljo je bilo že 6. srečanje ranjencev, sanitet-

nega osebja in borcev Kozjanskega, ki so bili kakorkoli 
povezani z delovanjem partizanskih bolnišnic v okolici 
Jurkloštra. Srečanje je bilo v Selah pod Lisco, udeležilo se 
ra je okoli 40 bivših pacientov in bolnišničnega osebja ter 
okoli 300 krajanov Jurkloštra in občanov Laškega in oko-
lice. 

Z namenom, da obudijo spomin na pomen teh bolnišnic 
in na požrtvovalnost vseh, ki so pripomogli, da so bolnišnice • 
delovale do konca vojne, so organizacijo vsakoletnega sreča-
nja prevzeli krajevna borčevska organizacija iz Jurkloštra, 
občinska zveza borcev Laško ter pododbor ranjencev, sani-
tetnega osebja in borcev Koqanskega, ki deluje v odboru 
koqanskega odreda. 

Na letošnjem srečanju so dali pobudo za postavitev spo-
minskega obeležja v znak spoštovanja in hvaležnosti parti-
zanski saniteti in prebivalcem Jurkloštra in okolice. Ti so 
namreč oskrbovali partizanske bolnišnice in njim gre 
zasluga da so le-te do konca vojne ostale skrite pred sovraž-
nikom in domačimi izdajalci. 

W E 

FIlm o Glinu 
Ćetrta seja vseh zborov skupščine občine Mozirje, ki je 

bila v Delavskem domu v Nazarjah, je bila popestrena z 
iienavadno točko dnevnega reda. Predstavniki največje 
delovne organizacije v občini GLIN-a iz Nazarij so delega-
tom po koncu zasedanja predstavili 20-minutni fílm o 
Razvoju tega kolektiva, ki letos praznuje 85-letnico svo-
jega obstoja. 

Delegati vseh treh zborov so zelo lepo sprejeli film, saj se 
Avtorji niso omejili le na" prikaz proizvodnega programa, 
^mpak so v dvajsetih minutah uspeli prikazati lepote Gor-
^jesavinjske doline, bogastvo njenih gozdov, pomen lesa za 
''azvoj tega bisera slovenske dežele, posegli so tudi v zgodo-
vino splavarstva, temeljito pa je prikazan tudi proizvodni 
proces z vsem modernimi tehnološkimi in razvojnimi 
Uspehi. 

Film bo tudi dobrodošel pripomoček pri seznanjanju mla-
dih o poklicih v lesarski industriji. 

RAJKO PINTAR 

KOmENTIRAMO 

Manj akcij, toda 
vsebinsko boljše 

Letošnje brigadirsko poletje se je izteklo. Brigadirji 
so odšli, za njimi pa so ostali kilometri vodovodov, cest 
in hektarji urejenih kmetijskih površin. Podatki, ki 
sicer govorno v prid delovnim akcijam, ne morejo pa 
zakriti številnih težav, ki so spremljale letošnje akcije. 

Te težave sicer niso nove, zato pa so vsako leto večje. 
Na eni strani so se brigadirji ubadali z (ne)urejenostjo 
naseUj in vseh ostalih pogojev življenja in dela na 
akciji, za katere organizatorji ne poskrbijo dovolj in 
pravočasno. Na drugi strani pa je prihajalo do težav 
zaradi samih brigad. Prve se ponavljajo vsako leto in le 
redke akcije v Sloveniji so pri tem izjema. Za težave s 
sestavljanjem brigad paje doslej veljalo, da so sloven-
ska značilnost, vendar seje na letošnjih akcijah poka-
zalo, da tudi v drugih republikah ne morejo več pov-
sem brez zapletov sestaviti brigade. Tako se je doga-
jalo, da so na akcije prihajale nepopolne brigade, ali pa 
jih sploh ni bilo. Kakšen je učinek takšne akcije in 
kakšna je цјепа ekonomska upravičenost, ni težko 
uganiti. 

Ti problemi bodo v naslednjih letih še večji, če ne bo 
prišlo do bistvenih vsebinskih sprememb v organiza-
ciji mladinskega prostovoljnega dela. Vse bolj resno se 
tudi postavlja vprašanje, ali bo možno obdržati 
tolikšno število akcij v Sloveniji kot doslej. Nekateri 
ob tem razmišlj£(jo, da bi mlade štipendiste in učence, 
ki imajo obvezno prakso, pritegnili na akcije tako 
rekoč na silo, kot povračilo za štipendijo, ki jo preje-
mka ali kot del obvezne prakse. 

Toda Razmišljati le o tem, da se morajo mladi prilaga-
jati akcijam, ne pa tudi o tem, kako akcije prilagoditi 
mladim, to je povsem nedopustno. Določeni premiki 
se v Sloveniji vendarle kažejo, z uvajanjem specializi-
ranih brigad, toda ogromno akcij ostaja takšnih, kot so 
bile pred leti. Vprašanje je, kako dolgo jim bo to še 
uspevalo. 

T. CVIRN 

Nesreča nikoli ne počiva 
KonllškI sindikati analizirali nesreče pri tielu 

Na seji zbora združenega dela 
skupščine občine Slovenske Konjice 
bodo danes obravnavali tudi varstvo 
pri delu in vzroke nesreč pri delu v 
minulem letu. 

Občinski svet zveze sindikatov Slo-
venske Konjice že sedem let načrtno 
spremlja ta vprašanja in izvajanje var-
stvenih ukrepov in tako je tudi za lani 
naredil podrobno analizo, ki se nanaša 
na 18 organizacij združenega dela v 
gospodarstvu. 

V analizi so z^eli skoraj 8000 delav-
cev, ali 600 več od dejansko zaposlenih 
v občini, ker so v analizi z ^ e h tudi 
delavce temeljnih organizacij s sede-

žem izven občine. Podatkov pa kljub 
večkratnemu posredovanju ni poslalo 
Komunalno podjetje Slovenske Ko-
njice. 

Podatki kažejo, da se je v primeijavi z 
letom poprej v konjiški občini povečal 
odstotek nesreč pri delu v Uniorju, Lipu, 
Kovinaiju, Ingradu, Elektro radiu, Pe-
kami Rogla in Podjetju za vzdrževanje 
avtocest. Panožno povprečje poškodb 
pri delu so presegli v Lipu, Kongradu, 
IMP in Elektro radiu. Niobolj resne po-
škodbe so bile v Konusu, Lipu, Kovinar-
ju, Kmetijski zadrugi, Ingradu, GG Vita-
rye in Podjetju za vzdrževanje avtocest. 

Spodbudno pa je, so ugotovili z analizo 
pri Občinskem sindikalnem svetu, da se 

položaj v delovnih organizacijah izbolj-
šuje pri zagotavljanju sistematskih pre-
gledov. V večini delovnih organizacij so 
namreč ti pregledi postali sestavni del 
izv^aiya ukrepov varstva pri delu. Za-
konskih obveznosti pa ne izpolnjujejo v 
Mizarstvu Skala in v Podjetju za vzdrže-
varue avtocest - postna Терадје. 

Tudi za usposabljanje so v združenem 
delu v konjiški občini v zadnjih letih na-
redili korak naprej, čeprav so nekatere 
komisije za varstvo pri delu še vedno 
povsem nedejavne, kar pomeni, da so 
premalo povezane z drugimi samouprav-
nimi organi in družbeno-političnimi or-
ganizacijami, predvsem s sindikatom. 

Enake ugotovitve kot za delo komisij 
za varstvo pri delu velja za organe delav-
ske kontrole. Samo v Ingradu je organ 
delavske kontrole obravnaval vprašanja 
varstva pri delu, v ostalih delovnih oko-
ljih pa se jim to ni zdelo potrebno. 

MATEJA PODJED 

POGLED V SVET 

Nov val terorizma? 
Potem ko je bilo od spomladi naprej že 

videti, kakor da so se akcije mednarod-
nega terorizma nekako unesle, je sep-
tember prinesel v roku samo 48 ur dva 
velika teroristična udara. V mislih 
imam ugrabitev boeinga 747 ameriške 
družbe Panam v Karačiju in pokol ži-
dovskih vernikov v sinagogi v Carigra-
du. K temu je treba dodati še nekaj aten-
tatov v Franciji, točneje v Parizu. Paki-
stanski antiteroristični komandosi so 
rešili blizu 400 potnikov in članov po-
sadke - ob človeških žrtvah. V sinagogi 
je od bomb in krogel iz brzostrelk oble-
žalo mrtvih 21 vernikov. 

Tudi zdaj, nekaj dni kasneje, še bolj 
malo vemo o atentatorjih, še manj pa o 
tistih, ki so jih poslali izvršit krvave 
naloge. Ni (še) znano ali sta teroristična 
napada v Karačiju in Carigradu med se-
boj povezana ali ne. Veliko je ugibanj, 
vse tja do domnev, da je morda ta terori-
zem organiziral nekdo iz kakega »oddel-
ka za umazane trike* kake obveščevalne 
centrale, da bi tako kompromitiral 
stvar Arabcev nasploh in Palestincev še 
posebej. 

Morda sta bila poboja v Karačiju in 
Carigradu posledica slepe mržnje, samo-
morilske pripravljenosti dati v zameno 
za mrtve na drugi strani lastno življe-

nje. Morda. Toda v čigavem interesu je 
bilo izzivati supersilo ZDA, ki so sredi 
aprila z napadom na Libijo, z bombardi-
ranjem Tripolija in Bengazija pokazale, 
da so pripravljene ponoviti politiko 
Izraela o »vračanju udarca z dvojno me-
ro.* V čigavem interesu je bilo izzivanje 
Židov oziroma Izraelcev, o katerih je 
znano, kako odgovarjajo na teroristične 
napade. 

Vprašanje do vprašanja, pravega od-
govora pa razumljivo (še) ni. Ne smemo 
namreč pozabiti, da je do ugrabitve in 
pobojev prišlo v okoliščinah nedavnih 
ameriško-egiptovskih manevrov, ki so 

bili hočeš nočeš grožnja (ali svarilo) Li-
biji, da je prišlo do njih v času, ko so 
ameriški bombniki in bojne ladje spet v 
pripravljenosti ne tako daleč od libij-
skih obal in ko skuša v zahodnoevrop-
skih prestolnicah ameriški odposlanec 
Vemon Walters prepričati atlantske za-
veznike, da je potrebno z Libijo še trše 
ravnati. 

Priznati je treba, da so olje na ogenj 
prilile tudi nezmerne, državniško nemo-
dre izjave Moma Moamerja el Gadafija 
na vrhu neuvrščenih v Harareju. 

Terorizma se ne da z ničimer opraviči-
• ti, niti »zasebnega* niti državnega. Lah-
ko govorimo o njegovih vzrokih, recimo 
o strahoviti frustriranosti Palestincev, 
razsutih po begunskih taboriščih, ne-
nehno izpostavljenih izraelskemu dr-
žavnemu terorju. Lahko razmišljamo o 
tem, kako je reševanje židovskega vpra-
šanja po Hitlerjevem holokavstu - mno-
žičnem ubijanju Židov v nacističnih ta-
boriščih - prineslo nova taborišča, za 
izgnane Palestince. Lahko bi spregovo-
rili o tisočih pobitih. O Libanonu v vr-
tincu permanentne državljanske vojne. 

O vsem tem je potrebno premišljevati.. 
Toda ostane dejstvo, da je terorizem na-
pad na nedolžne ljudi, ogrožanje njiho-
vih življenj. 

Drugo so atentati, na primer tisti naj-
bolj novi, v Cilu, kjer so gverilci ranili 
diktatorja Pinocheta. Toda kmalu se je 
pokazalo, da je atentat dvorezni meč. 
Pinochet je z njim dobil izgovor, da spet 
uvede izredno stanje in da v imenu boja 
proti terorizmu začne še hujšo vojno 
proti lastnemu ljudstvu. 

Plie Jože ŠlrcelJ 



Prizadeta poslovna iznaidljivost 
Zaradi deviznega režima nI moilva za večanje Izvoza 

že ničkolikokrat smo ugoto-
vili, da statistični podatki ne 
odražajo prave podobe gospo-
darjenja v združenem delu, 
ker pa kljub temu z njimi ne-
nehno operiramo, nam ne pre-
ostaja drugega, kot da vsak 
podatek ponovno preverimo. 
Tako na primer statistika 
ugotavlja, da je Kovinotehna 
iz Celja zmanjšala v sedem-
mesečju lastni izvoz za 80 od-
stotkov. 

Čeprav je podatek resničen, 
to še zdaleč ne pomeni, da je 
treba zagnati preplah, k^ti Ko-
vinotehna je predvsem posred-
nik pri izvoznih poslih, česar 
občinska statistika, kiji služijo 
kot osnova pri izračunavanju 
uvozne in izvozne carinske de-
klaracije, ne upošteva. 

Z drugimi besedami, Kovi-
notehna je dejansko zmanjšala 
lastni izvoz, kar pa ne prizade-
ne nikogar, tudi Kovinotehne 
ne, ker po novi devizni zakono-
d^i nima pravice, da bi razpo-
lagala z ustvarjenimi devizami. 
Če smo natančni, prizadeta je 
le poslovna izn^dljivost tega 
celjskega kolektiva, ki zaradi 
novega deviznega režima nima 
nobenega motiva več, da bi 
vzdrževal lastni izvoz na seda-
nji ravni ali ga celo povečeval. 
Ne da nima motiva, temveč si 
večjega lastnega izvoza niti ne 
more privoščiti, ker ji tega ne 
dovoljujejo družbeno priznane 
potrebe, izračunane na osnovi 
predlanskih deviznih potreb. 

Da gre pri lastnem izvozu 
Kovinotehne predvsem za po-
slovno izn^dljivost, je povsem 
jasno, če vemo, da je kupovala 
na prostem jugoslovanskem 
tržišču posamezne izdelke, ki 
jih je v nasprotju z njihovimi 
proizv^alci ocenila kot izvoz-
no zanimive. Na ta način so 

ustvarjali potrebne devize za 
lastno dejavnost v tujini. Lo-
gični zaključek iz tega bi bil, 
da mora Kovinotehna zadržati 
izvoz vsaj na lanski ravni, če 
hoče dobiti dovolj deviz, da bo 
lahko v prihodnje zadržala se-
danji obseg poslovanja. Ven-
dar temu ni tako, k^ti status 
trgovine kot izvoznika ni do-
končno urejen in zakonodaja-
lec spoznava, da je pri trgovini 
veliko pomembnejši komisij-
ski ali posredniški izvoz kot pa 
lasten izvoz. Zato so v pripravi 
zakonske spremembe, ki n^ bi 
ugledale dnevno luč najkasne-
je do konca leta. 

Pri tako imenovanem komi-
sijskem izvozu pa se Kovino-
tehna srečuje s tažavami, ki 
lahko resnično ogrozijo obseg 
njihovega poslovanja, če ne bo 
prišlo do obljubljenih zakon-
skih sprememb. Ne gre le za 
nerešen izvozni status trgovi-
ne, temveč za izvozno politiko 
v celoti, ki je, že tolikokrat re-
čeno, povsem nestimulativna. 
Da Kovinotehna zaenkrat še 
ne čuti posledic, zaradi upada-
nja interesa združenega dela za 
izvoz, gre zasluga dodatnim 
aktivnostim tega celjskega ko-
lektiva in pa dejstvu, da gospo-
darstvo še vedno upa, da bo 
prišlo do pozitivnih sprememb 
v jugoslovanski izvozni politi-
ki in temu primerno ne opušča 
težko pridobljenih tujih tržišč. 

Upadanje interesa za izvoz je 
Kovinotehna premostila z 
vključevanjem novih poslov-
nih partnerjev, kot sta na pri-
mer Cinkarna Celje in Utok iz 
Kamnika, ter z iskanjem novih 
tržišč za že obstoječe poslovne 
partnerje. Letos so tako, na 
primer prodali izdelke Libele 
iz Celja v Združene države 
Amerike, izdelke Heliosa iz 
Domžal pa v Sovjetsko zvezo. 

Zato računajo, da bodo uresni-
čili načrtovanih 55 milijonov 
dolarjev izvoza, kar je polovica 
letošnje načrtovane celotne re-
alizacije. Čeprav lastni izvoz 
znaša le nekaj odstotkov skup-
nega izvoza tega celjskega ko-
lektiva in nima večjega vpliva 
na ustvarjeni dohodek, bodo 
kljub temu skušali doseči lan-
sko raven lastnega izvoza. Ra-
čunajo namreč, da jim bo 
uspelo prodati večjo količino 
betonskega železa v Afriko. 

Kot številni izvozniki, so tu-
di v Kovinotehni prepričani, 
da je zakonodajalec pri obliko-
vanju deviznega režima razmi-
šljal predvsem o tem, kako 
ustvarjene devize razdeliti in 
ne o tem, kako jih ustvariti. 
Nezadovoljni so tudi z zadnji-
mi ukrepi zveznega izvršnega 
sveta, ki niso dali pričakova-
nih rezultatov. Izvozniki ne 
morejo uresničiti niti prizna-
nih uvoznih pravic, ker za to 
preprosto ni dovolj deviz. De-
narja primanjkuje tudi za iz-
plačilo višnjih izvoznih stimu-
lacij in še bi lahko naštevali. 

VILI EINSPIELER 

Opozorila niso zalegla 
Sedemmesečni izvozni rezultati regij-

skega gospodarstva so nekoliko ugodnejši 
od polletnih, vendar še vedno slabši kot v 
enakem obdobju lani. Na Medobčinski go-
spodarski zbornici Celje ob tem predvide-
vajo, da avgustovski izvozni rezultati ne 
bodo bistveno boljši, kar pomeni, da bo 
gospodarstvo celjskega območja skušalo 
nadoknaditi zamujeno v zadnjem četrtlet-
ju. Kot opozorila ob trimesečnih rezultatih 
poslovanja, da jim to ne bo uspelo, niso 
zalegla. 

Letošryi julijski izvoz regijskega gospo-
darstva je bil za spoznanje ugodnejši kot 
lanski, vendar predvsem na račun klirinške-
ga izvoza, ki se je v primerjalnem obdobju 
več kot podvojil, medtem ko je konvertibil-
ni izvoz zaostajal za 6 odstotkov. Posledica 
ugodnejših izvoznih rezultatov v juliju so za 
spoznanje boljši izvozni rezultati v prvih 
sedmih mesecih. Regijsko gospodarstvo je 
tako izvozilo v sedmih mesecih za 110 mili-
jonov din blaga, od tega za 81 milijonov din 
na konvertibilno tržišče. V primerjavi z ena-
kim obdobjem lani je skupni izvoz še vedno 
manjši za 4 odstotke, konvertibilni pa za 11 
odstotkov, medtem ko je klirinški večji za 
četrtino. 

Prav tako kot izvoz je bil tudi uvoz v juliju 
ugodnejši kot ob poUetju. V primerjavi z 
ostalimi letošnjimi meseci je bil dosežen 
boljši uvoz le januarja. Uvoz je bil skoraj 
dvakrat večji od lanskega julijskega, tako da 
je gospodarstvo celjskega območja v sed-
mih mesecih uvozilo za 4 odstotke več kot v 

enakem obdobju lani. Čeprav se je ob tem 
povečal za 6 odstotkov tudi konvertibilni 
uvoz, so rezultati še vedno pod republiškim 
povprečjem, vprašarije pa je tudi, кад so po-
samezni kolektivi uvozili. 

Še vedno je v primerjavi z enakim ob-
dobjem lani precej slabša pokritost uvoza 
z izvozom. Indeks pokritja na konvertibil-
nem področju znaša 120, kar je za 23 od-
stotkov manj kot lani. Ob tem se je zmanj-
šal tudi delež regijskega v slovenskem iz-
vozu. 

Tako kot v polletju je tudi v sedmih mese-
cih zabeležilo najslabše rezultate gospodar-
stvo žalske občine. Uresničilo je le 69 od-
stotkov lanskega konvertibilnega izvoza. Za 
spoznanje pa je izboljšalo izvozno-uvozne 
rezultate gospodarstvo šentjurske in celjske 
občine. 

Za izvozom v primerjalnem obdobju še 
vedno n^bolj zaostaja Kovinotehna СеЦе, 
ki je izvozila za 80 odstotkov manj kot v 
enakem obdobju lani. Sledi ji SIP Šempeter 
z 69 odstotki zaostanka za lanskim sedem-
mesečnim izvozom. Prav tako se ob sedem-
mesečju ni spremenila lestvica n^večjih iz-
voznikov. Izvoz so v primerjavi z enakim 
obdobjem lani nžObolj povečali: TIM Laško 
za 71 odstotkov. Zlatarne СеЦе za 53, Ste-
klarna Boris Kidrič iz Rogaške Slatine za 41 
odstotkov ter Unior in Comet Zreče ter Emo 
СеЏе, ki so v primerjalnem obdobju poveča-
li izvoz približno za četrtino. V. E. 

Osnove za določanje 
posojilne sposobnosti 
Možnosti za obrtnike - začetnike 

Izvršilni odbor Ljubljanske banke Splošne banke 
Celje je že sprejel nove osnove za določanje posojilne 
sposobnosti občanov, ki v banki želijo dobiti posojila; 
ali za osebno rabo, ali pa za obrtno, kmetijsko in drugo 
dejavnost. V okviru Združene banke LB morajo samo 
še sprejeti ugotovitveni sklep, torej ugotoviti, da so te 
osnove sprejele vse temeljne banke LB, potem pa jih 
bodo lahko začeli uporabljati v bančni praksi. 

Bistvena novost je ta, da se bodo povečale možno-
sti obrtnikov-začetnikov za pridobitev bančnega 
posojila. Prosilcu za bančno posojilo, ki bo z obrtno 
dejavnostjo šele začel, bo uprava za družbene pri-
hodke izračunala predvideni dohodek, to pa bodo v 
banki upoštevali kot osnovo za izračun posojilne spo-
sobnosti prosilca. 

V banki računajo, da bodo postopki sprejemanja 
novih osnov za določanje posojilne sposobnosti v vseh 
temeljnih bankah Združene banke LB v Sloveniji kon-
čali še ta mesec in jih bo skoraj zanesljivo mogoče 
uporabljati že oktobra. 

Podrobnejše informacije v zvezi z novostmi pri osno-
vah za določanje posojilne sposobnosti občanov je 
mogoče dobiti tudi v vseh ekspoziturah LB Splošne 
banke Celje. 

V Sipu uvajalo neicmetijski program 
Dobršen del proizvodnje prihodnjega leta Je že prodan 

Poročali smo že, da je tovar-
na kmetijskih strojev Sip iz 
Šempetra na letošnjem gor-
njeradgonskem kmetijskem 
sejmu podpisala s trgovskimi 
organizacijami pogodbe za 
prodajo kmetijskih strojev in 
to v takšnem obsegu, da bodo 
zanje namenili sedemdeset 

odstotkov obstoječih proiz-
vodnih zmogljivosti. 

Kljub temu pa to količinsko 
pomeni 3400 kmetijskih stro-
jev manj kot lani. Zaradi zna-
nih težav v našem kmetijstvu 
in drugih objektivnih razmer, 
med katerimi velja v prvi vrsti 
omeniti razkorak med cenami 
vhodnih materialov in cenami 

končnih izdelkov, so bili v Si-
pu prisiljeni zmanjšati proiz-
vodnjo kmetijskih strojev, na-
mesto tega pa so začeli liv^ati 
proizvodryo tako imenovane-
ga nekmetijskega programa. 

Sam proces prestrukturira-
nja dela proizvodnje je seveda 
zahteven, pa vendarle so v Si-
pu v sorjizmerno kratkem času 

na tem področju že dosegli ne-
kaj uspehov. Izdelali so tri so-
dobne hidravlične stiskalnice 
za tovarno usnja v Sloverg 
Gradcu ter del opreme za 
Unis-Elkos, ki jo je izvozil v 
Libijo. V Sipu se seveda zave-
dajo, da bodo morali rešiti še 
mnogo organizacijskih ovir, ki 
so posledica prehoda na posa-
mično in maloserijsko proiz-
vodnjo. Poleg kakovostne 
strojne opreme potrebujejo za 
nov program tudi ustrezni ka-
der, vendar vsaj tu ne bo bi-
stvenih problemov, s^ je do-
brih delavcev v Sipu dovolj. 
Nekmetijskemu programu bo-
do skušali prihodnje leto na-
meniti trideset odstotkov pro-
izvodnih zmogljivosti, ki jih 
bodo namenili proizvodnji 
specialnih orodij, manipula-
torjev in raznih hidravličnih 
stiskalnic. Dobršen del vsega 
tega bodo prodali tudi na tuje, 
saj se obet^o realni možnosti 
za prodajo nćObolj znanim za-
hodnoevropskim proizvajal-
cem kmetijske mehanizacije. 

Ob vsem tem pa bo seveda 
še vedno glavni poudarek na 
proizvodnji kmetijskih strojev. 
Sip se bo trudil, da bo tudi v 
bodoče na domačem tržišču 
obdržal takšen delež, kot ga 
ima sedaj. Prihodnje leto bodo 
na tujem zaslužili deset milijo-
nov dolarjev, tri četrtine izvoza 
pa bo konvertibilnega. Na tuje 
bodo prodali 4000 kmetijskih 
strojev, izvoz pa bo v celotnem 
prihodku predstavljal šest-
n^st odstotkov. 

JANEZ VEDENIK 

Praznile »Polzele« 
V soboto je bila v tovarni 

nogavic na Polzeli sloves-
nost, s katero so počastili 
dan kolektiva, 9. septem-
ber, to je dan, ko so pred 36 
leti izvolili prvi delavski 
svet. 

Na slovesnosti so se zbrali 
jubilanti, ki bodo letos imeli 
10, 20, in 30 let delovne do-
ber ter predstavniki družbe-
nopoUtičnih organizacij in 
vodilni delavci. Po pozdrav-
nih besedah predsednika 
centralnega delavskega sve-
ta Francija Jelena, je sprego-
voril direktor DO Alojz Do-
šler, ki je jubilantom naprej 
čestital, o trenutnem gospo-
darskem položgju tovarne in 
načrtih pa med drugim de-
jal: »Poslovni rezultati, ki 
smo jih dosegli v letošnjem 
prvem polletju so sicer do-
bri, vendar so označeni z vi-
soko stopnjo inflacije. V dru-
gem polletju rezultati še ne 
bodo takšni, kot si jih želi-
mo, čeprav smo v moderni-
zacijo opreme vložili dva mi-
lijona dinarjev. Vsi ti stroji 
že sicer delay o, vendar še ne s 
polno zmogljivostjo. Z njimi 
smo dosegli, da lahko tržišču 
ponudimo popolnejši asorti-
man. Kot številne druge de-
lovne organizacije tudi nas 
pestijo težave z uvozom re-
promateriala, rezervnih de-

lov, barvil in kemikalij, hitro 
menjajoči se predpisi in 
ukrepi na tem področju pa 

vnašajo več nereda kot pa 
kakršnih koli dolgoročnejših 
rešitev.. 

Podelitvi priznanj in na-
grad jubilantom je sledil kul-
turni program, ki so ga pri-
pravili učenci osnovne šole 
Vere Šlander Polzela in 
kvintet Lastovka. 

T. TAVČAR 

Za 30 let delovne dobe so 
nagrade prejeli: Franc Je-
lovšek, Hedvika Zupane, 
Veronika Mlakar, Marija 
Podbregar, Drago Ribič, 
Marija Sevčnikar, Ervin 
Strahovnik, Adolf Svet, Ma-
rija Veler in Terezija Verh. 
Za 20 let dela je nagrade 
prejelo 27 delavcev za 10 let 
pa 39 delavcev. 

Direktor delovne organizacije Alojz Došler podeljuje za 30 
let dela jubilejno nagrado Dragu Ribiču. 



»Žarlada« ob velenjskem Jezeru 
Pod pokroviteljstvom Nedeljskega dnevnika, ETE iz 

Kamnika ter Gorenja in Restavracije Jezero iz Titovega 
Velenja se je konec prejšnjega tedna ob velenjskem 
jezeru pomerilo v kuharskih spretnostih 37 tekmoval-
cev. Slo je za prvo tovrstno prireditev, imenovano Žer-
jada, ideja zanjo pa je zrasla na zelniku Toneta Fomez-
zija-Tofa. Žerjada, za katero se je prijavilo kar 107 kuhar-
skih mojstrov, je povsem uspela. 

Tekmovalci, ki jih je komisija izbrala izmed prijavljenih, 
so v pičlih nekaj urah pripravili okusne in izvirne jedi. 
Komisija je imela nemalo dela, saj je morèlla pripravljene 
jedi tudi »prežvečiti«. Na svoj račun pa so prišli tudi 
gledalci, ki so lahko pod geslom »postrezi si sam« sproti 
pospravljali dobrote, ki so jih pripravili marljivi kuhaiji. 
In kar je v teh stabilizacijskih časih najpomembnejše, za 
užitek jim ni bilo treba odšteti niti dinaija. 

Petčlanska komisija, na čelu z Jožetom Golobom, direk-
torjem hotela LEV iz Ljubljane, je izbrala tri najboljše 
k u h ^ e in jih ustrezno nagradila, vsi tekmovalci pa so 
dobili kot tolažilno nagrado paket začimb ETE iz Kam-
nika. Na prvi Ža:nadi je zmagal Benjamin Besednjak iz 
Šempetra pri Gorici, ki je prejel električni štedilnik Gore-
nje. Za paket ozimnice ETE iz Kamnika je postal bogatejši 
Alojz Timš, ki je osvojil dri^o mesto. Tretje mesto pa si je 
priborila Ta^a Hočevar iz Skocjana na Dolenjskem, ki bo 
eno leto prejemala Nedeljski dnevnik brezplačno. 

L. OJSTERŠEK 

Uspel »Kmečki 
praznik« 

Mladi zadružniki iz Šale-
ške doline so priredili v ne-
deljo v Gaberkah pri Šošta-
nju že tradicionalno prire-
ditev »Kmečki praznik«, ki 
je zelo dobro uspel. V 
kmečkih igrah in spretno-
stih so se pomerili tekmo-
valci iz vaških krajevnih 
skupnost i velenjske ob-
čine. 

Poleg tekmovanja kos-
cev in grabljic so prikazali 
v a s o v a ^ e na vasi ter pri-
vlačne igre in navade iz na-
še preteklosti. Mlade priza-
devne zadružnice pa so pri-
pravile razstavo domačih 
kmečkih jedi. Po končani 
prireditvi so mladi zadruž-
niki sklenili, da bo prihod-
nji kmečki praznik v ve-
lenjski krajevni skupnost i 
Skale in izrazili upanje , da 
bodo pr ihodnje leto sode-
lovali pri pr ipravah tudi 
velenjski turistični delavci. 

L. OJSTRŠEK 

Nočni 
ribolov 

Celjska ribiška družina 
pripravlja prihodnjo so-
boto, 20. septembra, od 
18. do 23. ure zanimivo 
športno-rekreativno pri-
reditev, ki so jo naslovili 
»Nočni ribolov.« Na pri-
reditev bodo povabili vse 
zainteresirane ribiče, lo-
vili pa bodo na Šmartin-
skem jezeru (pri gostišču 
Tepež). 

Rogaška v Dnevih keramike 
Na pobudo Franca Sajka, člana skupine oblikovalcev 

»Kreativ« iz Rogaške Slatine, je t amk^šn je Zdravilišče 
ponovno poskrbelo za zanimiv kulturni dogodek. Dnevov 
Keramike, kot so prireditev poimenovali, od 1. do 7. septem-
bra, so se udeležili trije slovenski umetniki, Vlasta Zorko-
Tihec iz Maribora, Izidor Urbančič iz Ljubljane in Ivo Bro-
dej iz Šentjuija. Posebno pozornost je pritegnil Franc Zelko 
iz Pečarovc v Prekmuiju, priznani ljudski umetnik, mojster 
v oblikovanju in žganju starih lončarskih izdelkov. Umet-
niki so ustvaijali na prostem, pred hotelom Sava, ves čas pa 
so njihovo delo spremljali številni zdraviliški gostje in kra-
jani. Na sliki: Franc Zelko, mojster lončarske obrti, pri delu 
s starim »kolovratom«. 

M. A. 

Kolesarski križem-kraž po Sloveniji 
V konjiškem Konusu ne-

kaj delavcev v prostem ča-
su rado sede na dirkalno ko-
lo. Pred nedavnim so pri 
mariborskem klubu Branik 
ustanovili kolesarsko sekci-
jo. Jože Kamenšek, Milan 
Križnik, Franc Čuješ, Jože 
Koprivnik, Martin Trdin in 
pobudnik kolesarjenja v 
Konusu Dušan Stropnik, so 
se v torek, 9. septembra na 
startnem mestu v Titovem 
Velenju priključili trimski 
akciji Nedeljskega: 1000 ki-
lometrov po Sloveniji. 

Fantje iz Konusa so šli na 
pot v dobri fizični in psihični 
kondiciji, čeprav ne brez tre-
me, kar je za tako dolgo pot 
povsem razumljivo. »Pred 
tem smo pridno kolesarili,« 
je pred odhodom dejal naj-

starejši član Konusovega ko-
lesarskega tima, 55-letni Du-
šan Stropnik, ki je začel ko-
lesariti na pobudo zdravni-
ka. »Zastavili smo si pro-
gram, da mora vsak od 15 
članov tima prevoziti 5 mara-
tonov, osem pa mora prevo-
ziti 8 maratonov, kar je pogoj 
za kolesarske maratonce. 
Delali smo načrtno. Naredili 
smo si kontrolne kartončke 
in si sproti vpisovali prevo-
žene ture, ki morajo imeti 
vsaj dva do tri težje klance. V 
soboto smo jurišali tudi na 
Vršič, sicer pa n^več treni-
ramo na cesti proti Rogli, ki 
je za takšno kolesaijenje zelo 
primerna.« 

Na 1000 kilometrov dolgi 
poti po Sloveniji so Konuso-

vi kolesarji krenili dobro 
opremljeni, na kolesih Mara-
ton, Personal ali Super ki so 

njihova last in v spremstvu 
Konusovega kombija. Tudi 
sicer bo ekipa, ki je našla 
podporo v lastni delovni or-
ganizaciji, v nenehnen stiku 
s kolektivom, kamor bo spo-
ročala svoje uspehe in more-
bitne težave. V šestih dneh 
bodo kolesaiji prevozili 1000 
kilometrov, ali 160 do 190 na 
dan. Kolesarska transverzala 
je dokaj zahtevna: Titovo 
Velenje-Kamnik-Ljubljana-
-Kranj-Bled-Pokljuka-
-Kranjska gora-Vršič-Nova 
Gorica-Sežana-Opčine v 
Italiji-Koper-Postojna-Ko-
čevj e-Kumro vec-Radenci-
-Kope-Titovo Velenje. To je 
le nekaj krajev z dolge poti, 
na katero so se odpravili tudi 
Konusovi kolesaiji. 

MATEJA PODJED 

NarodnozabavnI 
ansambli 
zelo dobro 
na Ptuju 

Po ocenah glasbenikov in 
ljubiteljev narodnozabavne 
Slasbe je bil letošnji ptujski 
festival precej kvalitetnejši 
•̂ ot dosedanji. To potrjuje 
tudi 11 zlatih in 11 srebrnih 
Jnačk Orfeja, ki so jih pode-
lili letos. 

Na tej prireditvi so se zelo 
'iobro odrezali ansambli iz 
'Našega območja, saj so Celj-
K̂i instrumentalni kvintet, 

Ansambel Vikija Ašiča тДај-
^ega s Frankolovčani in Šta-
jerskih 7 prejeli zlato značko 
l^rfeja, ansambla Braneta 
l^lavžaija in Francija Zeme-

1er Rogaški instrumental-
ansambel srebrno in Hme-

'Jarski instrumentalni an-
sambel iz Žalca bronasto 
^f^ačko Orfeja. 

Šola tenisa v Žalcu 
Teniški klub Žalec je prejšnji teden pri-

pravil začetni tečaj tenisa za najmlajše in za 
starejše rekreativce. Skupaj je tečaj obisko-

valo 30 ljubiteljev tega športa, ki ima v Žal-
cu vse večji pomen. Mlajše tenisače je vodil 
Silvo Lakner (na posnetku med učenjem) 
s t^e j še pa Mile Damjanovič. Šola tenisa je 
v Žalcu vsako leto. 

T. TAVČAR 

TOZD TRGOVSKA 
DEJAVNOST 

UGODNO! 
v TRGOVINI PREVORJE 
vam nudimo 
bogato izbiro bele tehnike. Vse 
kupljene štedilnike vam, cenjeni 
kupci, na vašo željo brezplačno 
priklopimo. 

Te ugodnosti se lahko poslužujete do 
31. 12. 1986. 

Za vaš obisk se priporočamo! 



Na Svetini bo zazvonil telefon 
Pr¥lč telefonska napeUawa po obstoječem elektroomrežju 

Svetini, Icraju nad Celjem, 
dolgo ni pomagalo, da sodi 
telefonslca napeljava v refe-
rendumski program celjske-
ga občinskega samoprispev-
ka, ni jim pomagala že kup-
ljena telefonska centrala s 25 
številkami niti vse pritožbe 
in groži^e kreyanov. Te so se 
v zadnjem času zaradi res 

slabe ceste še pomnožile, za-
radi nikakršnih zvez pa so se 
namerili celo zapreti Celjsko 
kočo. Vse to bo po obetih 
celjskega podjetja za РТГ 
kmalu zgodovina, saj bi naj 
telefoni na Svetini zazvonili 
še pred zimo. 

Ta teden pričakujejo dolgo 
pričakovano radijsko relejno 

šest kanalno napravo za po-
vezavo РТГ centra na Golov-
cu z Vrunčevim domom na 
Svetini. Telefonsko omre^e 
bodo speljah po že obstoje-
čem elektroomre^u, kar je 
vehka novost, zanjo pa je bi-
lo potrebnih vrsta dogovo-
rov, okronanih celo v Urad-
nem listu. Pri napeljavi tele-
fonskih kablov je namreč ne-
katera dela mogoče opraviti 
le pri izključenem elektro 
omrežju, tega paje treba tudi 
dodatno urediti. Polovico 
stroškov za ureditev elektro-
omrežja bo prispevalo po-
djetje za PTT, vendar je to še 
vedno cenejše, kot nova sa-
mostojna napeljava po višin-
skem, gozdnatem območju. 
Drogovi že stojijo, poseke ne 
bodo potrebne - vse to pa bo 
skrajšalo tudi čas za potreb-
na dela. 

Do konca meseca bodo 
lahko že preiskusil radijsko 
relejno napravo in pričeli z 
izgradnjo omrežja, tako da 
bodo vs^ pred prvim sne-
gom lahko zazvonih telefoni 
na Svetini - пгургеј v Celjski 
koči, javni telefonski govo-
rilnici, sedežu krajevne 
skupnosti in še kje. 

MBP 

NA KRATKO 
Ujme povzročile vellico škode 

Naravne nesreče so v prvi polovici leta povzročile v laški 
občini precejšno škodo. Ocenjujejo jo na 785 milijonov dinar-
jev, kar predstavlja 5,6 odstotka družbenega proizvoda te 
občine. 

Neurja, toče, plazovi, požari in pozimi še žled so n^več škode 
napravili na posevkih, cestah, gozdovih in gospodarskih poslop-
jih ter stanovanjskih hišah. 

Laški izvršni svet je za sanacijo škode že nakazal prizadetim 
krajevnim skupnostim in posameznikom sredstva v skupni 
višini treh milijonov dinarjev. Nekaj denarne pomoči pričaku-
jejo tudi iz republiških sredstev solidarnosti. 

VVE 
Na Gričku spet sprememba 

Gostinski lokal na Gričku v Celju nima sreče, s tem pa tudi 
številni izletniki in rekreacije željni občani ne. V šestih letih 
so se zamenjali že trije najemniki, kar seveda ni koristilo 
vzdrževanju in urejanju objekta. 

Tudi zadnji najemnik - TTG - se je Grička naveličal. Da ne bi 
ostal lokal povsem prazen, so ga preprosili, da nudi usluge še 
naprej, ni pa mu treba plačevati najemnine. Tako je že tri 
mesece. V tem času so z razpisom ponudili delovnim organizaci-
jam lokal v odkup ali najem, zasebnikom pa v najem. Delovna 
organizacija se ni nobena prijavila, zasebnikov pa devet. Izbrali 
so Frido Trbovc, ki je ponudila najboljši program in ima 
ustrezne izkušnje. 

Lokal na Gričku je potreben obnove, zato ga bodo 25. septem-
bra zaprli. Prenovljen bo odprl vrata obiskovalcem 17. oktobra. 

MBP 
V Cellu spet šola za pse 

Celjsko kinološko društvo bo za vse lastnike mladih psov 
pripravilo malo šolo za pse v starosti od 6 do 12 mesecev. 
Pričetek male šole za pse je v ponedeljek, 8. septembra ob 17. uri 
na vežbališču pri Joštovem mlinu. Isti dan se . bo začel tudi 
nadaljevalni tečaj za vse, ki so že obiskovali tečaj za šolanje 
psov. 

UM 

Veselo srečanje v Andražu 
Krajevna organizacija 

Rdečega križa v Andražu je 
v sodelovanju s krajevno 
skupnostjo po nekaj letih 
zopet pripravila srečanje 
krajanov, starih sedemde-
set in več let. Zbralo se jih 
je kakih petdeset, pripravi-
li pa so jim bogat kulturni 
program in pogostitev. O 
srečanju so nam nekateri 
povedali: 

Andrej Mešič: »Sem med 
starejšimi v naši krîyevni 
skupnosti. Star sem 82 let, 
pa še kar dobrega zdravja. 
Na to s r eča l e sem prišel z 
veseljem, ssg imamo starejši 

bolj malo priložnosti za raz-
vedrilo. Тикгу pa smo se o 
marsičem pogovorili.« 

Lojzka Sevčnikar: »Doma 
sem iz zaselka Loče in če-
prav sem stara že 88 let še 
sama skrbim zase. Тикад 
smo se zbrali sami starejši, 
obudili smo spomine na mla-
da leta. Tisti, ki so to sreča-
nje pripravili, so nam zares 
naredili veselje in hvaležni 
smo jim.« 

Ivan Zabukovnlk: »Na 
srečanje sva prišla oba z že-
no Heleno. Skup^ štejeva 
1150 let. Tako kot vsi udele-

ženci tudi midva pozdravlja-
va takšna srečanja, séú so ena 
redkih priložnosti, da se sta-
rejši ljudje dobimo na enem 
mestu, se pogovorimo in po-
veselimo.« 

Ivanka Brunáek: »84 jih 
imam na plečih, noge mi sla-
bo služijo, Idjub temu mi je 
še ostalo пекад dobre volje. 
Pohvaliti moram naše pevce, 
ki so tako lepo zapeli in šo-
laije za lep nastop. Če bo 
kdiO še priložnost, bom rada 
prišla, seveda če bom lahko. 
Mislim, da so takega mnenja 
tudi vsi drugi.« 

T. TAVČAR 

Izlet v neznano za otroke šentjurske občine 
Vsako leto, vse od ustanovitve, prireja Društvo prijateljev mladine kragevne skupnosti Šentjur-center, številne aktivno-

sti. Ena teh je tudi Izlet v neznano. Letos se je izleta udeležilo 69 otrok ter osem spremljevalcev. Otroci so se iz izleta vrnili 
27. avgusta. Irena Eijavec, sekretarka Izvršnega odbora, ki se je izleta udeležila kot vzgojiteljica, je povedala: »Letošnji 
Izlet v neznano smo priredili k lovski brunarici v krajevni skupnosti Blagovna. Člani Lovske družine Šentjur so se zares 
potrudili, da smo dan preživeli lepo. Ni lepšega kot je pogled na utrujene, a srečne otroške obraze, ko se vrnemo iz izleta.* 
V društvu pa si zastav^ajo še drugačne naloge. Želijo ustanoviti različne sekcije: taborniško, gasilsko, lovsko . . . Če se ne 
bo zataknilo pri denaiju, bodo to tudi izvedh. 

DANIELA GRADIŠNIK 

kovinotehna 
na sejmu obrti 

Obiščite nas, saj veste 

nemogoče je mogoče 

kovinotehna 

Vlado Gobec 
v nedeljo, na praznova-

nju v Šmarju, sva se spusti-
la v klepet. Okoli poldneva 
je bilo in sonce je prijetno 
žgalo. Mojemu sogovorni-
ku je postalo prevroče, suk-
njiča svoje praznične oble-
ke pa ni hotel sleči. Zatekla 
sva se v senco, potem pa je 
bilo l^e. Ob kavici in ku-
pici rizlinga, da nazdraviva. 

Vlado Gobec je predsed-
nik sveta kr^evne skupno-
sti Šmaije, letošnje gostite-
ljice občinskega praznika. 
Kot da sije prvi mož v kra-
jevni skupnosti oddahnil. 
Vse je šlo po načrtih, vse je 
bilo pravočasno priprav-
ljeno. 

Vlado bo čez nekaj mese-
cev izpregel. Vs^ uradno, 
kajti predsedniški mandat 
se mu izteka. Štiri leta dela 
v krajevni skupnosti, pred 
to funkcijo je bil predsed-
nik krajevne organizacije 
Socialistične zveze. »Refe-
rendum za občinski samo-
prispevek še moram skoz' 
dati«, pove, kot da je že 
utrujen. »Priprave na praz-
novanje občinskega prazni-
ka so bile naporne. Pa ne 
toliko zaradi dela, nalog, ki 

jih je bilo treba opraviti. 
Zatikalo se je pri denarju, 
kje in kako dobiti denar. 
Poglejte, Šmarje je kot no-
vo, veliko smo v kratkem 
času zgradili, zlasti cest, ve-
liko je bilo treba obnoviti, 
olepšati. Ljudje so veliko 
pomagali, brez njih, njiho-
ve prostovoljne pomoči, bi 
ne šlo. Vsakdo je prispeval 

po svojih zmožnostih, vsi 
smo bili v akciji. Včasih 
smo se kar bali priti v vasi, 
ker so nas povsod kritizira-
li, češ da ni tega, ni onega. 
Danes je drugače. Povsod 
smo dobrodošli, ker so naši 
ljudje spoznali, da je le s 
skupnimi močmi, dogovar-
janjem, mogoče kaj doseči. 
Zato nas danes vabijo, nßj 
pridemo. Veste, Џифе so 
pripravljeni marsikaj žrtvo-
vati, veliko sami narediti, 
če je le kanček družbene 
pomoči, družbenega denar-
ja. Vsaj za začetek«, se po-
vršno zazre v leta svojega 
predsedovanja. »Dela je v 
krajevni skupnosti toliko, 
kot če bi bil v redni službi, 
velika obremenitev ob red-
ni zaposlitvi, družini,« še 
doda. Daje ponosen, ker je 
letos krajevna skupnost 
Šmarje središče praznova-
nja še pove in podkrepi to 
svoje zadovoljstvo: »Na ob-
činskem nateč^u dobi po-
kroviteljstvo tista krajevna 
skupnost, kjer seje v prete-
klem obdobju res kaj nare-
dilo, kjer se dobro dela, za-
to je to za nas neke vrste 
priznanje, potrdilo za do-
bro opravljeno delo.« 

MARJELA AGREŽ 

Vsake tri minute en vlak 
V času poletne sezone vsakodnevno 

prevozi železniško postajo v Zidanem 
mostu preko 240 potniških in tovornih 
vlakov. Takšen promet bi nujno terjal 
razširitev železniške postaje, zlasti več 
tirov. To ni možno, ker je postaja utes-
njena v kamniti soteski ob Savi. Zato se 
vse bolj trudijo, da izboljšajo varnostne 
razmere. Med takšen ukrep sodi tudi od-
ločitev, da mednarodni vlaki ponoči ne 
ustavljajo v Zidanem mostu. 

V zadnjih letih ni bilo večje nesreče na 
tej postoji. Občasno pa pride do manjših 
iztirjenj ali oplazenja pri premikih vlakov. 

Za kontrolo 24 ur neprenehoma skrbijo 
vlakovni odpravniki. Po trije so v službi, 
dva v kontrolni sobi, eden pa sprejema in 
odpravlja vlake na peronu. Delajo v izme-
ni po 12 ur na dan, nato imajo prost dan. 

Vlakovni odpravnik Franc Rupar (na 
sliki) nam je pojasnil, da v Zidanem mo-
stu pričnejo slediti vlak, ko gre s sosednje 
postaje (Hrastnik, Rimske Toplice in 
Breg), dokler ne zapusti naslednjo sosed-
njo postajo. Postanki potniških vlakov so 
v Zidanem mostu zelo kratki. Opažajo pa 
tudi, daje vse manj zamud. Najpogostejše 
zamude imajo vlaki, ki gredo prek vse 
Jugoslavije, zlasti tisti iz Kardeljevega. 
Daljše zamude so v glavnem posledica 
objetkivnih okoliščin: nesreč, dela na ti-
rih ali če pride do okvar na električnih 
vodih. 

W E 



Harmonika s strganim meliom 
^IBta poroka pri Ašlćovlh Iz Colia 

letošnje leto je za Marijo 
Q Franca Ašiča iz Celja zla-
L Petdeset let skupnega 
.jyljenja, z vsem, kar to živ-
ijeDje prinaša, odnaša in 
obeta- Za polnih ptedeset 
Џ spominov, takšnih in 
^gačnih. Zlata poroka je 
ђЛа samo še en lep utrinek 
y ojunem življenju, ki teče 
dalje-

V njuni skromni hišici na 
polulah smo vijugah po poti 
spominov. Začeh smo pri sa-
^em začetku njunih skup-
fiih let. Kdo je koga našel in 
zasnubil? Seveda je bil to on. 
V tistih časih so šle te reči 
drugače, ne tako hitro kot 
danes. »Tebe, Micika, sem 
našel na Svetini, saj veš. Se-
jem je bil, ti pa si na Svetini 
pomagala svoji mami, ki je 
imela tam svoj štant«, pripo-
veduje svoji Mariji, kot bi se 
ona tega ne spominjala prav 
dobro. Franc, iz Zdol pri Kr-
škem doma, je rad križaril po 
naših hribih in na Svetini je 
srečal svojo Marijo. Bonbo-
ne je moral kupiti, da jo je 
lahko ogovoril. Tako se je za-
čelo. Po letu dni je bila oh-
cet, potem pa sta šla na svo-
je. Prvi dom sta si spletla na 
Skalni kleti v Celju. To so 
bila leta hudega pomanjka-
nja, borbe za preživetje. »Na 
kavni mlinček sem miei ko-
ruzo, da smo lahko preživeli. 

Za veliko ljudi je bilo treba 
skrbeti. Za najine otroke, za 
otroke bratov in sestra, ki so 
bili v taborišču. Bil sem dim-
nikar pri Železnici, veliko 
sem bil od doma. Osemintri-
deset let sem saje požiral, da-
nes pa imam borih šest mili-
jonov penzije«, pripoveduje 
Franc. Marija je delala v 
Emajlirki, pričakovala je 

otroka pa so jo vrgli iz služ-
be. Preveč svobodomiselna 
je bila za tiste čase. Marija je 
takrat hudo zbolela na plju-
čih. Leto dni življenja ji je 
napovedal njen zdravnik. 
»Pa sem dobila zdravila iz 
Amerike, in kot vidite, sem 
še zd^i tu«, se zasmeje Mari-
ja, Franc pa k temu takoj do-
da: »Ja, veš, ko te pa jaz 
čuvam«. 

Tri otroke sta imela Franc 
in Marija Ašič. Najstarejši se 
je smrtno ponesrečil. Pred 
dvajsetimi leti sta se preseli-
la v hišo ob cesti v Laško. 
Danes jima ni težko. Zlasti je 
prijetno takrat, ko prideta 
otroka, vnuki. Pri Ašičevih 
sta bila vedno glasba in petje 
doma. Kdo v Celju ne pozna 
Vikija Ašiča in njegov an-
sambel, pa Vikija mlajšega, 
zmagovalca lanske Zlate 
harmonike na Ljubečni. 
»Najin sin Viki še govoriti ni 
znal, pa je že pel. Težko sva 
mu kupila prvo harmoniko. 
Šest juijev sva dala zanjo, pa 
še strgan meh je imela. V 
enem tednu se je naučil igra-
ti«. Posebno vesela sta ta-
krat, ko ju obišče vnuk. Viki 
mlajši. Nanj, na njegovo 
igranje, komponiranje 
skladb in študij medicine, 
sta še posebno ponosna. 

Potem, ko sta si pred matičar-
jem vdrugič segla v roke, sta 
zaplesala. Na zlati poroki je 
igral sin Viki in njegovi. Pa 
vnuk Viki, seveda. Potem sta 
odšla na medene tedne. V Ro-
gaško Slatino. Danes je spet 
vse po starem, življenje teče 
dalje. »Malo sva se že kdaj 
skregala, kajne Franc. Ampak 
stepla se pa nisva nikoli, bog-
nedaj. Življenje je tako krat-
ko«, so Marijine besede, ki sem 
jih zapisala v beležnico, in še 
tole modro ugotovitev Franca 
Ašiča: »Sploh še nisva stara, le 
dolgo sva že na svetu«. 

MARJELA AGREŽ 
Foto: EDI MASNEC 

Na zdravje! Do prihodnjega jubileja ... 

ЂШЗЖ 
Celjska tržnica je v teh dneh dobro založena. Največja je 

ponudba paprike, ki jo lahko kupite po 150 do 250 dinarjev. 
Prodajajo že tudi krompir za ozimnico. Cena je od 60 do 100 
dinarjev za kilogram. 

Velika pa je tudi ponudba druge zelenjave. Cvetača je po 500 
dinarjev, čebula od 150 do 200, česen od 400 do 100 dinaijev. 
Stročji fižol je od 400 do 500 dinaijev, fižol v zrnju pa od 600 do 
800. Kumare im^o različno ceno glede na velikost. Male, pri-
merne za vlaganje, so po 400, velike pa po 100 do 150 dinarjev. 
Korenček je po 400 do 500 dinaijev, peteršilj od 600 do 800, isto 
ceno pa ima tudi špinača. Na tržnici ponujajo tudi kolerabo po 
200 dinaijev za kilogram. Cena paradižnika je od 100 do 250 
dinaijev, cena radiča in druge solate pa se giblje okoli 400 
dinaijev. Presno zelje lahko kupite po 70 do 150 dinaijev, med-
tem ko boste za kislo morali odšteti 600 dinaijev. Velika je tudi 
ponudba sadja. Breskve, hruške in jabolka so po 200 do 350 
dinaijev, slive o 300 in grozdje po 300 do 350 dinaijev. Lubenice 
so še vedno po 100 dinaijev, banane pa po 530 do 800 dinaijev. 
Na tržnici lahko kupite tudi orehe, ki so po 800 dinaijev, oziroma 
po 2800, če kupite jedrca. Na tržnici je v tem času tudi veliko 
gob. Največ je jesenskih jurčkov, ki jih ponujajo po 2000 dinar-
jev, suhe gobe pa so po 6000 dinaijev. Pa še cena jajčk: ta se 
giblje od 31 pa tja do 45 dinaijev. 

Kozje mleko za zdravje 
Pred kratkim so v Slovenskih Konjicah ustanovili društvo 

rejcev malih živali in kmalu se je izkazalo, da vlada med člani 
še posebej veliko zanimanje za vzrejo koz. Tako so pri društvu 
ustanovili celo sekcijo za vzrejo koz, katere moto je: gojitev koz 
uspeh bodočnosti. Kozje mleko je vse premalo cenjeno, pravijo 
kozjerejci in zlasti bolnišnice bi ga rade odkupile veliko več, kot 
ga lahko. Kozjerejcem kupijo tudi hladilnike za spravilo kozjega 
mleka, samo da bi jih stimulirale ^a vzrejo koz. Konjiško društvo 
za vzrejo malih živali ima 60 članov, ki se ukvaijajo z vzrejo 
kuncev, kokoši in koz. j^p 

OB PRAZNIKU OBČINE ŠMARJE PRI JELŠAH 

ČESTITAMO VSEM DELOVNIM LJUDEM IN 
OBČANOM 

Skupščina občine 
Izvršni svet sl(upščine občine 
Občinska konferenca SZDL 
Občinski komite ZKS 
Občinski svet ZSS 
Občinski odbor ZZB NOV 
Občinska konferenca ZSMS 

KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA PRI 

ZŠAM CELJE 

razpisuje prosta dela in naloge: 

1. računovodja-knjigovodja 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom 

Pogoji: 
- višja ali srednja ekonomska šola 
- nad 5 let prakse na enakih ali podobnih delovnih 
mestih 
- trimesečno poskusno delo 

2. vodja administracije in blagajne 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom 

Pogoji: 
- višji upravni, ekonomski ali administrativni tehnik 
- 3 leta delovnih Izkušenj na enakih ali podobnih 
delovnih opravilih 
- znanje strojepisja 
- trimesečno poskusno delo 

3. avtomehanik-skupinovodja 
za nedoločen čas s polnim delovnim časom 

Pogoji: 
- avtomehanik-delovodja 
- 5 let delovnih izkušenj, po možnosti voznik B, C, E 
kategorije 
- trimesečno poskusno delo 

4. ZŠAM Celje organizira: 
4. 10. 1986 ob 16. uri 

inštruktorski tečaj vseh kategorij - A, B, C, D, E 

Pogoji: 
- vozniško dovoljenje - 3 leta 
- srednja (V) ali strokovna (IV) izobrazba 
- da kandidat v zadnjih dveh letih ni bil kaznovan 
Prijave z dokazili o šolski izobrazbi in delovnih izkuš-
njah pošljite v 8 dneh po objavi tega razpisa na 
naslov: 
ZŠAM Celje, Slomškov trg 1/1, Celje, komisija za 
delovna razmerja. 



Pred slovesom še posnetek za spomin: simfonično-tamburaški orkester ŽPD France 
Prešeren Celje in gostitelji iz Kaiserslauterna. 

Nemci spoznajo 
Nekaj ¥tlso¥ z gostovanja tamifurašev v ZRN 

Pred desetimi dnevi so se z 
gostovanja v Zvezni republi-
ki Nemčiji vrnili člani simfo-
nično-tamburaškega orkestra 
ŽPD France Prešeren iz Celja. 
Štiri dni so bili gostje gimna-
zijskega pihalnega orkestra v 
Kaiserslauternu, mestu z 
200.000 prebivalci blizu fran-
coske meje. Najkrajšo oceno 
gostovanja lahko brez sprene-
vedanja strnemo v besedi: iz-
jemno uspešno. 

Vrhunec nastopov je bil prav 
gotovo koncert v veliki dvora-
ni »Neue Eintracht« v samem 
Kaiserslauternu. Čeprav je bil 
to že četrti koncert po vrsti (pr-
vi dan so tamburaši dvakrat 
nastopili v velikem Holiday 
parku v Neustadtu in v Lam-
brechtu) inje utrujenost po na-
pornem potovanju in natrpa-
nem urniku že nekoliko načela 
zbranost, so celjski tamburaši 
svojim gostiteljem na падboljši 
možni način predstavili svoje 
delo in ustvarjanje. 

»Prvovrstno presenečenje! 
Fantastično!« To so bile prve 
besede enega od gostiteljev si-
cer pozavnista v kaiserslau-
ternskem pihalnem orkestru, 
po koncertu. Za prebivalce te-
ga dela Nemčije, je bilo to prvo 
srečanje s tamburico, zato je 
bil zvok tega brenkala, dopol-
njen s simfoničnimi instru-
menti, пекад povsem novega 
in presenetljivega za sicer glas-

beno dok^ dobro podkovane 
poslušalce. 

Dirigent Srečko Cizeü se je 
pred osmimi leti pogumno lo-
til vodenja tega orkestra, ki le-
tos praznuje že 40 let ustvaija-
nja. Iz klasičnega tamburaške-
ga orkestra je hotel izoblikova-
ti пекдј novega. Dodal je piha-
la, godala in tolkala in tako 
ustvaril prvi simfonično-tam-
buraški orkester v Jugoslaviji, 
ki se je kmalu lotil tudi zahtev-
nejšega koncertnega repreto-
aija, sestavljenega iz del sve-
tovnih klasikov ter lahkotnej-
še plesne in popularne glasbe. 
S takšnim programom so se 
tamburaši predstavljali tudi na 
gostovanju. Za prvi del kon-
certa so izbrali dela Mozarta, 
Čajkovskega, Bacha, Straussa, 
Gregorca in Gotovca. Zanimi-
vo je, da sta n^burnejši aplavz 
poželi prav deli iz jugoslovan-
ske ljudske zakladnice: Gre-
gorčev Slovenski ples z odlič-
no solistko na flavti Bredo 
Klanšek in finale iz opere Ero z 
onega sveta Jakova Gotovca. 
Drugi del je bil lahkotnejši, v 
stilu evergreenov, južnoameri-
ških in drugih plesnih ritmov. 

Prav osupljivo je, kako - si-
cer za naše pojme zaprti in 
uglajeni Nemci - burno in za-
neseno spremlj^o koncerte. 
Spočetka smo bili kar malo ra-
zočarani, ko smo ugotovili, da 
bodo poslušalci koncert 

spremljali pri mizah ob kozar-
cih priljubljenega piva. Vigeni 
smo, da se pri nas v takšnih 
primerih glasba spremlja kar 
tako, mimogrede. Vendar, pri 
Nemcih je to nekaj običajnega, 
zavzetost pri poslušanju pa za-
radi tega nič ne trpi. Nasprot-
no: skozi ves koncert je vladala 
v dvorani napeta tišina, ki so jo 
trgali le aplavzi. 

»Žal mi je, da se nismo spoz-
nali že prej,« je v slovesnem 
govoru po koncertu dejal diri-
gent domačega orkestra, Win-
fried Grünebaum. »Vendar 
sem hkrati vesel, da sem ven-
darle uspel pripeljati pred naše 
občinstvo vaš orkester, ki je 
brez dvoma navdušil vse pri-
sotne.« Hkrati je orkester dobil 
povabilo, da čez dve leti (pri-
hodnje leto se bosta orkestra 
srečala v Celju) znova nastopi 
v Kaiserslauternu. S čestitko 
sta se dirigentu pridružila ju-
goslovanski konzul iz Man-
heima in predsednik tamkajš-
njega slovenskega društva, ki 
sta orkester povabila tudi v 
Manheim. 

Brez dvoma je celjski simfo-
nično-tamburaški orkester s 
svojimi nastopi še kako upra-
vičil svoje gostovanje, čeprav 
je spomladi celjska Zveza kul-
turnih organizacij prošnjo za 
finančno pomoč zavrnila z ute-
meljitvijo, da orkester ni upra-
vičen za pot v tujino. 

NADA KUMER 

Novosti s knjižnega trga 
Slovenske založbe so v zad-

njih dneh poslale na knjižni 
trg številna dela, novosti in 
ponatise uspešnic, zavedajoč 
se, da prihaja čas za branje. 
Ali kakor pravijo pri Mladin-
ski knjigi v Celju, tudi zato, 
ker založbe hitijo uresničeva-
ti svoj letni načrt izdaje del. 

Vsekakor drži, to izhaja iz iz-
kušenj, da je povpraševanje za 
različnimi deli v jesenskem in 
zimskem času veliko, ne glede 
na dejstvo, da so knjige dokaj 
drage. Zato gredo nekoliko 
manj v prodno leposlovna de-
la, toliko več pa strokovna, pri-
ročniki, enciklopedije in pred-
pisana mladinska literatura za 
osnovne in srednje šole. 

Pri Mladinski knjigi v СеЏи 
so za prijatelje knjig dobro po-
skrbeli tudi z novitetami, ki so 
izšle bodisi pri Mladinski knji-
gi, Cankarjevi založbi, založbi 
Obzorje, Borec ali pri Pomur-
skem tisku. Zanimivo je, da 
bralci vse raje posegajo po de-
lih domačih avtorjev. Med no-
vostmi s knjižnega trga in na 
policah Mladinske knjige velja 
omeniti delo Andreja Marovi-
ča. Prosti tek. Vrata brez vrat, 
iz zbirke Kondor, med mladin-
sko literaturo še Morsko deže-
lo, Mate Dolenca, Pavji rep, 
basni iz zbirke Pisanica in Pri-
povedke iz Martinj vrha, avtor-
ja Ivana Tuška, ki so izšle v 
zbirki Deteljica pri Mladinski 
knjigi. 

Mačka Murija izpod peresa 
Kajetana Koviča pa je Mladin-
ska knjiga morala ponatisniti, 
saj je knjiga kmćdu pošla, ka-
kor tudi Drobne zgodbe. Berte 
Golob. Priljubljeni Maček Mu-
ri velja zdaj 2960 dinaijev. 
Drobne zgodbe pa 1980 di-
naijev. 

Med deli za odrasle je pred 
kratkim na novo izšel potopis 
Evalda Flisarja, Čarovnikov 
vajenec. Delo je bilo na knjiž-
nem trgu težko pričakovano, 
izšlo pa je pri Pomurski založ-
bi. Pri založbi Borec so, kot 
kaže, tudi ciljali na jesen, saj so 
v tem časuizdali več knjig kot 
v minuhh mesecih leta skupaj. 
Bralcu ponuj^o Eno samo 
upanje Auguština Laha, in si-
cer za 4000 dinarjev. Koncert 
za samoto, Branka Sömna za 
3100 dinaijev in delo Raza, 
prav tako domačega avtoija 
Ferija Lainščka za 2500 di-
naijev. 

Med iskanimi deli so še ved-
no tudi nekateri tuji avtoiji, 
skoraj neprekosljiv je Konsa-
lik, pa Singer in še nekateri 
drugi. Konec oktobra pričaku-
jejo pri Mladinski knjigi izid 
knjige Živali iz svetovne enci-
klopedije. Prednaročniška ce-
na je 9980 dinaijev, za delo pa 
vlada veliko zanimanje, kakor 
tudi za knjigo Zakladi Sloveni-
je, ki sojo morali pri Cankarje-
vi založbi ponatisniti. 

Vse bolj živahno postaja tudi 
v kotičku klubskega centra 
Sveta knjige, kjer imajo člani 
še posebne ugodnosti pri na-
kupu knjig. Glede na to, da so 
knjige vse bolj drage, je popust 
od 25 do 40 odstotkov pomem-
ben dejavnik pri odločitvi za 
nakup knjige. V tem četrtletju 
so člani kluba največkrat pose-
gli po knjigi četrtletja, Čipke 

Shirley Conranove, delo veli» 
2980 dinarjev, Vse reke tečejo 
tudi uspešnica kluba, pa stanè 
5500 dinarjev. Dobro gredo v 
prodajo tudi Vohunke, Đur̂  
Rebiča in Neznosna lahkost bi. 
vanja, Milana Kundere. 

Nikakor pa na knjižnih polj, 
cab naših knjigarn ne gre pre! 
zreti izbora del Mire Mihelič, ki 
so ob obletnici pisatelj ičine 
smrti izšla pri Cankarjevi za-
ložbi. Med bralci vlada za dela 
Mire Mihelič izredno zanima-
nje in ponekod so knjige že po. 
šle. Pri Mladinski knjigi jijj 
pričakujejo naslednji teden 
Zbirko sestavljajo dela: Obraz 
v zrcalu. Mladi mesec. Mavrica 
nad mestom. Vrnite se, sinovi 
in novele in črtice ter Mala ča-
rovnica v eni knjigi. Izbor pe. 
tih del Mire Mihelič stane 
18.000 dinarjev. 

MATEJA PODJED 

Žur se nadaljuje 
Pno leto delovanja KUUBa 

z novim šolskim letom je 
celjski KLjUB ponovno pričel 
aktivno delati. V poletnih me-
secih je bil sicer odprt, ven-
dar pa prireditev ni bilo, saj 
je bil tudi obisk mladih 
skromnejši. Jesensko sezono 
so pričeli z žurom. V nasled-
njih mesecih pa se v teh pro-
storih obetajo številni glasbe-
ni večeri, fîlmske predstave, 
video tečaji, razstave... 

Enoletna dejavnost KLjUBa 
je pokazala, da je našel svoje 
mesto v kulturni ustvarjalnosti 
mladih v СеЦи. Tako ni le 
predstavljal dosežkov mladih 
iz večjih centrov, ki so v KLjU-
Bu gostovali, pač pa je spod-
budil tudi ustvarjalnost celj-
skih umetnikov. To seje poka-
zalo v nastopih glasbenih sku-
pin, pa tudi na razstavah v 
KLjUBovi galeriji. Zaživeli so 
večeri j azza, na katerih so se 
predstavili številni znani glas-
beniki, s tovrstnim ustvarja-
njem pa so poskusile tudi celj-
ske skupine. S tako imenova-
nimi Jazz clubi bodo v jesen-
skih mesecih nadaljevali, obe-
tajo pa nastop Toneta Janše s 
skupino. 

Med prireditvami, ki so na-
šle svoje mesto v programu 
KLjUBa, velja omeniti tudi na-
stope gledaliških skupin. Tako 
so se dogovorili za stalnejše so-
delovanje z gledališčem Ane 
Monro, ki je s svojo predstavo 
Blue Hat nastopilo pred dnevi 
na Tomšičevem trgu in z ne-
konvencionalnim pristopom 
presenetilo številne mimoido-
če Celjane. 

KLjUB bo odslej odprt vsak 
večer od torka do sobote, ta 
mesec pa se obetajo filmski ve-
čeri znanstvene fantastike, 
obisk skupine Levi ovinek, ki 
v okviru republiške konferen-
ce mladine predstavlja različ-
ne filme in pripravlja pogovore 
o njih, video teč^ pod vod-
stvom Romana Fonde ter glas-
beni večer s skupino Fit iz Re-
ke. Ob koncu tedna pa bodo v 
KLjUBu odprh razstavo ekolo-
ških posterjev, ki so nastali na 
podlagi natečcOa za n^boljši 
tovrstni izdelek. Odziv je bil 
dober, kar je še eden od doka-
zov, da je KLjUB našel svoje 
mesto med mladimi. 

TC 

Srečno slikarstvo 
Otvoritvena razstava nastopajoče kulturne sezone je v 

Likovnem salonu tokrat pripadla iraškemu slikarju 
Karimu Azadu, ki se je po študiju v Bagdadu šolal še na 
ALU v Ljubljani, kjer je tudi obiskoval grafično speci-
alko pri prof. Zvest Apolloniju. 

Razstavljen Azadov izbor slik iz ciklusa »O ženskah« bi 
lahko označili za prispevek k t. i. »srečni, novi umetnosti«, 
ki se načeloma ne zajeda v odkrivanja z grenkobo spozna-
nja obarvanih vsebin, ampak se vseskozi zadržuje na povr-
šini sproščenega likovnega izražanja, ki skuša čim bolj 
dejavno izkoristiti izrazno moč zgolj likovnih prvin. To je 
slikarstvo, ki se raduje ob svoji prisotnosti v svetu in se ob 
svojem udejanjanju spreminja v veselo igro, kiji niso tuji 
niti dekorativni učinki. Vse je sveže in jasno, z ritmom, ki 
ga ustvarja igriva risba, ki paje za razliko od kolorita blizu 
trenutnemu stanju sodobne slovenske likovne senzibilno-
sti, kije, kot vemo, le del širše, evropske. Za razliko od nje 
je kolorit karakteristično vzhodnjaški (kar je nadvse prav 
in pošteno) in govori o avtorjevem koreninjenju v senzibil-
nosti kulturnega okolja iz katerega je izšel; okolja, ki nam 
je v veliki meri neznano in prav gotovo tudi privlačno. 

Ob neutajljivi radosti gledalčevega očesa, ki srka plo-
dove slikaijeve slikarske igre, je pričakovati, da se bodo v 
avtorju, ko se bo naveličal zgolj igre (a zak£{j se je bi?) 
oglasili glasovi simbolne nostalgije, ki bodo, navezujoč se 
na značilni kolorit, uspeli priklicati na dan celovito svoje-
vrsten likovni izraz, ki bi utegnil nedvomno učinkovito 
popestriti in tudi obogatiti slovenski likovni prostor. 

BORI ŽUPANČIČ 

IVIonografiJa o Dobrni 
Tudi Dobrna je, kot eden 

najstarejših zdraviliških 
krajev pri nas, dobila te dni 
fotomonografljo. Knjiga 
predstavlja novo kakovost-
no informacijo o zdraviliš-
ču in kraju, ki ne bo služila 
samo turistom in pacien-
tom, ki zahajajo na Dobrno 
po zdravje, bo tudi odličen 
informator za vse tiste, ki 
Dobrne še ne poznajo. 

Založnika publikacije sta 
Zdravilišče Dobrna in založ-
niška delovna organizacija 
Motovun, ki sta s to skupno 
izdajo ponovno potrdila, da 
le načrtno in dobro priprav-
ljeno delo lahko omogoči do-
ber rezultat. Natančno in 
sproščeno besedilo dr. Ivana 
Stoparja nazorno prikaže 
bralcu zgodovino zdraviUšča 
in kraja, postreže pa mu tudi 
z vrsto primeijalnih in vse-
stransko uporabnih podat-
kov. Tudi uvodna beseda 
primarija dr. sc. Slavka Pe-
terlina nedvoumno informi-

ra bralca o Dobrni, njenem 
razvoju in ambicijah. 

Fotografski del, ki v publi-
kaciji opravlja pomembno 
vlogo, so prispevali Matej 
Stopar, Edi Masnec, Mišo 
Hochstätter, Zvone Pelko in 
Fotohk Celje. Knjigo sta 
oblikovala Dunja Gorišek in 
Miodrag Vartabedijan. 

Monografija Dobrne pred-
stavlja nov kakovosten ko-
rak h kulturi komuniciranja 
in poslovanja, predstavlja pa 
tudi lep umetniški dosežek v 
sozvočju med strokovno po-
lj udinim besedilom in obli-
ko. Odlično je opravila svoje 
delo tiskarna Delo. D.M. 

Plesalci že 
vadilo 

z novim šolskim letom je 
oživelo delo tudi v Plesnem 
studiju Celje. Že od prvega 
septembra dalje vadi devet 
skupin. 

Nove člane pričakujejo po 
20. septembru. Do takrat na-
mreč Plesni studijo vpisuje 
nove člane. 

Ta mesec bodo plesalci 
imeli nekaj nastopov. Otro-
ški skupini Packe in Igen B 
bosta nastopili pred Metalko 
v Ljubljani ob zaključku pri-
reditve Izrez poletja. Sodelo-
vali bodo tudi na sejmu obr-
ti, manekenska skupina 
Plesnega studija pa bo imela 
več modnih revij. W E 

IZŠEL JE PONATIS KASETE 

ZLATA HARMONIKA 
z najboljšimi poshetki tekmovanja harmonikarjev 
na diatoničnih harmonikah (frajtonaric) na Lju-
bečni pri Celju. 
Kupite jo lahko v oglasnem oddelku Novega ted-
nika in Radia Celje ali naročite po povzetju na 
naslov: Novi tednik. Trg V. kongresa 3a, Celje 

Slikarska kolonija v Logarski dolini 
Prejšnji teden je 24 akademskih in ljubiteljskih slikarjev 

tri dni prenašalo na platna motive iz ene najlepših a lpskih 
dolin. Kolonijo je organizirala mariborska Elektrokovina, 
udeleženci kolonije pa so izdelke razstavili v p o n e d e l j e k v 
sindikalnem domu Elektrokovine v Logarski dolini, kasneje 
pa naj bi dela razstavili še na prodajni razstavi v Mariboru. 

Foto: S. ŠROT 

kovinotehna 
na sejmu obrti 

Obiščite nas, saj veste 

nemogoče je mogoče 

kovinotehna 



jubilel mozirske lepotice 
^¡^^¡^^renovUen 

«r Savinjskih planinah 
ђ planinstva ne umira. 

S%rotno, živ je in raste, 
J^so mozirski planinci z 

^^oritvijo prenovljene Mo-
".-slie koče dodali še en bi-

v ogrlico slovenskih pla-
®Jaških domov. Z otvoritvi-
? ki je bila v soboto, so 
tako na najboljši način pro-
elevili tudi 90-letnico obsto-
. te priljubljene planinske 
oostojanke. Slavju se bodo 
to nedeljo pridružili še osta-
li slovenski planinci na 
poevu slovenskih pla-
nincev. 

Mozirska koča je bila že ob 
otvoritvi, 5. o k t o b r a 1896. le-
ta, ko jo je odprl načelnik 
Savinjske podružnice Slo-
venskega planinskega dru-
jtva Fran Kocbek, druga pla-
ninska koča Savinjske po-
družnice in šesta Slovenske-
ga planinskega društva nas-
ploh, zato je bila za vse pla-
nince v boju proti takratne-
mu raznarodovanju še po-
sebnega pomena. Pri tem so 
imeli planinci veliko oporo 
pri Johanesu Frischaufu in 
Franu Kocbeku. 

Planinci na Golčki planini 
niso nikoli klonili. Ne pred voj-
no, ko so bile na planini kar tri 
planinske postojanke, ne po 
vojni, ko so bile vse tri koče 
požgane. Celjski planinci so 
kočo postavljali kar dvakrat. 
Najprej takoj po vojni, nato pa 
še enkrat leta 1950, ko so kočo 
upepeUli ognjeni zublji silovi-
tega gozdnega požara. Samo 
leto zatem je bila koča spet od-
prta, dve leti kasneje pa je do-
bila še smučarsko depandan-

so. Temnejšo plat v novejši 
zgodovini obstoja koče pred-
stavlja le obdobje od leta 1973 
do leta 1984, ko so kočo kupili 
upravljalci RTC Golte, Izletnik 
in kasneje Rdeča dvorana. Po 
tem obdobju životaijenja je 
propadajoča koča z vso dotra-
jano opremo, luknjasto streho, 
golo kuhinjo itn. končno prišla 
v roke mozirskih planincev, ki 
so jo v dobrih dveh letih in pol 
ponovno uredili in razširili. 

Več kot 20 milijonov din je 
stala obnova. Skoraj polovico 
sredstev je prispevalo združe-
no delo mozirske občine, osta-
lo PZS, TKS in ZTKO občine 
Moziije ter Planinsko društvo 

»V zgodovini slovenskih 
planinskih društev dajemo 
Savinjski podružnici Sloven-, 
skega planinskega društva, ki 
je združevala narodno zaved-
ne ljudi na takratnem Štajer-
skem se premalo poudarka. 
Isto velja za Kocbeka in 
Frischaufa, ki bi jima planin-
ci iz Štajerske in Savinjske 
lahko zgradili pomnik,« je ob 
pozdravnem govoru na Mozir-
ski koči dejal mg. Dušan Gra-
dišnik iz PD Celje. 

Moziije, katerega člani so v 
tem času opravili več kot 9 ti-
soč udarniških ur. Zamenjali 
so kritino in žlebove, zgradili 
dimnik in uredili centralno 
ogrevanje na trda goriva, do-
gradili prizidek za depo pre-
moga in točilnico v pritličju, 
uredili jedilnico, postavili 
krušno peč, zameiyali dotr^a-
no opremo in kupili posteljni-
no itn. Koča je častitljiv jubilej 
dočakala v novem blišču, zato 
je bilo planinsko snidenje ob 

otvoritvi, na kateri je govoril 
Zdravko Novak, predsednik 
OK SZDL Moziije, udeležence 
pa je pozdravil tudi predsed-
nik PZS Tomaž Banovec, toh-
ko bolj slovesno. Moziijanom 
so k uspehu s priložnostnimi 
darili čestitali tudi planinci iz 
^ubnega, Celja, Rečice, Črne 
in Zasavja, mozirski planinci 
pa so s,e s priznaryi oddolžili 
vsem tistim, ki so na kakršen-
koh način pomagali pri obnovi 
koče. Ob 90. letnici Mozirske 
koče so v Možicu odprli zelo 
dobro pripravljeno razstavo 
»Planinstvo v Gorryi Saviryski 
dolini«. 

RADO PANTELIČ 

PLANINSKI KOTIČEK 
SeptemlirskI program PD 
Celje 

Sobota in nedelja 13. in 14. sep-
tembra: 

a) Na pot prijateljstva in v Karnijske 
Alpe (Creta Grauzaria in Monte Sernio). 
Prevoz 3.000 din. Vodstvo: Franc Oman 
in Tone Primožič. 

b) Visoka Rezijanska pot (Alta via Re-
siana). Prevoz 3.500 din. Vodstvo: Risto 
Sovčev in Zoran Tratnik. 

Sobota in nedelja 27. in 28. sep-
tembra: 

Vrbanova Špica in Triglav. Prevoz 
2.500 din. Vodstvo: Gabrijel Prezelj. 

Podrobne informacije in prijave po te-
lefonu (063) 22-192 ali osebno v pisarni 
PD Celje, Stanetova 1. G.G. 

E7-YU »Od Soče do Sotle« 
Pred enajstimi leti urejen del Evrop-

ske pešpoti E6, prinas E6-YU, postaja te 
dni bogatejši za novih 370 km pešpoti, 
speljane skozi Slovenijo. 

Ta del, E7-YU, poimenovan Od Soče 
do Sotle, je možno prehoditi v 14. dneh. 
Otvoritev bo 12. septembra na Mačkovcu 
pri Velikih Laščah. V tisku je tudi vodnik 
po slovenskem delu pešpoti E7-YU, ki ga 
pripravlja Inštitut za gozdno in lesno go-
spodarstvo Ljubljana. 

Drugo srečanje planincev 
Aktivnost meddruštvenega odbora 

planinskih društev Savii^ska je usmer-
jena tudi na zbliževanje in prijateljska 
s r e č k a planincev Savinjskega po-
dročja. 

Čeprav se planinci pogosto srečujejo v 
gorah, so vendarle taka srečai^a slučaj-
nostna, zato je dobil predlog o vsakolet-
nem srečargu planincev Saviryskega po-
dročja vsesplošno odobravar^je. Lani je 
bilo I. srečanje na področju Paškega Koz-
jaka, letos pa bo II. srečar^je na Resevni 
in to v soboto 20. septembra. Ta izletni-
ška točka je planincem dobro znana, saj 
je na Resevni tudi plćininski dom, ki so 
ga zgradili planinci PD Šentjur in lani 
poimenovali po narodnem heroju Petru 
Stantetu-Skali. 

Gostitelj letošnjega srečanja je Planin-

sko društvo Šentjur, ki letos praznuje 35-
letnico obstoja, zato bo istočasno na Re-
sevni osredrxja proslava tega jubileja. Za-
četek proslave s kulturnim sporedom bo 
ob 11. uri pred planinskim domom. 

Razstava o planinstvu 
Ob 90. letnici Mozirske koče in Dnevu 

slovenskih planincev sta Arhiv kultur-
ne skupnosti Mozirje in Matična knjiž-
nica iz Mozitja pripravila razstavo o 
Planinstvu v Gornje Savinjski dolini, s 
katero so želeli prikazati dogodke in 
ljudi iz časov, ko je bila ogrožena naša 
narodna prvobitnost in ko so želeli tujci 
zavladati v našem hribovskem in gor-
skem svetu. 

Predstavljeni so znani narodni možje, 
ki so hkrati delovali v planinski organiza-
ciji in zagotavljali i^en razvoj, prikazano 
je članstvo v Savirgski podružnici SPD, 
med katerim so bili vsi ne r edn i in za-
vedni ljudje na takratnem Štajerskem. 

Pri zbiranju gradiva za razstavo so so-
delovali planinci iz Luč, Moziija, Gorrye-
ga grada, kjer se je posebno izkazal Janez 
Mavrič, pa tudi celjski planinci so veliko 
prispevali k temu, da je prikaz bogat in 
pregleden. 

Oiiranjajmo običaje 
in varujmo gozdove! 
Î0 sta ItUl gesli turistične prireditve na 
Planini 

stari običaji še ne bodo uto-
nili v pozabo. To dokazujejo 
Številne prireditve v zadnjem 
(asu, na katerih oživljajo čas 
pred sto in več leti. Tega so se 
lotili tudi prizadevni turistič-
ni delavci na Planini pri Sev-
nici, ki so letos že osmič zapo-
red pripravili prireditev s 
prikazom običajev na žival-
skem sejmu, s predstavitvijo 
•Jela kovačev in s tekmova-
njem v motornem žaganju. 
Letošnja novost pa je bila 
ekološka razstava Varujmo 
naše gozdove. 

Po besedah predsednika tu-
rističnega društva Ivana Kne-
^ skušajo vsako leto pripravi-
" nekaj novega, hkrati pa ohra-
Jati stare običaje, ki so značilni 
^ Planino. Tako je bil кгад že 
pred dvesto leti znan po živin-

Jl̂ ih sejmih, od leta 1840 pa se 
jJ^Je vsako leto zvrstilo šest. 
J^Pci so prihćOali z vseh kon-
, celo iz Italije, najraje pa so 
^"Povali vole. Tokrat se je na 
j^^einskem prostoru gnetlo 30 

vzdušje pa je bilo po-
kot pred desetletji, 

^j'^oliko hočeš za tega ko-
¿ je zanimalo kupca. »Se-
gov I kart«, je odvrnil nje-

^ lastnik, kar je pomenilo, 

da hoče za žival 700 tisočakov. 
»Kaj? Za takšne sem jaz pred 
leti plačal štirideset kart«, je 
odvrnil kupec. »Za ta denar pa 
si dobil samo »сгкдј enega ko-
дја!« se ni dal prodajalec. Be-
sedni dvoboj se je nadaljeval, 
nato pa je kupec ponudil do-
mače žganje in lastnik je bil 
pripravljen nekoliko popustiti. 
Vendar le do tistega trenutka, 
ko se je v kupčijo vmešal tretji 
in nazadnje konja tudi odpe-
Ijal. 

Domačin Milan Smid se 
spominja, da si na takšnih sej-
mih lahko kupil zelo poceni ži-
val. Lastnika si premotil s pija-
čo in krava je bila tvoja. Ivan 
Obrez pa pravi, da se je na se-
jemskem prostoru gnetlo tudi 
200 glav volov, komev pa ta-
krat niso prodajali. Ce so skle-
nili dobro kupčijo, pa so jo tu-

di primemo proslavili. »Sko-
da, da takšnih sejmov ni več,« 
je še dodal. 

Medtem pa so pridno pela 
kladiva kovačev, ki so podko-
vali enega izmed konjev. Sreč-
ko Vovk je bil eden tistih, ki je 
zelo spretno vrtel orodje. »Do-
ma smo imelikovačijo,« je po-
vedal, »pa še danes večkrat iz-
delam kakšno podkev, saj je 
konjev tod okoli vedno več. 
Naše delo pa je sedaj precej 
lažje, saj si pomagamo z elek-
tričnim vaijeryem.« 

Žensk dognanje na živin-
skem sejmu ni kaj dosti zani-
malo. Medtem so se vrtele 
okrog krušne peči in napekle 
domačih dobrot. Peč je bila 
kar na prostem, tako da ni bilo 
prevroče, kruh pa zato ni bil 
nič slabši. Ivanka Udovč je po-
vedala, da pečejo tudi »pršja-
če«, ki so posebnost Planine, 
narejene pa so iz kruhovega te-
sta, le da so bolj razvlečene. Da 
so zelo okusne, so dokazovali 
številni kupci teh dobrot. 

Prireditev, ki se je zavlekla 
pozno v noč, je privabila skoraj 
1000 obiskovalcev, ki bodo go-
tovo prišli tudi prihodnje leto, 
saj organizatori obljubljajo še 
kakšno zanimivo novost. 

T. CVIRN 
Ćlani turističnega društva s 

j'anine so tokrat pripravili 
ekološko razstavo z na-

slovom Varujmo naše gozdo-
Prepričani so, da je prav 

•ŷ ihova naloga, da skrbijo za 
®nranja^e čistega in urejene-

okolja. Na razstavi so pri-
*ä2ali na eni strani zdrav 

na drugi pa posledice 
"oitevanja, ki na Planini si-

Se ni toliko prisotno, ven-
to ne pomeni, da ljudi ni 

'̂ eba opozarjati na grozečo 
Nevarnost. 

Potrošniki in gostje, 
povejte tudi vi svoje mnenje 
Za naßboUe ocenjene, pa tudi za sodelujoče v anketi, 
priznanja In nagrade 

z željo, da bi ugotovili ka-
ko so naši kupci-potrošniki 
in gostje družbenih gostin-
skih lokalov zadovoljni z 
delom trgovskih delavcev 
zaposlenih v trgovini in go-
stinstvu, pa tudi, kako so 
zadovoljni z urejenostjo tr-
govin in gostinskih lokalov, 
je občinski odbor sindikata 
delavcev trgovine in gostin-
stva Celje sklenil, da kupci 
povedo, kaj menijo o vede-
nju in ravnanju naših tr-
govskih in gostinskih de-
lavcev. 

Vabimo vas torej k sodelo-
vanju in vas prosimo, da 
nam z vašimi mnenji poma-
gate ugotoviti, v kateri po-
slovni enoti-prod^alni ali v 
katerem družbenem gostin-
skem obratu imíyo trgovci in 

gostinci tak odnos do ku-
pcev in gostov, kakršnega si 
vsi želimo. 

Kriteriji, po katerih boste 
ocenjevali so: 

- urejenost (osebja, trgo-
vin, čistoča, označevanje 
cen, preglednost blaga . . . ) 

- odnos do stranke (po-
strežba, svetovanje pri naku-
pu, reševanje reklamacij in 
pritožb kupcev . . . ) 

- zadovoljivost ponudbe 
blaga glede na poslovni 
predmet prod^alne (blagov-
nice se ocenjujejo po od-
delkih) 

- v gostinskih obratih je 
poleg urejenosti in odnosa 
strank do gostov še poseben 
poudarek na kakovosti sto-
ritev 

Ocenjevanje zajema vse 

prodajalne na območju obči-
ne Celje z živilskim blagom, 
tekstilno in usnjeno galante-
rijo, prodajalne s tehničnim 
blagom in vse družbene go-
stinske obrate. 

Izpoli^eno anketo nalepite 
na dopisnico ter jo pošljite 
do 25. septembra na naslov: 
ZSS, Občinski svet Celje, 
Gledališka 2. 

Najbolje ocenjene proda-
jalne bodo dobile priznanje s 
plaketo »Zlati Merkur«, naj-
bolje ocenjeni gostinski 
obrati pa plaketo s prizna-
njem »Zlata тгуolika«. Med 
vsemi, ki bodo sodelovali v 
anketi, bomo izžrebali tudi 
tri potrošnike in jim podelili 
praktična darila. 

Rezultati ankete bodo ob-
javljeni v Novem tedniku. 

Kovači s Planine so pokazali, kako težko je bilo včasih 
njihovo delo. 

ANKETA 

Glede na kriterije po katerih sem poslovne enote - prodajalne - ocenjeval(a), ki so 
navedene v navodilih, sem ugotovil(a), da je najprijetnejše kupovati v prodajalni 

- z živilskim blagom 

- s tekst, blagom in usnj. gal. _ _ _ _ _ 

- s tehničnim blagom 

- najprijetnejši gostinski lokal 
je po mojem mnenju 

Ime in priimek ter točen naslov kupca ali gosta-potrošnika 



Grozdje na 
Šmarskem 
obeta dobro 
vinsko 
kapilico 

v občini Šmarje pri 
Jelšah, kjer sta pomemb-
ni panogi kmetijstva tu-
di sadjarstvo in vino-
gradništvo, pričakujejo 
letos dobro letino. 

Ocenjujejo, da bo ja-
bolk od 6 do 8 tisoč ton, v 
Kmetijskem kombinatu v 
Šmaiju pa še zatijujejo, 
da letos ne bo ostalo no-
beno jabolko nepredela-
no in prav vsi prideloval-
ci jih bodo imeli možnost 
prodati za industrijsko 
predelavo. Odkup zgod-
njih sort se je že pričel, 
razen v Vitalu pa bodo 
šmarska industrijska ja-
bolka odkupovali še v 
Etolu, Dani in Slovenija-
sadju. 

V kombinatu proučuje-
jo tudi možnosti izvoza ja-
bolk za predelavo, odvis-
no od tega, kakšna bo iz-
vozna cena. V družbenem 
sektorju, na plantaži na 
Škrbniku, bo letos 
skromnejši pridelek, ra-
čunajo na 60 odstotkov. 
Jablane je letos poškodo-
vala toča, poznajo pa se še 
posledice lanske zimske 
pozebe. Jeseni bodo 
kompleten sadovnjak, ra-
zen šestih hektaro;^ ob-
novih. Obiranje na Skrb-
niku naj bi se pričelo čez 
približno teden dni. Ob 
dobri letini, pravijo v 
kombinatu, bo najbrž 
problem nizka odkupna 
cena, ki pa še danes ni 
znana. 

Po pogodbah o obnovi 
230 hektarov vinogradov 
naj bi letos v občini obrali 
300 ton grozdja. Še vedno 
se poznajo posledice 
predzadnje zime, zato bo 
pridelek poprečen, bo pa 
zato kakovosten, če bo 
vreme do trgatve ugodno. 
Vsekakor pa bo letošnja 
letina po količini boljša 
od lanske, ki je bila zelo 
slaba. V občini bodo jese-
ni nadaljevali z obnovo 
vinogradov, najprej z ri-
golanjem, spomladi pa s 
sajenjem 300 tisoč novih 
cepljenk, izključno belih 
sort. 

M. AGREŽ 

Hmezadov delež v slovenskem kmetijstvu je velik 
25 let sozđa Hmezad pomeni prav toliko let pospešenega razvoja družbenega In zasebnega kmetijstva 

Ob jubilejih je splošna navada, 
da radi govorimo v presežnikih, 
vendar moramo za četrt stoletja 
delovanja sozda Hmezad reči, da 
so mnoge njegove delovne organi-
zacije v tem času dosegle razvoj in 
rezultate, ki jih ni mogoče primer-
jati z največjimi v Evropi, na ne-
katerih področjih tudi v svetov-
nem merilu. 

To so hmelj ska pridelava - po 
hektarskih donosih in kakovosti te 
tipične kulture za Savinjsko dolino, 
sadjarstvo, pa mlečna prireja, zlasti 
farmska, da posebej ne omenjamo 
tehnološke in organizacijske rasti 
osnovne kmetijske pridelave in pri-
reje, kakor tudi predelave. 

Hmezadove organizacije združe-
nega dela danes delujejo na območ-
ju sedmih občin, vendar ima Hme-
zadov sozdovski značaj dosti večji 
poslovni vpliv, ne samo za Sloveni-

jo, ampak za vso Jugoslavijo. Tudi 
po deležu izvoženih agroživilskih 
proizvodov, upoštevaje število za-
poslenih (4200 zaposlenih in v ko-
operaciji še 8000 kmetov), si je utr-
dil izjemno visok položaj agroizvoz-
nikov in sploh izvoznikov v jugoslo-
vanskem merilu. Pri tem je seveda 
drugo vprašanje, al i je 15 milijonov 
dolarjev izvoza, od tega je skoraj 
polovica hmelja, zadnji izvozni do-
met sozda. 

Letos, na jubilejno leto sozda 
Hmezad, beležijo bistveno boljše 
poslovne rezultate od lanskih in re-
alno je pričakovati, da bodo načrto-
vano realizacijo v višini 92 milijard 
dinaijev ob koncu leta uspeh spra-
viti pod streho. Dokaj dobro sanira-
jo nekatera žarišča izgub, od katerih 
kaže omeniti uspešno sanacijo po-
slovanja regijske mlekarne v Aiji 
vasi in v zadnjem času se tudi bolj 

jasni v šmarskema kmetijstvu, kate-
rega kmetijski kombinat je v sesta-
vu sozda Hmezad. 

Svoj 25-letni jubilej bodo Hme-
zadovi delavci in sodelavci prosla-
vili v soboto, 13. septembra pred 
hotelom Golding v Žalcu. Ob 14. 
uri bo promenadni koncert godbe 
na pihala, ob 15. uri pa se bo začela 
osrednja prireditev. Slavnostni 
govornik bo predsednik republi-
škega komiteja za kmetijstvo, goz-
darstvo in prehrano Milan Kneže-
vič, nato pa se bosta zvrstila še 
kulturni program in zabavni pro-
gram s Hmezadovimi igrami. 

Razvejano in razvito naložbeno 
dejavnost sozda so pretresali mnogi 
v i h ^ i raznih tekočih ekonomskih 
politik, ki bi lahko odpihnili tudi 

marsikatro njegovo delovno orga^ 
zacijo, če sozdovske vezi velikokrai 
v kriznih obdobjih nebi ponudil 
ustrezne solidarnosti. ^ 

V strokovnem in tehnološken, 
pogledu, še posebej v osnovni kî ç 
tijski proizvodnji, je Hmezad odlô  
čilno posegal v razvoj slovenskega 
in jugoslovanskega kmetijstva. Hra 
nilno kreditne službe so se v bistvij 
rodile v Hmezadu in se šele nato 
razvile po vsej Sloveniji. Hmezad jç 
ob rasti in razvijanju temeljni^ 
kmetijskih dejavnosti močno segei 
še na druga, vzporedna ali mani 
vzporedna področja: gostinstvo, (ц. 
rizem, strojno dejavnost, interno 
bančništvo, proizvodnja plastike 
(Minervax je пгу pomembnejša izdg. 
lovalka drenažnih cevi v Jugoslavi, 
ji), obrtna dejavnost in transport ter 
inženiring. 

MITJA UMNIK 

Polovico pridelka oliralo neurje 
Tudi načrtovani Izvoz Je KZ Slov. Konjice padel v vodo 

V sadovnjakih in vinogra-
dih Kmetijske zadruge Slo-
venske Konjice je skoraj po-
lovico pridelka obralo in 
poškodovalo julijsko in av-
gustovsko neurje s točo. 
Skoda v kmetijstvu je 
izredno velika in je ocenje-
na na več kot 5 milijonov 
dinarjev. Ker presega 3 od-
stotke družbenega proizvo-
da v minulem letu, pričaku-
jejo v občini pomoč iz repu-
bliške solidarnosti v višini 
10 odstotkov od skupne 
škode. 

V sadovnjakih lastne pro-

izvodnje pri Kmetijski za-
drugi, ki jih je okoli 100 hek-
taijev, bodo namesto priča-
kovanih 1800 ton jabolk 
obrali le kakšnih 600 ton, 
ostalih 1200 ton bo uporab-
nih le za industrijsko prede-
lavo. Pri Kmetijski zadrugi 
upajo, da jih bodo lahko pro-
dali Etolu, Vitalu, Dani ah 
Slovenijasadju. Z obiranjem 
jabolk bodo pričeh 19. sep-
tembra. Del pridelka so pri 
Kmetijski zadrugi kanili tudi 
izvoziti, saj je povpraševanje 
na tujem za jabolkami izred-
no veliko. Na tuje пдј bi po-
slali 800 ton prvorazrednih 

jabolk, vendar iz te moke, 
žal, ne bo kruha, saj niti 5 
odstotkov vsega pridelka ni 
brez poškodb. 

Tudi v vinogradih bodo le-
tos napolnili manj brent. To-
ča je stisnila več kot polovi-
co grozdnih jagod. Pri Kme-
tijski zadrugi so prav letos 
upali na dobro letino. Na 40 
hektarjih vinogradov v lastni 
proizvodnji so pričakovah 
400 ton grozdja. Kar ga je še 
ostalo, dobro dozoreva, obi-
rati pa ga bodo pričeli med 5. 
in 10. oktobrom. 

MATEJA PODJED 

Raziične ocene 
o krompirjevi 
ietini 

Na njivah kmetje te dni 
hitijo z pospravljanjem 
krompiija. Zgodnjega so že 
zdavnaj izorali, pozni 
krompir, ki je primeren za 
ozimnico, pa bodo v nekaj 
dneh. Pridelek je zelo razli-
čen, ponekod je krompirja 
malo, pa še od tega je pre-
cej gnilega, drugod pa g a j e 
veliko in je lep in zdrav. 
Pravijo, da je bilo letos za 
to poljščino preveč dežja. 
Na sliki: Zabukovnikovi iz 
Založ pri pospravljanju 
krompirja. 

T. TAVČAR 

Komisija za delovna razmerja 

DO Montana Žalec 

objavlja 
prosta dela in naloge: 

snažilke 
v obratu Zaloška Gorica 
z naslednjimi pogoji: 
- osnovna šola 
- zaželena praksa 
- poskusna doba 3 mesece 
Delo bo sklenjeno za določen čas (nadomeščanje v 
porodniškem času) 
Pismene p/ijave pošljite na naslov: 
Montana Žalec, Cesta na Lavo 1, v roku 8 dni po 
objavi v Novem tedniku. 
Pismeno obvestilo bomo poslali v 15. dneh po prete-
ku roka objave. 

KOMISIJA ZA DELOVNA RAZMERJA 

OKP »KOVINAR VITANJE« 

objavlja prosta dela in naloge 

materialni knjigovodja 
1 delavec 

Pogoji: srednja ekonomska šola in 2 leti delovnih 
izkušenj na istih ali podobnih delih. 

Delo združujemo za nedoločen čas s polnim delov-
nim časom in s trimesečnim poskusnim delom. 

Kandidati naj pošljejo pisne prijave z dokazili o izpol-
njevanju pogojev na naslov: 
KOVINAR 
Kadrovska služba 
63205 Vitanje 

Prijave sprejemamo 8 dni po objavi. Prijavljene kan-
didate bomo o izbiri obvestili v 15. dneh po sklepu 
samoupravnega organa. 

TOZD Lastna kmetijska 
proizvodnja 

razpisuje 
po sklepu DS dela in naloge 

vodja temeljne organizacije 

Kandidati morajo poleg splošnih pogojev za oprav-
ljanje navedenih del in nalog izpolnjevati še na-
slednje: 
- VII. stopnja strokovne izobrazbe agronomske, 
ekonomske in veterinarske smeri in 3 leta delovnih 
izkušenj ali 
- VI. stopnja strokovne izobrazbe istih smeri in 5 let 
delovnih izkušenj. 

Delovno razmerje združujemo za dobo 4. let s pol-
nim delovnim časom. Prijave s kratkim življenjepi-
som in z dokazili o izpolnjevanju razpisnih pogojev 
pošljite v 8. dneh na naslov: 
Kmetijski kombinat Šentjur - razpisna komisija. 



ü̂ atô i pločniki 
Pločniki v Celju so pro-
1 rn posebne vrste. Vozniki 

"Lobzirno parkirajo po 
v raznih dehh mesta, 

äeviln^ pločniki »cvetijo«, 
so polni udrtin in lukenj. 

Sai se je pojavilo še drugo 
etenje- Ob straneh pločni-

se bohotno dvigujejo 
^ e vrste zeli, zlasti pred 
'Tnirni zgradbami. Prednja-
ci pločnik pred Prothasyje-

dvorom, kjer med zeljo 
Ĵ gaAja celo češplja. 

д1ј vse to mestne straže 
,av nič ne moti? Mar mish-

fo da tega ni treba prijaviti 
Lrodajnim? Takoj je treba 
pepati, da se odpravi ta ne-
-gd in nečistoča v Celju, ki 
а̂ј bo povsod lepo in ureje-

no mesto. 
Dr. ERVIN MEJAK, 

Celje 

popravek 
v pismu dr. Ervina Mejaka 

.Darujte za Maistrov spome-
ki je bilo objavljeno 4. 

septembra smo pomotoma 
objavili napačno številko ži-
ro računa, na katerem se zbi-
rajo sredstva za Maistrov 
spomenik in kamor lahko 
[lakažete svoje prispevke 
zanj. Pravilna števila je: 
51800-678-95 8 22-59 8 22. Za 
neljubo napako se opraviču-
jemo. 

Kdo si žeii 
takšno 
posiovanje? 

Marjani Wolf, vodji celjske 
podružnice Študentskega 
servisa Maribor se zahvalju-
jem za pojasnilo v zvezi z iz-
plačanimi zaslužki v Ferrali-
tu. Hkrati naj povem, da o 
poslovanju Študentskega 
servisa v tem primeru nisem 
bila premalo poučena, am-
pak žal šele iz dogovora ugo-
tavljam, da sem bila narobe 
poučena s strani Ferralita. 
Potemtakem je jasno, da ni 
bil moj namen potiskati Štu-
dentski servis v slabo luč. 

TEA GLUŠIČ, 
Vrbje 

Današnja 
miadina 

v mladini vidimo prihod-
nost, toda kar obupana sem, 
ko odrasli toliko govorijo čez 
mlade. V mladih vidijo samo 
slabe strani, nikoli kaj poh-
vale vrednega. Vsi starejši 
zagotovo ne mislijo tako, ne-
k ^ pa jih je prav gotovo. 

Po naključju sem v La-
škem pri frizerju slišala po-
govor med frizerko in neko 
starejšo žensko, ki sta mladi-
no zelo kritizirali. Češ, da so 
osmošolci zaljubljeni do 
ušes. Mladi se sprašujemo, 
ali je to kaznivo. Doslej sem 

bila še učenka, a letos grem v 
srednjo šolo in vem, da če se 
zaljubiš, pri nekaterih ne 
ostane le pri prvem poljubu. 
Ko pa pride do posilstva de-
klet, starih tudi do 13 let, pa 
nimajo s tem opravka šolarji 
ampak starejši fantje. 

Mladi se sprašujemo, ali 
smo res sami krivi za vse 
svoje napake? Vprašajte se 
enkrat, kakšna je zares da-
našnja mladina. 

E. K., Laško 

iziet s čoini 
Po uspešnem izletu v Lo-

garsko dolino smo se člani 
društva upokojencev Celje 
pred kratkim podali na izlet 
na Bled in Bohinj. Med vož-
njo se nismo dolgočasili, s ^ 
so nas razveseljevah melodi-
je z radija in pa vesele bese-
de šoferja Edija in našega vo-
diča. Tudi" sami smo s pesmi-
jo poživili lep izlet. 

Ogledah smo si muzej 
NOB v Begunjah in Brezi, na 
Bledu pa smo se preselili na 
čolne in se s pesmijo »Po je-
zeru . . .« prepeljali na otok. 
Navdušil nas je prekrasen 
razgled po jezeru in okoli-
ških planinah. 

Tudi prekrasna vožnja na 
Bohinj nam bo ostala v le-
pem spominu. Popoldan 
smo se ustavih še v Morav-
čah, kjer smo se v gostilni 
Pri kavki dobro n^edli. Ta-
kih izletov si še želimo. 

KVIRIN KLENOVŠEK, 
Celje 

Kdo, da ne zna? 
28. avgusta ste objavili in-

tervju Janeza Vedenika z 
Vladom Rančigajem o turiz-
mu v Savinjski dolini. Mi-
slim, da izjava: ». . . gostom, 
ki že letujejo v žalski občini, 
pa tudi ne zna nihče popelja-
ti na kakšen izlet, denimo na 
čudovite Dobrovlje ali pla-
ninske in lovske posto-
janke .. .«. 

Rančigaja poznam kot pri-
zadevnega delavca na po-
dročju Vranskega, iz interv-
juja sem razbral, da je pred-
sednik občinske turistične 
zveze. Zdaj pa takšna izjava, 
ki je krivična za planinsko 
organizacijo in za vsa planin-
ska društva v občini Žalec. 
I^ava kaže, da so turistični 
delavci popolnoma nepouče-
ni, da imamo v planinski or-
ganizaciji planinske vodni-
ke, mladinske vodnike, ki so 
izšolani za to, da bi lahko po-
peljaU turiste. Ob tem so pla-
ninci uredili nešteto planin-
skih poti, tudi čez Dobrovlje, 
jih markirali, uredili so Sa-
vinjsko planinsko pot, ki je 
ponesla sloves Savinjske do-
line čez meje Slovenije, ure-
dili planinsko pot okoli Vin-
ske gore, ki jo je prehodilo 
blizu 600 pohodnikov in še 
in še. Ali ni to tudi turizem in 
znak, da v Savinjski dolini 
živijo ljudje, ki so sposobni 
voditi planince in turiste na 
krćoše in daljše izlete, le poi-
skati jih je treba. Če jih ne 
najdemo v domačem dru-
štvu, se lahko obrnete na so-
sednje. 

Te stvari so znane, tudi NT 
je o tem vehko pisal. Žal, so 
bili podatki včasih zastareli. 
V mislih imam prispevek v 
eni zadnjih številk, ko je NT 
posredoval informacije, kdo 
odgovarja za posamezno pla-
ninsko kočo. Za Hom ste na-
vedli naslov planinca, ki je 
že pred več kot enim letom 
preminil. 

To je znak, da se premio 
poslužujete koledarja PZS, 
kjer so točni in sveži podat-
ki. Ta koledar priporočam 
tudi turistom, kot tudi turi-
stični koledarček, saj imata 
oba obilo informacij za pla-
nince, ki še kako lahko služi-
jo tudi turističnim delavcem. 

Naj bo dovolj z željo, da se 
naše delo poveže. Planinci se 
ne vsiljujemo, smo že in še 
bodo dobili planince , po 
obrobju naše doline, po Do-
brovljah, še bomo pisali o le-
potah naše doline in s tem 
propagirali tudi turizem. 

FRANC JEŽOVNIK, 
Griže 

V zvezi z intervjujem s to-
varišem Rančigajem velja 
poudariti, da je le-ta, prf 
tem, ko je izjavil, da v Sa-
vinjski dolini ne znajo pri-
kazati lepot planinskega 
sveta, mislil predvsem na 
tiste, ki sprejemajo turiste 
iz drugih okolij in držav, ni-
kakor pa ne na prizadevne 
planince, ki na tem področ-
ju vsekakor opravljajo po-
memebno poslanstvo. Vla-
do Rančigaj se povsem stri-
nja, da bi morali tisti, ki se 
poklicno ukvarjajo s turiz-
mom in gostinstvom, bolj 
kot doslej sodelovati tudi s 
planinci. Verjetno se tudi 
vi, tovariš Ježovnik, stri-
njate z njim, da tujcem ne 
znamo prikazati vseh lepih 
predelov, ki ste jih planinci 
že zdavnaj odkrili. Prav za-
to bi se morali na tem po-
dročju vsi skupaj še bolj po-
vezati. 

JANEZ VEDENIK, NT 

KIV Vransko prvič na sejmu 
Zanimiva ponudba programa ETAŽ, programa 
prolzkušonlh trajno žarnib poči z domačimi vrstami 
premogov 

Tisto, kar odhkuje trio-
nožarne peči KIV Vran-
sko je predvsem visoka 
stopnja izkoristka energi-
je in druge odhčne funk-
cionalne lastnosti. Na 
mnogih sejmih je KIV za 
program ETAŽ že dobi-
val priznanja in prepriča-
ni so, da bodo s svojim 
programom zlasti lahko 
ustregh obrtnikom in 
drugim svojim kupcem. 

MultIcIklonskI 
izločevalnlk s 
filtrom 

Gre za novost na tržiš-
ču, s katero je mogoče od-
lično rešiti probleme lo-
k ^ i h virov onesnaženo-
sti zraka. Naprava za pre-
i^iščevanje onesnaženega 
zraka v proizvodnih pro-
cesih lahko na uro očisti 
prostor v vehkosti 
1800 m^, je mobilna in 
kompaktna. To sta njeni 
največji prednosti, s ^ jo 
je mogoče skozi vsaka 
normalna vrata po potre-
bi premikati iz prostora v 
prostor. Pri odsesovanju 
ni toplotnih izgub, s^j na-
prava očiščen zrak vrača 
v prostor, kjer smo jo 
'^Porabih. 

Napravo so doslej z 
^lspehom preizkusih (se-
îaj jo redno uporabljajo) 

v.EKO, Titovo Velenje, 
kjer obratuje v elektro-
obratih pri razrezu tek-
stolita. 

PRIREDITVE 
Zdravilišče Rogaška Slatina: V dvorani Zdraviliškega 

doma bo jutri ob 20. uri Večer jugoslovanske folklore, na 
katerem se bo predstavila folklorna skupina France Prešeren 
iz Celja. 

V torek, 16. septembra bo v Rogaški Slatini gostovala gleda-
liška sekcija Gruntovčani iz Zagreba. V zdraviliški dvorani 
bodo ob 20. uri uprizorili komedijo »V Gruntovcu tudi devize 
drsijo«. 

Dobje pri Planini: Gasilsko društvo v Dobju bo v nedeljo, 
14. septembra praznovalo kar dva jubileja: 10-letnico delova-
nja društva in razvitje društvenega prapora. Jubilejna priredi-
tev se bo v nedeljo pričela ob 15. uri pri gasilnem domu. 
Podelili bodo več priznary, po uradnem delu praznovanja pa 
bo za zabavo poskrbel ansambel Lojzeta Slaka. 

Razstavni salon Rogaška Slatina: V Razstavnem salonu je 
na ogled razstava likovnih del Bogdana Potnika. Razstavljena 
dela si bodo obiskovalci lahko ogledali do 26. septembra. 

V Likovnem salonu v Celju: si lahko še do srede, 17. septem-
bra ogledate razstavo grafik Karima Azada. 

Na odprtem odru na Tomšičevem trgu v Celju: bosta v času 
obrtnega sejma dva koncerta. Prvi bo jutri ob 18. uri, nastopila 
pa bo Godba železarjev iz Štor, prihodnji četrtek, prav tako ob 
18. uri pa bo na Tomšičevem trgu nastopila folklorna skupina 
ŽPD France Prešeren СеЏе. 

Revija ansamblov na Svetini: V soboto, 13. septembra bo 
pred osnovno šolo na Svetini revija ansamblov, ki jo organizi-
rata mladinska organizacija in kulturno društvo Svetina. Na 
reviji se bo predstavilo petnajst različnih skupin, po reviji pa 
bo zabava, na kateri bo igral ansambel Vinoteka. 

Krajevni praznik krajevne skupnosti Za^ad: V okviru 
praznovanj krajevnega praznika bo v ponedeljek, 15. septem-
bra v domu krajanov pod gradom srečanje starejših kriOanov 
in članov ZB. V kulturnem delu srečanja bodo člani DPD 
Svoboda Zagrad uprizorili igrico Ko je bila toča in recital 
Železna cesta. 

V torek, 16. septembra pa bo v domu krajanov svečana seja, 
v kulturnem programu po seji pa bo koncert moškega pev-
skega zbora DPD Svoboda. 

V torek, 16. septembra ob 17. uri pa bodo v avli osnovne šole 
Franca Kranjca na Polulah odprli razstavo karikatur z n ^ h 
osebnosti. S svojimi karikaturami bodo na razstavi, ki bo 
odprta do 19. septembra sodelovali Grega Švab, Borut Pečar, 
MUan Alaševič in Lenart Horvatič. 

Križnica Edvarda Kardelja: V petek, 12. septembra bodo v 
knjižnici Edvarda Kardelja na Muzejskem trgu l a v Celju 
odprli razstavo Portret Frana Koša. Razstava bo odprtai"^ 
ogled do 13. oktobra. 

icovinotehna 
na sejmu obrti 

Obiščite nas, saj veste 

nemogoče je mogoče 

Icovlnotelina 

Odprto prvenstvo Celje za rekreativce 
in obrtnike v tenisu za moške in 
ženske za pokal Sejma Celje 86. 

Prijave pri varnostniku oziroma na 
dan prireditve ob 9. uri pri teniških 
igriščih, kjer je tudi žrebanje. 

Rekreativni tenis in občinske lige se 
igrajo normalno v času sejma, ker so 
tenis igrišča izven sejmišča. 

Vabljeni! 



Ob prazniku občine Mozirje 
čestitamo vsem delovnim ljudem in 
občanom: 

skupščina občine 
izvršni svet sicupščine občine 
občinsica iconferenca SZDL 
občinsi^i svet ZSS 
občinsici icomite ZKS 
občinsica Iconferenca ZSIVIS 
občinsici odbor ZB NOV 

Mercator - Zgornjesavinjska kmetijska 
zadruga Mozirje n.sub.o. 

Mercator, Zgornjesavinjska kmetijska zadruga Mozirje, TOZD »Blagovni promet« -
Prodajno-servisni center Spodnja Rečica 14; tel. (063) 831-656, 831-810 

Kmetovalcem nudimo bogato izbiro 
kmetijske mehanizacije in nadomestnih 
delov, hlevsko ter ostalo opremo za 
kmetijstvo domačih in tujih proizva-
jalcev. 

Posebj nudimo: 
- program IMT Beograd - traktorje, 

priključke, motokultivatorje in rezervne 
dele vseh vrst in tipov 

- samohodne in traktorske kosilni-
ce, Rex-combi, Tomo Vinkovič in Agros 
mehanizacijo 

- novost na tržišču: izvirno priključ-
no pobiralno napravo za zeleno krmo -

iz lastne proizvodnje 
- servisne storitve vseh vrst 
Zato ne odlašajte! Vse vaše želje in 

potrebe izpolnimo na enem mestu. 
Obiščite nas na Obrtnem sejmu v Celju 
in to na zunanjem razstavnem prostoru 
in v servisno-prodajnem centru v Spod-
nji Rečici od 6. do 14. ure vsak delovni 
dan. 

Cenjene kupce in zainteresirane po-
slovne partnerje vabimo tudi k ogledu 
pestre izbire izdelkov naša OBRTNE 
KOOPERACIJE na celjskem obrtnem 
sejmu, hala C - paviljon 202. 

Čestitamo k prazniku občine Mozirje 

Gozdovi umirajo 
Delovna organizacija Gozd-

no gospodarstvo Nazarje go-
spodari z gozdovi na območju 
občin Mozirje in Titovo Vele-
nje. V slednji poteka delo v 
tozdu »Jelka« Šoštanj in te-
meljni organizaciji kooperan-
tov »Gozdarstvo« Šoštanj. 
Danes pa nekoliko več o go-
spodarjenju z gozdovi v mo-
zirski občini. 

Gozdarstvo je v Gornjesa-
vinjski dolini že od nekdaj po-
membna gospodarska panoga. 
Za preteklost je značilno, da so 
gozdovi zlahka zadovoljevali 
vse družbene potrebe, današ-
r\je zahteve pa gozdove obre-
mer\jujejo do takšne mere, da 
so poneicod že pričeli hirati in 
zaradi onesnaženosti ponekod 
tudi umirati. 

»Lani smo opravili avionska 
snemarya gozdov, predtem pa 
smo tudi s terenskimi služba-
mi ocenili stopnjo poškodova-
nosti. Staile je težko. Gozdovi 
umirajo in to umiranje ne poz-
na meja. Družba se še vedno 
premalo zaveda, кгц pomeni ta 
škodljiv poseg v naravo, ki bo 
lahko imel katastrofalne posle-
dice,« nam je zaskrbljeno po-
vedal direktor GG Nazarje, Jo-
že Kumer. 

Ob predstavitvi GG Nazarje 
smo hoteli na začetku opozori-
ti na to dejstvo, saj opažajo na 
že več kot četrtini gozdov v ob-
čini Moziije znake umiranja. 
Pri reševanju tega problema so 
gozdarji nemočni. 

Z gozdovi gospodari Gozd-
no gospodarstvo Nazarje. 
Skrb za obnovo, nego in var-
stvo družbenih gozdov ter za 
pridobivanje lesa je zaupana 
tozdoma »Gozdarstvo« Gor-
nji grad in »Gozdarstvo« Lu-
če. Za gozdove v zasebni la-
sti skrbi temeljna organizaci-
ja kooperantov »Gozdar-
stvo« Nazarje. Tu je še tozd 

»Transport in gradnje« Na-
zarje, ki opravlja transport-
ne, mehanične in gradbene 
storitve, njihova skrb pa so 
tudi cestno vzdrževalna dela. 

Pri gozdni proizvodnji 
t r ^no sodeluje še preko 1200 
lastnikov gozdov. Članstvo v 
TOK Gozdarstvo Nazarje, ki 
deluje po zadružnih načelih, 
šteje 810 kooperantov. To 
pomeni, da je stopnja zaseb-
ne proizvodnje možno po-
družbljena. 

V okviru delovne organi-
zacije so še strokovne službe 
za urejanje, gojenje, tehnič-
no-tehnološko načrtovanje, 
planiranje, finančno poslo-
vanje in avtomatsko obdela-
vo podatkov. V GG združuje 
delo 401 delavec. 

Gozdovi porašč^o strme 
lege predalpskega in alpske-
ga sveta. Prevladujejo buko-
vi in jelovo-bukovi gozdovi z 
velikim deležem iglavcev, v 
višjih legah pa čisti smreko-
vi gozdovi ali mešani gozdo-
vi smreke in macesna. Po go-
spodarski kategorizaciji je 
88% lesnoproizvodnih goz-
dov, 9% t r ^ n o varovalnih 
gozdov in 3% gozdov s po-
sebnim pomenom (rezerva-
ti). Povprečna lesna zaloga 
lesnoproizvodnih gozdov je 
244 nr/ha, v zasebnih gozdo-
vih 246 m%a , v družbenih 
pa 240 m'/ha. Delež iglavcev 
v lesni zalogi je 83%, listav-
cev pa 17%. Povprečni letni 
prirastek je 5,5 m^/ha. 

Alpski svet zahteva dolo-

čene posebnosti pri gosp(, 
darjenju z gozdom. Te 
odražajo v obravnavanj 
gozda kot večnamenskep 
dejavnika krajine. Gozd гђ̂  
ra tu poleg proizvodnje W 
opravljati še druge ротегђ^ 
ne funkcije, med katerimi sq 
na prvem mestu v a r o v a l 
turistično-rekreativna 
(kmečki turizem), obramba 
(bližina državne meje) ipd. 

Gozdovi v občini Mozirj« 
obsegajo 35.000 ha, kar p^ 
meni 69% celotne površin« 
Od tega je 57% gozdov v z¿ 
sebni lasti 2350 lastnikov íq 
znaša tako povprečna goz .̂ 
na posest 8,6 ha. 

V gozdovih na območju 
občine Mozirje letno poseka 
jo 130.000 m^ lesa (110.000 m' 
iglavcev in 20.000 m^ hstav. 
cev). Kmetje porabijo za last-
ne potrebe 17.000 m^ Ostalo 
lesno maso porabi industri, 
ja. Največji delež lesa prede-
la GLIN Nazarje (84%), osta-
lo pa še »Smreka« Gornji 
grad (9%) - pretežno za vi-
kend hiše in »Gradbenik. 
Ljubno (3%) - pretežno za 
ostrešja. Žal lesna industrija 
v območju še vedno ni teh-
nično in tehnološko dovojj 
razvita. 

Za nemoten transport le-
sa do lesnopredelovalnih 
skladišč mora gozdarstvo 
vzdrževati okrog 700 km 
gozdnih cest, razen tega pa 
letno zgraditi 20 km gozd-
nih cest in 54 km gozdnih 
vlak. Ta dela izvajajo de-
lavci gozdnega gospodar-
stva sami. 

Delavci G G Nazarje 
se pridružujejo čestitlcam ob 
mozirskem občinskem prazniku 

v pričakovanju še boljših rezuitatov 
Borenje MGA - Največji Jugoslovanski proizvajalec in izvoznik malih gospodinjskih aparatov 

V Nazarjah, v občini Mo-
zirje, je začela 7. decembra 
1970 z delom Gorenjeva to-
varna malih gospodinjskih 
aparatov. 64 zaposlenih je 
že prvi mesec izdelalo 
115.000 stenskih tehtnic. Pri-
'zadevanja Gorenja za 
skladnejši razvoj posamez-
nih območij in hotenja za 
popestritev ponudbe gospo-
dinjskih aparatov so tudi z 
novo tovarno v Nazarjah 
postala stvarnost. 

Koncept, izoblikovan ob 
sprejemu odločitve o gradnji 
nove tovarne, to je, da mora 
biti tehnološki proces proiz-
vodnje mahh gospodinjskih 
aparatov zaokrožen, omogo-
ča širjenje proizvodnje in za-
poslovanje novih delavcev. 
V Nazarjah imajo danes 
osvojeno proizvodnjo vseh 
najpomembnejših sestavnih 
delov za male gospodinjske 
aparate (to pomeni več kot 
90 odstotkov vseh sestavnih 
delov za^e). Taka tehnolo-
ška globina lastne proizvod-
nje zagotavlja tudi visoko 
kakovost izdelkov. Zato ni 
naključje, da so se Gorenjevi 
mali gospodinjski aparati že 
kaj kmalu uveljavih na teh-
nološko пгдzahtevnejših sve-
tovnih tržiščih. Z d ^ izvozijo 
že več kot polovico svoje 
proizvodnje, od tega nad 90 
odstotkov na tržišča s kon-
vertibilnimi valutami. Veči-
no izdelkov prodajo v Evro-
pi, Združenih državah Ame-
rike, Kanadi in Avstraliji. 

TovcU-na malih gospodinj-
skih aparatov Nazarje je pre-
jela prvo Gorenjevo prizna-
nje za visoko kakovost oziro-
ma za kakovost na evropski 
ravni (število servisnih pose-
gov v garancijski dobi na ize-
lek, to je manj kot 0,03 od-

stotka, ustreza celo svetovni 
ravni tovrstne proizvodnje). 
Gorenjevi mali gospodinjski 
aparati pa so se doslej že več-
krat izkazah tudi na testira-
njih, ki so jih pripravile orga-
nizacije svetov potrošnikov 
v posameznih državah na 
tujem. 

Prvemu Gorenjevemu ma-
lemu gospodinjskemu apa-
ratu, stenski tehtnici, so sle-
dili mlin za kavo, sušilna 
havba, električni rezalni 
stroj, električni stroj za mlet-
je mesa, električni ročni me-
šalnik, stenska ura, razni 
priključki za rezanje in sek-
ljanje, varilnik folij, budilka 
in podstavek za električni 

ročni mešalnik. Leta 1985 so 
v Gorenjevi tovarni v Nazar-
jah izdelah skoraj 961.000 
malih gospodinjskih apara-
tov, od tega več kot 485.000 
za prodajo na tuje. 

Podatki kažejo, d a j e Gore-
rrje največji jugoslovanski 
proizvajalec in izvoznik ma-
hh gospodinjskih aparatov. 
Tako je Gorenje naš edini 
proizvajalec podstavkov za 
električne ročne mešalnike, 
v proizvodnji električnih 

ročnih mešalnikov je udele-
žen z 90%, v proizvodnji 
električnih rezalnih strojev 
in varilnikov folij z 88% itd. 
Še pomembneje pa je, da je 
Gorenje edini jugoslovanski 
izvoznik električnih ročnih 
mešalnikov, in podstavkov 
zanje, rezalnih strojev, varil-
nikov folij in stenskih teht-
nic. Na Gorenje pa odpade 
tudi polovica vsega našega 
izvoza mlinov za kavo. 

Novost v Nazarjah je tudi 
to, da je tovarna postala de-
lovna organizacija (dosedaj 
tozd) in sicer na podlagi eko-
nomskega elaborata, ki je 
opravičil odločitev, da izpe-
ljejo novo samoupravno orga-
niziranost. 

»Zdaj žehmo tovarno pod-
preti še informacijsko. Sku-
šali bomo biti čimbolj raci-
onalni in učinkoviti. V sred-
njeročnem programu - do le-
ta 1992 - smo si zastavili na-
logo, da dvignemo proizvod-
njo za 80%. Z lastnimi silami 
bomo izboljšali kakovost iz-
delkov, uporabili manj ener-
gije in razvojno ojačali kako-
vostni premik«, je povedal 
direktor delovne organizaci-
je Mali gospodinjski aparati 
Gorenje Nazarje, Jože 
Kuder. 

»V sozdu smo tudi uskla-
dili investicijski razvoj, na-
mreč pomembno je, da ima-
mo v sestavljeni organizaciji 
vso podporo in široke mož-

nosti. S sedanjih 5000 m^ po-
vršine se bomo razširih na 
9000 m^, posodobih bomo 
proizvodnjo mikromotorjev 
in montažne hnije. Zagotovi-
li bomo večjo humanizacijo 
dela in dosegli boljši izkori-
stek. Pomembna je skrb za 
enotno poslovno uspešnost, 
ki jo gojimo. Strokovnjaki se 

v polni meri vključujejo v 
nov projekt in izpeljah ga bo-
mo v najkrćgšem času. Išče-
mo nove, dodatne kadre in 
povedati moram, da je prijav 
zelo vehko, kar pomeni, daje 
naša tovarna na dobrem 
glasu. 

Nosilec proizvodnje je 
mikser. Pri rezalnih strojih 
пцј omenim novi metahc re-
zalni stroj. Njegov motor 
smo razvih doma, tako da je 
celotna proizvodnja domača 
Računamo, da bomo letno 
izvozih 150.000 komadov, 
doma pa prodali 50.000. To je 
proizvodnja v obhki integri-
rane linije.« 

Kot pravijo v tovarni, j« 
nova organiziranost vehkega 
pomena, saj lahko sami naj-
več vphvago na znižanje stro-
škov in zvišanje kvaUtete 
dela. 

Posodobih bodo tudi pro-
izvodnjo plastičnih mas. 
tošnji plan predvideva proiz 
vodnjo 1,020.000 kosov, pro-
izvodnja v prvih šestih mese-
cih tega leta pa je bila za 4% 
višja kot lani v enakem ob-
dobju. Še ugodnejša bostJ 
zadnja kvartala zaradi sezon 
skih nihanj nakupov. Zato 
400 zaposlenih (do 1990 ß 
bo 545) opravičeno pričakuj« 
dobre poslovne rezultate 
tem letu. 

V tovarni, kjer so 7. de-
cembra 1970 izdelali prvi 
mali gospodinjski aparat, je 
21. februarja 1986 352 delav-
cev slavilo pomembno de-
lovno zmago. S tekočega 
t^aku je prišel 10 milijonti 
mali gospodi^ski aparat. 
Jubilejni proizvod je bil 
električni ročni mešalnik. V 
Nazarjah izdelajo na dan 
najmanj 2000 električnih 
ročnih mešalnikov, letos jih 
bodo izdelali 450.000, od te-
ga pa kar 290.000 za izvoz. 

Jože Kuder pred maketo razširjene tovarne. 

Delavci delovne organizacije 
Gorenje, Tovarna malih 
gospodinjskih aparatov Nazarje, 
čestitajo k prazniku 
občine Mozirje 



Usmerjeni v izvoz 
Ilova tržišča Modno kontokcUo ElkorI - Možnosti novih 
proizvodov - Pjoudarok kakovosti Izdolkov - Proizvodnja kril 

Ime Modne konfekcije Elkroj se je v sorazmerno 
kj-atkem času sedmih let bl iskovito razáirilo med 
vsemi» ki so j im pri srcu modni in kvalitetni izdelki, 
besedico »bliskovito« uporabljamo zato, ker običajno 
tovarna le rabi daljše časovno obdobje, da si s kvali-
teto utre pot na tržišča ter pridobi renome. Elkroju je 
to usi^lo resnično hitro in nesporno je dejstvo, da je 
Elkroj ponesel ime Mozirja tudi tja, kjer še nikdar niso 
čuli za ta slovenski kraj. Najpomembneje pa je, da ga 
je ponesel s kvaliteto izdelkov izpod rok pridnih in 
sposobnih ljudi, ki v Elkroju združujejo delo. 

Ivan Kramer, direktor 
Modne konfekcije Elkroj, 
je na uspehe upravičeno 
ponosen in gleda na razvoj 
Elkroja - kljub težavam, ki 
pestijo jugoslovansko go-
spodarstvo in tovrstno in-
dustrijo - z realnim opti-
mizmom, katerega osnova 
so znanje, volja in sposob-
nost ljudi v Elkroju, da za-
držijo sedanjo kvaliteto iz-
delkov, jo povečioo, iščejo 
nove možnosti in nova tr-
žišča. 

V drugem polletju 
boljil rezultati 

Izkušnje kažejo, da je za 
Elkroj druga polovica leta 
vedno poslovno uspešnej-
ša od prve. Zato ni zaskrb-
Üqjoé podatek, da so v pr-
vih mesecih dosegli letni 
načrt 42-odstotno. Prepri-
čani so, da bodo lahko na-
doknadili zaostanek in 
uresničili začrtane cilje. V 
primeijavi z enakim lan-
skim obdobjem paje celot-
ni dohodek višji za 131 od-
stotkov, čisti dohodek pa 
za 124 odstotkov. Seveda 
so tako lahko namenili več-
ja sredstva tudi za rezervni 
in poslovni sklad. Z fizični-
mi kazalci proizvodnje so 
se približali predvidevane-
mu rezultatu. 

Ugodni rezultati 
Izvoza na 
konvertibilno tržišče 

v Elkroju so zadovoljni z 
rezultati izvoza na konver-
tibilno tržišče, kamor so 
prodali 300.000 hlač, kar je 
polovica celoletnega načr-
ta in hkrati pomeni delo za 
600 njihovih delavcev pre-
ko vsega leta. Izvoz na kli-

rinško področje je bil 
manjši od načrtovanega, 
vendar ga bodo do konca 
leta dosegli in celo prese-
gli. Tako so iz Cehoslova-
ške dobili dodatno naroči-
lo za 30.000 hlač. Na doma-
čem trgu bodo prodali le-
tos 900.000 komadov hlač. 

»Letos bomo izdelali mi-
lijon 400.000 kosov raznih 
proizvodov, do leta 1990 pa 
dva milijona 400.000, kar 
pa ne bodo samo hlače, ker 
iščemo tudi možnost za no-

ve proizvode,« nam je po-
vedal Ivan Kramer. 

»Naš razvoj bazira pred-
vsem na izvozu, ker predvi-
devamo, da na domačem 
tržišču ne bomo mogli pro-
dati več kot že prodamo. 

Zaključili smo z investi-
cijami v izgradnjo v tovarni 
Odžak in Alibunar. V eni 
od teh - n^veijetneje Od-
žaku - bomo kapacitete še 
širili, to pa je odvisno od 
tega, kje bomo lahko do-
datne zmogljivosti zgradili 
s cenejšim dinaijem.« 

Domači trg torej ne bo 
prenesel povečane količine 
proizvodov, ki bodo prišli 
iz Elkroja! 

»Elkroj se bo skušal pre-
biti na nova tržišča. Pred-
vsem smo uspešni v Zvez-
ni republiki Nemčiji, opra-
vili pa smo tudi prvi izvoz v 
ZDA v lanskem letu in to 
tržišče imamo namen po-
stopoma osvojiti. Če smo v 
sedmih letih kar 8,5 krat 
povečali obseg izvoza (od 
70.000 na 600.000 komadov 
tovostjo v glasu zagotovil 
Ivan Kramer. 

na konvertibilno in 45.000 
na klirinško področje), lah-
ko z gotovostjo trdim, da 
nam bo uspelo tudi v bodo-
če. Imamo prodornost in 
imamo kvaliteto,« je z go-

Ivan Kramer, direktor de-
lovne organizacije Elkorj. 

Sicer pa je v Elkroju 
stalno n e k ^ novega. De-
lavci temeljne organizaci-
je Konfekcija Šoštanj so 
se v začetku leta preselili 
v nove, sodobne prostore, 
polno pa delujeta tudi no-
vi tovarni v Odžaku v 
Bosni in Hercegovini ter v 
Alibunarju v Vojvodini. 

Po Elkrojevib oblačilih radi segajo številni kupci od vsepovsod. 

Keoperacljska 
proizvodnja 

Elkroj torej čakajo velike 
preizkušnje, ki pa se jih de-
lavci ne bojijo, tako kot se 
velikih načrtov niso ustra-
šili tudi v zadnjih sedmih 
letih. Navadili so se, da ve-
likim načrtom sledijo tudi 

veliki uspehi, vendar jih to 
ne bo uspavalo. 

Namreč, bolj kot k d ^ ko-
li se sed^j zaved lo , da nji-
hov uspeh temelji na kako-
vosti izdelkov in prav temu 
bodo tudi v bodoče name-
njali največ svoje skrbi in 
znanja. 

»V izvoz se usme^amo 
tudi preko obeh novih to-
varn,« je nadaljeval Ivan 
Kramer, »in sicer kar 50 
odstotkov njihovega fizič-
nega obsega proizvodnje. 
K sreči smo v sicer težkih 
gospodarskih časih naku-
pili povsem novo opremo 

ter se kadrovsko dobro 
okrepili. V sedmih letih se 
je število zaposlenih pove-
čalo od 390 na 1300 v tem 
letu. Imamo tudi zelo kva-
litetno ekipo trgovskih 
potnikov, kar je za uspešno 
prodno izrednega pomena. 

Začeli smo s proizvodnjo 
vetrovk iz j eansa in drugih 

materialov, kmalu - pred-
vidoma v začetku prihod-
njega leta - pa bo stekla v 
kooperaciji tudi proizvod-
nja kril. Naše tovarne osta-

jajo sicer ozko specializira-
ne na hlače, ostali proizvo-
di pa bodo izdelani v ko-
operaciji. Krepimo tudi 
lastno maloprodajno mre-
žo, trenutno imamo pet 
prodajnih enot, za Dan re-
publike pa bomo odprli še 
šesto in to v Slovenj grad-
cu. Štiri enote so pri naših 
tovarnah v Šoštanju, Na-

zaijah, Odžaku in Alibu-
narju, peta pa je v Tržiču. 
To so izredno uspešne pro-
dajalne, saj samo Boutique 
v Nazarjah ustvari letno 15 
starih milijard prometa, 
Šoštanj in Tržič pa po 
deset.« 

V prodajalni 
Takšne prodajalne, kot je 

ob tovarni v Nazarjah, bi 

bili veseli v vsaki sodobni 
trgovski hiši. Izredno 
okusno opremljena, prijaz-
ne prodajalke, tiha glasba 
in dobra izbira blaga z na-
pako in brez napake pri-
vabljata znane in neznane 
kupce iz vseh krajev Slove-
nije in tudi Jugoslavije. 

»Največ kupcev je iz Ce-
lja, Titovega Velenja, Žal-
ca, tu so domačini, prihaja-
jo tudi kupci iz drugih re-
publik, veliko pa je tudi 
tiycev predvsem iz sosed-
ryih dežel in turistov iz Bel-
gije, Nizozemske in od dru-
god,« sta nam zaupali pro-
dajalki Marjeta Majcen in 
Anica Žnidarko. 

V prodajalni, k i j e odprta 
ob delavnikih od 8.00 od 
19.00 in ob sobotah od 8.00 
do 12.00, delajo tri proda-
jalke in poslovodja. 
»Kupci največkrat sežejo 
po blagu z napako, ker pa 
tega ni vedno, se jim oko 
zaustavi tudi pri drugih ar-
tiklih. Prednost pri naku-
pu ima zaradi cene seveda 
blago z napako, toda le jed-
ki so, ki ob pogledu na na-
še proizvode ne bi kupili 
tudi običajno blago. Vidi-
mo, da se ljudje pri kvali-
tetnih izdelkih nikakor ne 
ozirajo na ceno. Največ na-
kupujejo seveda ženske, 
zase in za otroke, mnoge pa 
tudi za može. No, s tem pa 
ni rečeno, da je malo mo-
ških kupcev. Ti le hitrèje 
izberejo kot ženske,« sta se 
pošalili simpatični proda-
jalki. Kramljali smo tudi o 
drugih stvareh: 

»Imamo moderno jedil-
nico z dobrim toplim obro-

kom. Pomembno je to, da 
se razumemo med seboj in 
da vidimo v Elkroju oseb-
no in skupno perspektivo. 
Zato delamo z veseljem,« 
so bile njune vzpodbudne 
besede. 

Veljale so vepetno za ves 
kolektiv Elkroja, ki bo gle-
de na razvojno usmerje-
nost nedvomno tudi v bo-
doče nizal uspehe. 

Obe novi tovarni ne-
sporno služita temu cilju. 
Sicer pa gre v izvoz - na 
konvertibilno področje -
kar 85 odstotkov izdelkov, 
ki jih naredijo v Nazarjah, 
Šoštanju in Lučah. 

Oel proizvod"^" v novi tovarni v Odžaku, ki so io odprli 12. aprila 1985. 
Delavci Elkroja čestitajo 
k prazniku občine Mozirje 



stroji Z LJubnega 
v Ljubnem ob Savinji -

znanem turističnem kraju 
- stoji stran od ceste, skri-
ta očem in mnogim nezna-
na, vendar pomembna to-
varna - temeljna organi-
zacija združenega dela 
KOVINARSTVO^ Sloven-
ske železarne. Železarna 
Ravne, kjer združuje delo 
165 delavcev. 

Proizvajajo stroje za pri-
pravo paličastega materi-
ala (kovinske cevi, kotniki, 
kotno železo itd.), to so 
predvsem žage za razrez 
kovin, od polavtomatskih 
do strojev z numerično 
kontrolo - z večimi varian-
tami, ter druge pristroje in 
naprave, ki omogočajo pri-
pravo paličastih materi-
alov za nadaljnjo obdelavo. 

Ravnatelj Mirko STRA-
ŠEK: »Letos smo razvili 
tudi numerično krmiljen 
stroj in stroj za avtomatski 
razrez cevi, ki je v Zagrebu 
prejel Zlato medaljo za 
kvaliteto.« Gre za 8. med-
narodno razstavo orodnih 
strojev in orodij Zagreb 
1986. 

»Proizvajamo tudi zoba-
te vence za potrebe motor-
ne industrije v Jugoslaviji 
(TAM, Fames, IMR Rako-
vica in Torpedo Reka). Po-
membna je tudi proizvod-
nja kolesnega stavka za po-
trebe naših rudnikov in 
strojnih delov za proizvod-
njo bagrov. Tu so še noži za 
kmetijske stroje, torej do-
kaj široka paleta proiz-
vodov.« 

Nadaljnji razvoj tozda bo 
po besedah direktorja Stra-
ška temeljil na selekciji 
proizvodnega programa. 
Končna usmeritev ostaja 
strojegradnja, iskanje naj-
boljših rešitev pa bo 
usmerjeno predvsem v 
program strojev za obdela-
vo kovinskih paličastih 
materialov in bagrov za po-
trebe eksploatiranja rude v 
rudnikih boksita, bakra in 
svinca. Svoj nadaljnji raz-
voj so zasnovali tudi na ja-
čanju proizvodnje zobatih 
koles in prepričani so, da 
jim bo z znanejm, ki ga 
imajo, ter z dobrim odno-
som do dela tudi v bodoče 
uspelo zadovoljiti porabni-
ke proizvodov z Ljubnega. Avtomatska žaga za hlađen razrez. 

V IViozirJe po slaščice 
Turistom v Gornji Sa-

vinjski dolini ni nikdar 
dolgčas, se pohvalijo šte-
vilni popotniki, pa tudi 
domačini ob tem dejstvu 
ne skrivajo svojega za-
dovoljstva. Pomemben 
prisepvek k temu daje 
prav gotovo dobro orga-
nizirana gostinska mre-
ža, odločilen delež v tej 
pa nosi Gostinsko po-
djetje »TURIST« Nazar-
je, sozd Merx, s svojimi 
enajstimi gostinskimi 
obrati. 

Za dobro počutje tistih, 
ki ostanejo v dolini nekaj 
dni oziroma noči, poskr-
bijo v hotelih »Turist« 
Mozirje in »Planinka« 
Ljubno ter v penzionu 
»Rinka« v Solčavi. Ostali 
gostinski obrati delovne 
organizacije Turist so po 
vsej dohni. »V Turistu 
združuje delo 75 zaposle-
nih«, nam je povedal di-
rektor Marjan TRON-
TELJ in nadaljeval: 

»Oba hotela sta soraz-
merno dobro zasedena. 
Vsega skupaj razpolaga-
mo s 70 ležišči. 

Tako ima Turist v Mo-
zirju 23 ležišč in restavra-
cijo z 90 sedeži. Gostje ra-
di obiščejo hotel zaradi 
domače kuhinje. Stalno 
je na razpolago savinjski 
želodec, naša posebnost 
pa je ribji biftek. Organi-
ziramo tudi tedne poseb-
ne ponudbe, kar precej 
popestri našo ponudbo. 
Tako je bila pred kratkim 
ponudba jedil s foundeja. 
V bližini je Savinjski gaj, 
ki privablja številne izlet-

nike iz vse Slovenije in 
tudi od drugod. Poskrbeli 
smo tudi zanje. Tako ima-
mo v Gaju poseben obrat 
namenjen zadovoljevanju 
potreb izletnikov po jedi-
lih in pijači ter zabavnim 
prireditvam v poletnem' 
času. Tu lahko sedi kar 
350 ljudi, torej smo pri-, 
pravljeni za res velike 
skupine. Letošnja poseb-
na ponudba je med dru-
gim zajela piknik plošče 
(jedila na žaru), kar so 
mnogi toplo pozdravili, 
všeč pa jim je tudi samo-
postrežni načiji servira-
nja. Zabavne prireditve 
pa tu potekajo praktično 
vse leto. Pri tem ne gre 
pozabiti, da je Mozirje po-
stojanka evropske pešpo-
ti in imamo tudi zaradi te-
ga veliko tujcev.« 

Tudi v Planinki na 
Ljubnem imajo 90 sede-
žev v restavracijskem de-
lu, prenočišč pa je tride-
set. Kot posebnost ponu-
dijo gostu flosarsko ploš-
čo, seveda poleg drugih 
odlično pripravljenih je-
di. Okusno urejen lokal s 
posebno sobo za zaklju-
čene družbe privlači šte-

vilne izletnike. Sem radi 
zaidejo tudi jeseni zaradi 
številnih zabavnih prire-
ditev in plesa. 

V obeh hotelih je seve-
da pozimi največ smučar-
jev, prenočujejo pa tudi 
drugi izletniki in poslovni 
partnerji delovnih organi-
zacij tega območja, dvaj-
set odstotkov vseh noči-
tev pa odpade na tuje 
goste. 

V Rinki, ki je bila nekaj 
časa v najemu, obnavljajo 
kopalnice in druge pro-
store, da bi bil lokal čim-
bolj sodoben in pri-
vlačen. 

Za zaključek pa mora-
mo omeniti še Slaščičar-
no Mozirje, ki je znana de-
leč izven občinskih meja 
zaradi izjemno okusnega 
peciva. Hkrati pa jih odli-
kuje tudi stalno prizade-
vanje po pestrosti in no-
vostih v ponudbi, zato 
nikdar ne mine več kot 
mesec dni, da ne bi slad-
kosnedežem ponudih no-
vo slaščico. Njihove izdel-
ke tako cenijo, da jih pro-
dajajo tudi trgovski loka-
h. Sicer pa, prepričajte se. 

Kolektiv »Turist« Mozirje 
čestita k prazniku občine 

Enajst poslovalnic 
mozirsice Savinje 

će bi hoteli na kratko oz-
načiti Trgovsko delovno or-
ganizacijo SAVINJA, Mozir-
je, SOZD Merx, bi dejali, da 
je nosilka osnovne preskrbe 
ljudi s tega območja. Z ma-
loprodajo v enajstih poslo-
valnicah zadovoljuje vse 
potrebe domačinov in turi-
stov po prehrambenih pred-
metih, tekstilu, tehničnih 
predmetih, sicer pa je naj-
bolje, da kar nanizamo, kje 
povsod prodajajo. 

Prve tri enote so združene 
v moderno blagovnico Mo-
zirje, ki ima kar 2000 m^ pro-
dajnih površin: 

- Samopostrežba Mozirje 
- Tekstil Mozirje 
- Pohištvo Mozirje 
- Trgovski dom Nazarje 

(590 m") 
- Železnina Nazaije (400) 
- Samopostrežbe Bočna 

(80) 
- Benzin Nazarje (34) 
- Market Rečica (380) 
- Železnina Rečica (108) 
- Samopostrežba Nizka 

(126) 
- Samopostrežba Pobrež-

je (47) 
Največji trgovski objekt je 

torej blagovnica, ki v etažni 
prodaji ponuja prehrano, 
konfekcijo in pohištvo. Zani-
mivo pa je, da ima Savinja v 
svojem sestavu tudi benzin-
sko črpalko. 

»Savinja pa ima tudi stran-
sko dejavnost,« nam je pove-
dal direktor Jože VRTAĆ-
NIK. »To sta prodaja na veli-
ko in kooperacija. Pretežni 
del prodaje na veliko oprav-
ljamo za znanega kupca, to-
rej po naročilu in oskrbuje-
mo lastno kooperacijsko 
proizvodnjo. V našo koope-
racijo je vključenih preko 
130 obrtnikov iz vse Sloveni-
je. To je kooperacija za širo-

ko potrošnjo, od svečarstva, 
coklarstva; preveč je tega, da 
bi našteval. Izdelovalcev je 
veliko in z njihovimi izdelki 
izredno popestrimo našo po-
nudbo. V industrijski koope-
raciji pa izdelujemo polizdel-
ke za združeno delo. Tako so 
ti vgrajeni v izdelke Gorenja, 
Iskre, Tomosa in drugih.« 

Razvojni načrti Savinje 
predvsem obravnavajo po-
dročje kooperacije, kjer skr-
bijo za oskrbo z osnovnimi 
materiali, za izbiro najboljših 
proizvodov glede na potrebe 
oziroma zahteve tržišča in 
seveda za njihov plasman. 

V prihodnosti pa bo ta 
uspešen 95-članski kolektiv 
skušal obnoviti tudi neizko-
riščene trgovske lokale, ki so 
ostali prazni po izgradnji bla-
govnice v Mozirju ter tako še 
več prispevati k lepšemu vi-
dezu kraja in bogatitvi po-
nudbe. 

Čestitke za 
praznik občine Mozirje 



petinosemdeset plodnih let 
fg večji poudarek finalizaciji, lastnemu delu In znanju 

¿lovek se v petinosemde-
-tib letih postara, delovna 

^fganizacija pa z leti lahko 
-ridobi na slovesu kot kva-
liteten proizvajalec in prav 
(0 slednje velja za delovno 
rtfganizacijo GLIN Nazarje, 
Jj se je 1. 1979 vključila v 
sestavljeno organizacijo 
Gorenje. 

panes predstavlja Glin v 
celotni organizaciji Gorenje 
59% vseh zaposlenih, 5,1% 
celotnega p r i h o d k a , 5 ,5% 
vtednosti proizvodnje in 
2 8% celotnega izvoza (po 
podatkih iz l a n s k o l e t n e g a 
naključnega računa). 

Bogata zgodovina 
Bogata gozdno zaledje 

omogoča Gornjesavinjski 
dolini močno industrijsko 
predelavo lesa. Trgovina z le-
som, njegova predelava in 
splavarstvo segata tja v 16. 
stoletje, tristo let pozneje pa 
se je razvila v dolini proiz-
vodnja žaganega lesa na vod-
nih žagah. 

Prvo l e t o t e g a p r e l o m n e g a 
indus t r i j skega s t o l e t j a j e v 
Nazarjah z a č e l a o b r a t o v a t i 
prva i n d u s t r i j s k a žaga . T o j e 
bil z a m e t e k d a n a š n j e m o d e r -
ne l e s n e i n d u s t r i j e i n z a m e -
tek k r a j a , k i j e t e d a j š t e l le 

nekaj hiš, samostan s cerkvi-
jo na gričku, pod katerim se 
je bohotil srednjeveški grad 
Vrbovec z upravo ljubljan-
skega škofijskega velepose-
stva, ki je bila lastnik to-
varne. 

Leto 1901 je pomenilo za-
fetek tradicije, temelje da-
našnje sodobne lesne proiz-
vodnje, ki kljub znanim teža-
vam te panoge v jugoslovan-
skem prostoru, uspešno 
ohranja svoja tržišča in stal-
no išče nova z novimi, so-
dobnejšimi in kvalitetnejši-
mi izdelki. Toda o tem neko-
k̂o pozneje. 
Preveč bi bilo opisovati 

desetletja razvoja in postop-
no prehajanje od prodaje su-
rovin in osnovne obdelave 
êsa k vse višjim obhkam 

predelave - vse do danes, ko 
îfn je postala finalizacija 

proizvodnje osnova nadalj-
nje usmeritve njihovega raz-
voja. 

Finalizacija iverne 
Plošče 

v smernicah razvoja, ki so 
sprejeli delavci Gline, so 

^apisali, da bodo predelah 
âr 70 odstotkov oplemeni-

tenih ivernih plošč v pohi-
štvo in pohištvene elemente. 
. Hkrati s tem pa so se odlo-
Ĵii, da bodo predelali 80 od-

stotkov razžagane hlodovine 
^ končne izdelke. 

veliki in pomembni nalogi 
t̂a to, tega se odgovorni in z 

njimi vsi zaposleni v Glinu 
eio dobro zavedajo, hkrati 

Pa Vedo, da bodo le z uresni-
'̂tvijo tako začrtanih ciljev 

Poslovali uspešno - še boli 
•̂ ot sedaj. 
, Pr\'i pogoj in tudi porok za 
oseganje začrtanih ciljev 

[^•"^dstavljajo posodobitve v 
nnologiji proizvodnje: lu-

pilni stroj, nova in avtomat-
sko vodena sortirnica, hnija 
za robljenje desk in central-
na krojilnica žaganega lesa 
za pripravo namenskih asor-
timentov. Že letos bodo raz-
polagah z najsodobnejšo in 
najproduktivnejšo tehnolo-
gijo primerne predelave, pri-
hodnje leto pa še z novo teh-
nologijo za lepljenje in spaja-
nje lesa. 

Vario 2000 In Adam 
Pri usmeritvi v finalizacijo 

iverne plošče je pomembno 
dobro sodelovanje z zahod-
nonemško firmo IMK Direc-
ta, za katere so eden glavnih 
dobaviteljev pohištva na ba-
zi iverne plošče. 

Seveda pa Glin ob tem skr-
bi tudi za zadostno in kvali-
tetno ponudbo tega pohištva 
na domačem trgu. 

V sodelovanju z IMK na-
staja izredno zanimiv in pri-
jeten program z imenom Va-
rio 2000, ki vam ga predstav-
ljamo v slikovnem delu za-
pisa. 

Vzporedno s tem razvijajo 
tudi lasten interior (na bazi 
iverne plošče) in to po prin-
cipu »sestavi si sam«. Pro-
gram, ki so ga imenovah 
»Adam«, bo predstavljen na 
hišnem sejmu Gorenja (ok-

tobra) in novembra na Med-
narodnem sejmu pohištva v 
Beogradu. 

»Adam« daje veliko mož-
nosti opreme najrazličnejših 
prostorov: predsobe, dnevne 
sobe, otroške sobe, spalnice 
in tudi kuhinje. Z njim si 
obetajo dobro uveljavitev na 
mednarodnem tržišču, kjer 
je že bil predstavljen v zas-
novi in bil ob tem deležen 
večih priznanj. To je poljub-
no sestavljiv pohištveni pro-
gram, ki ga je mogoče spre-
minjati glede na stanovanj-
ske prostore oziroma njiho-
vo velikost. 

Usmeritev večjega dela 
proizvodnje surovih ivernih 
plošč v proizvodnjo opleme-
nitevnih ivernih plošč pa 
predstavlja realno osnovo za 
nadaljnjo predelavo v kosov-
no pohištvo in kuhinje. 

Sicer pa so v razvojnih 
usmeritvah zapisali, da bo 

program stavbeno mizarskih 
izdelkov postopoma usmer-
jen v izdelke po naročilu. Po-
memben element v tem pro-
gramu so konstrukcijske re-
šitve, ki zagotavljajo večje 
izolacijske sposobnosti in 
maksimalno kvaliteto povr-
šinske obdelave. 

Del lesa iglavcev bo 
usmerjen v proizvodnjo iz-
delkov na osnovi lepljenja z 
namenom, da bodo dosegh 
čimvišji izkoristek lesne su-
rovine. 

Dopolnilni program bodo 
predstavljali izdelki iz lesa li-
stavcev (ročaji za orodje in 
pohištvo itd). 

Predelava masivnega lesa 
zajame letno od 70.000 do 
90.000 m^ in je bila dosedaj 
usmerjena predvsem v 
stavbno pohištvo, nadaljnji 
razvoj pa sedanjo strukturo 
močno spreminja. Rešitev 
je vsekakor v kosovAem po-
hištvu, ker so analize poka-
zale, da ga na tržišču še ved-
no primanjkuje. Zavedajo 
pa se, da bo pri tem bistve-
nega pomena designe in 
prav tu iščejo najboljše re-
šitve. 

Sodelovanje z malim 
gospodarstvom In 
trženje 

Sanacijski program, ki no-
si letošnjo letnico, namenja 
pomemben prostor tudi bolj-
šemu sodelovanju z malim 
gospodarstvom Gornjesa-
vinjske doline. Glin naj bi bil 
usmerjevalec, koordinator in 
bi tudi skrbel po svojih usta-
ljenih in dobro organiziranih 
trgovskih poteh za plasman 
proizvodov nastalih v koope-
raciji. 

Osnovna vsebinska nit sa-
nacijskega programa je po-
stopno prestrukturiranje, 
kot smo že zapisah, na po-
dročju predelave masive in 
ivernih plošč. 

Takšna usmeritev proiz-
vodnje pa zahteva tudi preo-
blikovanje tržno poslovnega 
koncepta in prav temu na-
menjajo v Glinu vso pozor-
nost. Potrebe trga bodo giba-
lo njihovega razvoja. Trženje 
mora biti najintenzivneje 
usmerjeno v proizvodne pro-
grame z najvišjo stopnjo ob-
delave, saj bodo ti programi 
omogočali dolgoročen raz-
voj. Znotraj delovne organi-
zacije bodo organizirali izra-
zito teamsko delo v razvoju 
izdelkov. Sicer pa si oglejmo 
nekatere naloge iz pro-
grama: 

- delež izvoza v eksterni 
realizaciji bodo povečali z l i 
na 18%. Nizek delež izvoza v 
celotni realizaciji je pogojen 

z nizko stopnjo obdelave les-
ne surovine, 

- še naprej bodo zmanjše-
vali količinski izvoz surovin 
in polizdelkov (žagan les, su-
rove iverne plošče itd.), po-
večah pa bodo izvoz finalnih 
izdelkov na osnovi ivernih 
plošč in masive, 

- v izvoznih aranžmajih 
bodo povečah predvsem de-
lež proizvodne kooperacije 
na zahodni in vzhodni trg, 

- omogočiti bo treba pre-
boj v višji cenovni razred, ta-
ko, da bodo tržih vs^ četrti-
no več po enoti proizvoda 
kot dosedaj, pogoj pa je se-
veda kvaliteta izdelave, 

- izvoz mora postati meri-
lo in vzpodbujevalec razvoj-
ne usmeritve in ne sme služi-
ti zgolj za zadovoljevanje po-
treb uvoza. 

Pozornost pa bbdo tako 
kot dosedaj namenjali tudi 
domačemu tržišču, kjer se 
skupni delež Glina nikakor 
ne bo zmanjševal. Tudi tu 
bodo spremenih strukturo 
izdelkov v korist polfinalizi-
ranih in finaliziranih proiz-
vodov. 

Sanacijski program je do-
kazal, da je mogoče ob nje-
govem učinkovitem izv^a-
nju v DO Gorenje GLIN do-
segati trajne bistveno boljše 
rezultate. Naslonitev na last-
ne sile in spoznanje, da je 
izhode iz sedanjega položna 
dolgoročno iskati v pretežni 
meri v ukrepih znotraj DO, 
je njegova najpomembnejša 
pridobitev v tem trenutku. 
Izboljšanje učinkovitosti ob-
vladovanja tekočih repro-
dukcijskih tokov in postop-
no prestrukturiranje v okvi-
ru realnih finančnih, materi-
alnih in kadrovskih možno-
sti, so edina realna osnova 
saniranja celotnega poslov-
nega sistema. 

V Gorenju GLIN Nazarje združuje delo 1137 delavcev. 
Delovno organizacijo sestavljajo tozdi ŽAGARSTVO, 
STAVBNO POHIŠTVO, IVERNA, ENERGETIKA in DSSS. 

Glavni izdelki 
Žagarstvo: razrez hlodovine, opaž in bruna, palete 
Stavbno pohištvo: vezana okna in vrata, termo okna in 
vrata, strešna okna, podstrešne stopnice, senčila (polkne, 
rolo omarice) 
Ivema: surove iveme plošče, oplemenitene iveme plošče, 
predali, pohištveni elementi, pohištvo 
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Vračanje harmonike pod domačo lipo 
¥ UubečnI zasuk k Izvirnemu Igranju s lem ljudskim glasbilom 

čez sedem let vse prav pride!, pravi ljudski 
pregovor. V Ljubečni se je to zgodilo že po 
šestih letih. Diatonična harmonika, kije v teh 
sto letih svojega obstoja postala ljudski in-
strument in to zlasti na Slovenskem; kije bila, 
kot marsikaj v teb modernih prerivanjih, za 
dolgo časa izrinjena iz blišča javnosti, se je 
vrnila pod našo staro slovensko lipo. Mnogim 
ljubiteljem te prireditve seje že začela v misel 
krasti bojazen, da bo Ljubečna postala tekmo-
vališče rokohitrcev s posluhom za glasbo... 

Kajti potem, ko so odpihnili prah s te naše 
stare dobre harmonike in so ji nekateri mojstri 
vrnili sloves, so mnogi začeli odkrivati v tem 
glasbilu njegove skrajne domete, med njimi tudi 
tega, kakšno hitrost ritma zmore. In občinstvo je 
tej dirki sledilo kot na hipodromu, kjer le malok-
do še vidi lepoto tekmovalne živali, čudovito 
skladnost njenih gibov, njeno življenjsko slo, 
vidi samo cilj, kazalec štoparice in bitje, ki z 
vsemi štirimi grabi daljavo. 

A harmonika je zmožna tudi drugačnih viž, ki 
so žuborele iz nje; ki so odpirale okna dekliških 
kamric, zvabile solze ganotnice iz oči matere 
godovnice ah jih pognale v grlo namesto po licih 
fantiča, kije korakal v sprevodu rekrutov; kije 
ob večerih spremljala fantovsko pesem, tolažila 
prisiljeno nevesto, oznanjala prihod novega leta 
- ali pa preprosto - dramila spomine, sadila upe 

in pričakovanja, koje kdo za oknom polnim rož 
bolj s srcem kot s prsti prebiral njene gumbe... 
Ni bilo kdaj tej dobri stari harmoniki že hudo, da 
sojo ponesli v širni svet javnosti? 

Saj se harmonika obnese tudi v instrumental-
ni skupini, mora preglasiti gostilniški vrvež, ro-
pot in škripanje veseličnega poda, mora zvleči 
razglašene glasove pivsko-pevske družbe v 
znosno petje. 

Navsezadnje pa je harmonika le instrument v 
rokah človeka, ki je lahko samo godec, ki je 
lahko virtuozni spretnež - more biti in je včasih 
tudi glasbenik, ki mu je glasbilo sredstvo za 
izpoved, za izražanje čustev. 

A ni treba, da vižo ustvarja sam. Lahko sklad-
bi z načinom in polnostjo prenašanja doda novo 
vrednost, kot igralec lahko oplemeniti besedilo, 
ah ga pa zmaliči. 

In na Slovenskem so redko jemali v roke har-
moniko brez razloga. Razlog je bil navadno praz-
nik ali uspešno končano delo. Razlog je bilo 
veselje, je bila otožnost, tesnoba ali sreča, naj-
večkrat ljubezen in le redkokdaj jeza, da bi bilo 
treba harmoniki pretrgati meh. 

Tako je ta naša slovenska harmonika gostole-
la, pela, vriskala, ječala in jokala z utripom srca, 
kije bilo za njenim mehom. V takšnem svojstvu 
naj bi se vrnila tudi v Ljubečno, kjer sicer ne 
stoji košata lipa, se pa zato zibljejo vitke breze. 

Toliko iz svoje duše, zdaj pa še iz beležnice! Marjan Lipovšek, prikupen štirinajstletni 
fantič, je tudi letos osvojil srca poslušalcev 
in Majoliko. 

Šestič - zares 
slovenska 

Po lanskoletnem dogovo-
ru vseh prirediteljev te vrste 
je Ljubečna dobila osrednji 
slovenski značaj, v kolikor ni 
zaradi gostov iz zamjestva 
tudi malce mednaroden. Za-
nimanje zanjo raste. Že lani, 
tako tudi letos, so bila po-
trebna področna predtekmo-
vanja, ki so bila na Gorenj-
skem, na Dolenjskem, v 
Prekmurju, pri nas pa v Sev-
nici, Šmaiju in Laškem. Le-
tos se je za nastop v Ljubečni 
potegovalo 216 harmonikar-
jev, na »polfinale« na Fran-
kolovem jih je prišlo 81, od 
tu pa skozi sito in rešeto 25 
na Frankolovo. 

Slovenska je ta prireditev 
tudi zaradi zanimanja zanjo. 
Med vozili, ki so pripeljala 
poslušalce so bile vse slo-
venske registracije, da je pri-
reditev posnela tudi osred-
nja radijska postaja, je še na-
vržek za trditev o vsesloven-
skem značaju dogodka. 

Pa še po nečem je postala 
še bolj slovenska! 

Ocenjevalno komisijo je 
vodilo stališče, da je treba 
harmoniki kot ljudskemu 
glasbilu dati, na tej prireditvi 
vsaj, spet nekdanjo izvir-
nost, zaradi katere jo imenu-
jemo slovenska diatonična 
harmonika, ki je uglašena na 
naš ljudski melos. Vendar o 
tem več ob poročilu s posve-
tovanja. 

Končno še en dokaz rasto-
čega zanimanja in odmevno-. 

sti Ljubečne in »zlate harmo-
nike«. Letos je prvič sodelo-
vala tudi »Melodija« iz 
Mengša z rastavo svojih iz-
delkov, tako instrumentov, 
kot glasbene elektronike. 

Prireditev tudi sama 
zori 

Po tistem, ko so leta 1981 
bili sami presenečeni nad 25 
udeleženci ž ožjega celjskega 
območja, ko so si organiza-
torji nabirali prve izkušnje 
ter pogrešali večji krog sode-

lavcev ter podpornikov, se je 
prireditev širila po obsegu, 
rasla po kakovosti in v petih" 
letih, kot že vemo, dobila tu-
di »uradno« slovenski 
značaj. 

Sprva je prišel prav vsak 
malo bolj dovršen nastop in 
z leti so se postopoma izobli-
kovali tudi kriteriji. Razvrš-
čanje v starostne skupine, 
delitev nagrad od glavne, 
zlate, do zlatih, srebrnih in 
bronastih plaket je širila 
možnost uvrščanja. Že tretje 
leto ima tudi občinstvo bese-
do, izbira svojega ljubljenca, 

ki dobi majoliko celjske ra-
dijske in časopisne hiše. 

Lani je bil v okviru priredi-
tve tudi prvi, letos torej že 
drugi posvet o »frajtonarici«, 
oziroma še bolje, o igranju 
nanjo in izboljšanju le-tega. 

Do zadnjega sedeža, 
da Stojišč ne 
štejemo 

In tako je v nedeljo popol-
dan Ljubečna bila spet praz-
nik slovenske ljudske har-

monike. Ne bi mogel reči, da 
je bilo ljudi več kot zadnja 
leta, saj več jih v določeni 
prostor ne gre. Z belo žaklje-
vino ograjen prireditveni 
prostor je sicer zmanjšal šte-
vilo zastonj skih gledalcev, 
ne pa poslušalcev. Pomanj-
kanje sedežev s pogledom na 
oder povečuje iz leta v leto 
hrup okoU točilnih šankov. 

Zmanjšano število finali-
stov ni кад dosti skrajšalo 
trajanje prireditve, le da sojo 
letos popestrili z nastopom 
dveh citraijev s srečanja v 
Grižah. Ni se ocenjevalna 

komisija tako dolgo prereka! 
la, pač pa je pisanje listin ц 
nagradah tako dolgo trajaloj 
da je virtuozni Karli Gradil 
nik iz Gornjega grada im^ 
priložnost za pravcati go(jj 
čevski šou. 

Zasuk k Izvirnemu 
Igranju dlatonarice 

Po ogledu razstave »Melo 
dijinih« glasbil je bil v kul 
turnem domu posvet. Vab 
Ijeni so bili vsi, bolj malo pi 
jih je izvolilo priti. Tekmo 
valna manira Ljubečne j( 
kar preveč izrazita. Tistih, k 
se s Frankolovega (81 jih j( 
bilo) nisu uvrstili v Ljubeč 
no, najbrž ni več nič zanima 
lo, nekateri finalisti pa s( 
menili, da jim ni več kaj po 
vedati. No pa je vseeno osta 
la čedna skupinica toliki 
bolj zavzetih udeležencev 
ne samo harmonikarjev. 

S tega posveta lahko pov 
zamemo naslednje: 

• Prireditev na Ljubečn 
je treba vsebinsko izkrista 
lizirati tako, da bo do velja 
ve prišlo izvirno igranje ni 
ta ljudski instrument, da b( 
spodbujala slovenski ljud 
ski melos brez preobilici 
tujih vplivov. Zlasti to velji 
za ritem, ki je dosegel vrte 
glave hitrosti in ki naj ostaj, 
na ravni umirjenega valčki 
ter polke, oziroma spremlja 
ve petja. 

• Da bi to dosegli, je tre 
ba pravočasno izdelati pra 
vila, ki morajo biti dostop 
na vsakemu, ki se bo za zla 
to harmoniko potegoval 
Nekateri vzori, tudi prizna 
nja v Ljubečni, so pripomo 
gli, da so zlasti mlajši bil 
prepričani, da samo ritem 
spretnost hitrega prebiranji 
gumbov in tehnična dovrše 
nost kaj veljata. Jasni kriten 
ji, kaj lahko kdo doseže ii 
kako, morajo za ugledno, ž( 
institucionalizirano Ljubeč 
no, biti nesporni. 

• Kar zadeva lastni 
skladbe na posvetu (član 
komisije predvsem) niso bi 
li nasprotni, čeravno je pri 
reditev predvsem za izva 
jalee. Ker pa v glasbenen 
življenju veljajo določeni 
pravila, ki poznajo tudi ne 
streznost in celo plagiat 
na posvetu sklenili, da bc 
avtoiji lastnih skladb, seve 
da če že niso publicirane 
morali poslati v oceno bodis 
posnetek ali pa partituri 
skladbe. N^brž je to bolji 
kot diskvalifikacije na prire 
ditvi, o čemer govori pra 
vilnik. 

Domače sapice so 
že pihljale 

Zasuk k izvirnejšemu izva 
janju, k bolj tipično sloven 
skemu muziciranju, se je poi 
nal že na letošnji prireditvi 
Škoda je le, da nekateri zel( 
talentirani in dobri harmoni 
kaiji, zavedeni s prepriča 
njem, da edino tehnika ka 
velja, letos niso dobili vstop 
nice za Ljubečno. 

Že kar domači veter pa j' 
zavel, ko je bila letos pode 
Ijena nagrada radia Ljublja 
ne - plaketa Avgusta Stanki 
Predsednica žirija za podeli 
te v tega priznanja Jasna Vi 
dakovič je bila v zadreg 
Mož, ki je že leta sem osti 
zvest izročilu in slovenski vi 
ži, Edvard Goršič, bi gotov 
moral dobiti plaketo z likoi 
svojega mladostnega prijati 
Ija, pa je odločitev padla 2 
mlajšega, res enakovredneg 
glasbenika ravno zato, da t 
se mladi vrnili pod sloven 
sko lipo. 

JURE KRAŠOVE< 
foto: EDI MASNE( 

Zlata harmonika '86 je na Ljubečno privabila staro in mlado od blizu in daleč. Prireditveni prostor je bil za približno 
2000 obiskovalcev kar premajhen. Zavzeto so poslušali vesele viže, ki so jih tekmovalci izvabljali iz frajtonaric in jih 
seveda nagrajevali z burnimi aplavzi. 

Jakoba Lrmenca, slepega harmonikarja iz Gornjega §^ada, so obisko-
valci posebno lepo sprejeli Pravi, da bo še prišel. Ce bo le zdravje 
dopuščalo... 

Veselo je bilo na LjubečnL Ljudje so bili navdušenL Ploskali so in 
prepevali, posebno bučen aplavz pa so seveda namenjali >>svojim« har-
monikarjem. 



yse za Ohrt, obrt za vse 
5 poslovnima dnevoma se Je včeraj pričel XIX. mednarodni sejem obrti v Celju 

gkladno z razvojem obrtništva je v 
^elju rasel obrtni sejem. Včeraj so ga 
jlovesno odprli že devetnajstič. Po • 
prvih vtisih je letoši^i sejem še večji 
¡0 še boljši, kot je bil lanski, čeprav 
ohranja osnovne značilnosti in cilje, 
^ed katerimi sta poslovnost in speci-
aliziranost najpomembnejša. 

Sejem j e bil v č e r a j in j e d a n e s o d p r t 
jarno za p o s l o v n e o b i s k o v a l c e , j u t r i pa 
ga b o d o o d p r l i za vse , k i žel i jo v ide t i , 
l^ako d a l e č j e sege l r azvo j o b r t n i š t v a , s 
[takšnimi s t ro j i in d r u g o o p r e m o raz-
polaga in k a j n a m l a h k o p o n u d i . 

Posebna poslovna dneva za obisko-
valce s posebnimi vabili omogočata 
niiren ogled vseh razstavljenih izdel-
kov in sklepanje poslovnih dogovo-
rov, posvetovanj in srečanj. Tudi za 
razstavljalce imata prednost, saj lažje 
ponudijo vse informacije in zagotovijo 
prisotnost odgovornih ljudi. Seveda 
pa bodo poslovnosti vrata na široko 
odprta tudi vse ostale sejemske dneve. 

Tudi specializiranost predstavitve 
na sejmu ni nova. V preteklih letih se 
je v gneči zaradi preskromnih razstav-
nih površin sicer izgubljala, a letos je 
na razpolago več prostora: novih 900 
kvadratnih metrov v dvorani C in 6000 
kvadratnih metrov zunanjih površin. 
Letošnji sejem je skupno na 23.000 
kvadratnih metrih, to pa omogoča tudi 
več preglednosti. 

Najpomembnejše bodo razstave le-
sa, lesnih izdelkov ter obdelovalnih 
strojev, ki imajo že najdaljšo tradicijo. 
Veliko pričakujejo od razstavljalcev 
tekstila, usnja, plastike, cementnih iz-
delkov in gradbenega materiala ter 
drobne kmetijske mehanizacije. Spe-
cializirana predstavitev polfeg pregled-
nosti omogoča zdravo konkurenčnost, 
lažjo izmenjavo izkušenj in boljšo po-
slovno uveljavitev posameznih panog. 

Glavni delež razstave so tudi letos 
pripravila brtna združenja in v nekoli-
ko večji meri kot lani tudi obrtne za-
druge, za katere organizatorji - Zveza 
obrtnih združenj Slovenije, Splošno 

združenje drobnega gospodarstva Slo-
venije in Zavod Sportno-rekreacijski 
center Golovec Celje - želijo, da bi 
postale nosilke razvoja sejemske prire-
ditve. 

Mednarodni obrtni sejem v Celju je 
najpomembnejša poslovna priredi-
tev obrtništva v Jugoslaviji, ki je iz 
leta v leto bolj znana tudi izven meja. 
Zanimanje za sodelovanje in obisk 
letos presega vsa pričakovanja, tako 
da upravičeno pričakujejo 250.000 
obiskovalcev, torej še 50.000 več kot 
lani. 

Številne obiskovalce sejma priteg-
nejo tudi pomembna srečanja in po-
sveti. Letos bodo na njih spregovorili 
o obrtnih zadrugah v Sloveniji in Ju-
goslaviji, o ovirah, ki se postavljajo na 
pot razvoju kooperantskih odnosov, o 
delu in težavah posameznih obrtnih 
sekcij in v okviru zdomskih dnevov še 
posebej o možnostih njihovega vklju-
čevanja v jugoslovansko obrtništvo. 

Srečanje obrtnih delavcev 
Slovenije 

Mednarodni sejem obrti v Celju bo letos že četrtič 
zbral obrtne delavce Slovenije na delovnem tovari-
škem srečanju. Srečanje bo v soboto 13. septembra v 
domu štorskih železarjev Mlinarjev Janez na 
Teharju, že dan prej pa se bodo zvrstile seje in po-
sveti. 

V petek med 9. in 13. uro bo delovna seja repubh-
škega odbora sindikata delavcev obrti Slovenije, 
popoldan ob 16. uri pa posvet s predsedniki osnovnih 
sindikalnih organizacij, predsedniki skupščin in pred-
sedstev skladov za izobraževanje delavcev in vodstev 
občinskih odborov sindikata delavcev obrti. 

V soboto si bodo delavci med 9. in 13. uro ogledovah 
mednarodni obrtni sejem in sodelovah na športnih 
igrah delavcev in obrtnikov. Ob 13.30 uri bodo odšh na 
Tehaije, kjer se bo ob 14. uri pričelo srečanje z uvod-
nim pozdravnim govorom prestavnika repubhškega 
sindikata. Podehh bodo tudi letošnja priznanja repu-
bhškega odbora sindikata delavcev obrti Slovenije. 

Za delavce so tudi letos pripravih pester zabavni 
program. Poleg Mita Trefalta ga bodo obhkovah 
delavci sami z zanimivimi družabnimi igrami, kakršne 
so skakanje v vreči, vlečenje vrvi, smučanje na travi ter 
tekmovanje plesnih parov. Za ples in zabavo bo poskr-
bel ansambel Vikija Ašiča iz Celja. 

Sejem v številkah 
Trajanje sejma: 

Od 12. do 21. septembra 1986 
10. in 11. september - poslovna dneva. 

Organizatorji: 
Zveza obrtnih združenj Slovenije 

i Splošno združenje drobnega gospodarstva Slovenije 
Zavod ŠRC Golovec - Celjski sejem 

¡ Sejemske površine: 
5786 m^ pokritih prostorov v dvoranah 
10.555 m^ zunanjih površin 
1900 m^ zunanjih pokritih površin 

• Delovni čas sejma: 
od 9.00 do 19.00 za obiskovalce 
od 8.30 do 19.30 za razstavljalce 

• Cene vstopnic: 
400 dinaijev enkraten obisk 
300 dinarjev skupine 

i 200 dinarjev dijaki, študenti, vojaki in upokojenci 
ob predložitvi dokumentov 

' Banka: 
Ljubljanska béinka 
Beograjsica banka 

ruristični agenciji: 
KOMPAS 
TTG 

• Sejemska pisarna: 
Í V času sejma izdaja službene vstopnice, rezervira 

hotele, razglasna postaja itd. 
• Sejemski katalog: 

Naklada 3500 izvodov. Podatki o vseh razstavljal-
1 cih, pregled izdelkov in storitev po panogah, pre-
i gled razstavnih prostorov in uvodni del. 

"Tiod na sejemski prostor: 
Dečkova cesta - glavni severni vhod 
Mariborska cesta - vzhodni vhod 
Parkirni prostor - zahodni vhod 

: Sejemske informacije: 
Bodo izhajale dnevno z vsemi podatki o prireditvćih 
na sejmu in ob njem. 

s Povzetki delovnih srečanj, posvetov in strokovnih 
prireditev. 
Seznami, dnevne informacije in predstavitev dobit-
nikov priznary. 

Vključitev Cella v sejemsko življenle 
Sejemski Izgled, pestra kulturna, gostinska In trgovinska ponudba 

Mesto Celje bo letos žive-
lo s sejmom. Vanj se je 
vključilo s svojo podobo, s 
kulturnimi prireditvami, 
gostinsko in trgovinsko po-
nudbo. 

V času sejma se bo zvrstila 
vrsta kulturnih prireditev. V 
petek 12. septembra bo ob 
19. uri na Tomšičevem trgu 
nastopila godba železarjev iz 
Štor, 18. septembra prav ta-
ko ob 19. uri na Tomšičevem 
trgu pa folklorna skupina 
ŽPD France Prešeren iz Ce-
lja. V hkovnem salonu bo do 
17. septembra odprta razsta-
va grafičnih del Karima Aza-
da, od 18. dalje pa razstava 
kiparskih del Josipa Dimini-
ča. Med pomembnejšimi 
športnimi prireditvami bc 
13. septembra gorska kole-
sarska dirka na Svetino, 14. 
septembra pa kolesarski ma-
raton Celje-Trepče-Celje. 

Za obiskovalce sejma so 
trgovske delovne organizaci-
je pripravile popestreno po-
nudbo. Poleg povečane po-
nudbe blaga, prodaje po zni-
žanih cenah in prodaje blaga 
na zunanjih prostorih bodo 
pripravile modne revije, na-
gradne igre (teden Teens in 
uganka Radia Celje), razsta-
vo »dobra igrača« v TEKU in 
uredile izložbe s tematiko 
obrtnega sejma. Nćgbolje 
urejene izložbe bodo tudi na-

grajene. Prodane enote v 
mestnem križu bodo podalj-
šale odpiralni čas ob delav-
nih dneh do 21. ure. 

Vse delovne organizacije s 
področja gostinstva so pri-
pravile popestreno ponudbo 
v skor^ vseh svojih obratih, 
gostinski obrati v centru me-
sta bodo odprti do 24. ure, 
vsi hoteh v mestu pa do 2. 
ure qutríy. Ponudba pa bo 
takšna: v hotelu Turška mač-
ka bo zagorska kuhinja, v 
hotelu Hum Laško večeri ob 
vrčku laškega piva in piv-
skih jedeh, v restavraciji Ma-
jolka, obogaten program 
flambiranih jedil, coctailov 
in glasbeni program za zak-
ljučene družbe, v restavraciji 
Pri mostu bodo ponudih hiš-
ne speciahtete in animacij-
ske programe za skupine, v 
pivnici Koper pa bogato izbi-
ro pizz. V hotelu Merx bo ki-
tajska kuhinja, v motelu. 
Šentjur argentinska kuhinja, 
v hotelu Dravinja v Sloven-
skih Konjicah speciahtete iz 
konjskega mesa in degusta-
cija vin Kmetijske zadruge 
Slovenske Konjice, v resta-
vraciji Stari grad bodo sere-
nadni večeri ob Gržgsld kap-
ljici, v gostilni Triglav na Do-
brni in hotelu Evropa v Celju 
bodo ponudih slovenske na-
rodne jedi - v Evropi še po-
pestren program slaščic, v 
hotelu Celeia pa popestreno 
ponudbo hišnih speciahtet. 

Kje Je kaj na sejmu 
Zaradi dodatnih prosto-

rov, večje specializacije in 
pričakovanja velikega števi-
la obiskovalcev je letos sej-
mišče drugače urejeno kot 
lani (zabaviščni park je na 
primer izven sejemskega 
prostora). Obiskovalcem so 
na voljo trije glavni vhodi, 
razporeditev razstavljalcev 
in sodelujočih pa je takšna: 

Dvorana A: 
Obrtna združenja in obrt-

ne zadruge, razstava inovacij 
in program za zdomce. 

Dvorana B: 
Specializirane razstave 

tekstila, usnja, krzna, plete-
nin, plastike, igrač in razsta-

va računalniške opreme 
uporabne v obrtništvu. 

Dvorana C: 
Splošno združenje drobne-

ga gospodarstva s svojima 
poslovnima združenjima 
Formater in Magos, speciali-
zirana razstava les in lesni iz-
delki, obdelovalni stroji za 
les, trgovske organizacije s 
svojimi službami za koope-
racijo, tuji razstavljalci in 
oprema za gostinstvo. 

Zunanll prostor: 
Razstava Človek in prosti 

čas, drobna kmetijska meha-
nizacija, cementni izdelki in 
ostali gradbeni materiah. Na 
večjem kompleksu bo obrt-
niška ulica in obrtniška trž-
nica. 



Ob sejmu vrsta posvetovanj ¡n srečanj 
Zadnja dneva bosta namenjena našim delavcem v tujini 

Poseben pomen dajejo celjskemu 
sejmu že vrsto let posveti in srečanja, 
ki jih pripravijo ob njem. Tudi letos 
jih ne bo malo, njihov skupen cilj pa 
je odgovor na vprašanje, zakaj se 
obrtništvo kljub ugodnejšemu odno-
su družbe do njega in kljub nekate-
rim pozitivnim sprememban ne raz-
vija po pričakovanjih, zapisanih tudi 
v srednjeročne razvojne načrte. 

Posebno pozornost bodo na posve-
tih namenili slovenskim in jugoslo-
vanskim obrtnim zadrugam, razlogom 
za počasen razvoj kooperantskih od-
nosov, problematiki posameznih obrt-
nih sekcij in možnostim vključevanja 

zdomcev v jugoslovansko obrtništvo. 
Dneva naših delavcev na začasnem 

delu v tujini bosta v soboto 20. in nede-
ljo 21. septembra na temo vključeva-
nja jugoslovanskih delavcev na začas-
nem delu v tujini v uresničevanje sred-
njeročnega plana 1986-1990. Dneva 
pripravljata zvezna in republiška kon-
ferenca SZDL Jugoslavije in Slovenije 
oziroma njuna koordinacijska odbora 
za vprašanja jugoslovanskih delavcev 
na začasnem delu v tujini. Na njih bo-
do še posebej spregovorili o aktualnih 
jidejnopolitičnih, družbenoekonom-
skih, pravnih in drugih vprašanjih in 
možnostih vključevanja državljanov iz 

tujine, o možnostih, ki jih nudi Zakon 
o pridobivanju sredstev od občanov za 
razširitev materialne osnove organiza-
cij združenega dela, o nekaterih kon-
kretnih možnostih sodelovanja z orga-
nizacijami združenega dela drobnega 
gospodarstva, o družbenoekonom-
skem položaju obrtnikov in organiza-
cijski problematiki ustanavljanja no-
vih obratovalnic. 

Od dnevov naših delavcev na začas-
nem delu v tujini pričakujejo konkret-
no razpravo, predvsem pa nove ideje o 
možnostih, da bi vzpodbudil naše go-
spodarstvo za iskanje novih modelov 
ekonomskega vključevanja zdomcev. 

Pestra gostinska ponudba 
Gostinska ponudba je letos zelo pestra, po obsegu pa 

doslej največja. Sicer pa se obrtni sejem z kakovostno 
gostinsko ponudbo približuje želji organizatorjev, da 
bi bil sejem pogled v ponudbo celotnega gostinstva 
osebnega dela in možnost ocene prispevka k razvoju 
turizma in gostinstva naše republike. Ponudba speci-
alitet vseh vrst, značilnosti kulinarične ponudbe posa-
meznih območij in solidna postrežba so lastnosti 
ponudbe, ki jo celjskemu obrtnemu sejmu marsikdo 
zavida. 

Letos bosta na sejmu dva večja gostinska objekta s 
po 120 mizami, šest srednje velikih z do 60 mizami, 
osem manjših ter deset stoječih objektov. Zaradi širi-
tve sejma so štirje gostinci dobih prostore na športnih 
igriščih zunaj sejmišča, kjer bo gostinsko zabavni del 
programa trajal vsak dan do polnoči. 

Novost je letos tako imenovani živilski trg na pre-
hodu med dvoranama A in B, kjer bo mogoče kupiti 
različna živila. 

Tudi ietos obrtniška ulica 
Obrtniška ulica vzbuja pri obiskovalcih veliko zanimanja, saj si je v njej mogoče ogledati, 

kakšno je delo v posameznih obrtniških poklicih. Učenci slovenskih osnovnih šol prihajajo na 
organiziran ogled sejma prav zaradi te zanimive predstavitve poklicev v živo. Letos jim bodo 
predstavljali poklice učenci srednjih šol različnih dejavnosti v dvajsetih paviljonih. 

Cenejši obrtniški izdelki 
Na obrtniški tržnici je mogoče kupiti vrsto izdelkov obrtniških delavnic iz Slovenije i 

Jugoslavije. Tu so obrtniški izdelki cenejši kot v trgovinah in bogata izbira privablj 
številne obiskovalce. Letos so bili organizatorji pri izbiranju glede kakovosti še bo 
zahtevni kot v preteklosti, pokritih stojnic pa bo kar 292. 

Program spremljajočih prireditev 
SREDA, 10. september 
ob 9. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - seja častnega odbora 
ob 10. uri - hala »A« - otvoritev sejma in poslovnih dni 

ČETRTEK, 11. september 
ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - posvetovanje o kooperaciji GZS 
ob 13. uri - hala »B« - Sejna soba pri savni - predstavitev 

brošure: »ABC pot do uspešne obrti« 
ob 18. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - razglasitev rezultatov za inovacijske dosežke 
ŝ  področja osebnega dela 

PETEK, 12. september 
ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - srečanje članov delovne skupnosti Zveze 
obrtnih združenj Slovenije 

ob 12. uri - hala »B« - Sejna soba pri savni - seja 10 
Zveze obrtnih združenj Slovenije 

ob 18. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-
vec« - podelitev plaket občinske skupščine Celje in 
plaket Zavoda »Golovec« 

SOBOTA, 13. september 
ob 8. uri - športne igre obrtnikov in pri njih zaposlenih 

delavcev za pokal sejma 
ob 9. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - zbor sekcije cementninarjev, kamnosekov in 
teracerjev 

od 16. do 20. ure - »Zlatorogovo popoldne« zabavno 
rekreacijski program na prostem 

NEDELJA, 14. september 
ob 8. uri - start VI. kolesarskega maratona »KOZJAN-

SKO 86« - 120 km 

PONEDELJEK, 15. september 
ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - seja odbora podpisnikov DD o razvoju drob-
nega gospodarstva 

ob 10. uri - hala »B« - Sejna soba pri savni - posvet o 
študiji obrtnih zadrug Slovenije 

TOREK, 16. september 
ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - razširjena seja komisije za drobno gospodar-
stvo pri Gospodarski zbornici Jugoslavije 

ob 10. uri - hala »B« - Sejna soba št. 57 (pri plavalnem 
bazenu) - seja IO sekcije in njenih komisij proizva-
jalcev igrač in vzgojno izobraževalnih sredstev 

ob 10. uri - hala »B« - Sejna soba pri savni - sestanek 
sekcije gostincev s predsedniki občinskih sekcij za 
gostince 

SREDA, 17. september 
ob 9. uri - hala »B« - Sejna soba pri savni - razgovor med 

predstavniki ZOZS in predstavniki Izvršnega sveta 
občine Domžale 

ob 9. uri - hala »B« - Soba št. 57 (pri plavalnem bazenu) -
seja 10 sekcije kemičnih čistilcev 

ob 10. uri - obrtno združenje Celje, Gregorčičeva 6 -
razširjena seja iniciativnega dobora za organizira-
nost samostojnega obrtništva v SFRJ 

ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-
vec« - seja IO Splošnega združenja drobnega gospo-
darstva 

ob 11. uri - hala »B« - Soba št. 57 (pri plavalnem bazenu) 
- sestanek pralcev in čistilcev talnih oblog 

ob 12. uri - hala »B« - Soba št. 57 (pri plavalnem bazenu) 
- seja 10 sekcije živilskih dejavnosti 

ob 12. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-
vec« - skupna seja obrtnih zadrug za avtoprevozni-
štvo in IO sekcije za avtoprevozništvo 

ČETRTEK, 18. september 
ob 10. uri Kino »Union« Titov trg 3, Celje - Stanje in 

problematika obrtnih zadrug v SFRJ 
ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - posvet o izobraževanju 
ob 10. uri - hala »B« - Sejna soba pri savni - srečanje 

predstavnikov POZD 
ob 10. uri - hala »B« - Soba št. 57 (pri plavalnem bazenu) 

- seja 10 sekcije frizerjev 
ob 12. uri - hala »B« - Soba št. 57 (pri plavalnem bazenu) 

- posvet sekcij aytoserviserjev pri obrtnih združe-
njih 

ob 16. uri - OTVORITEV DOMA OBRTNIKOV OBRT-
NEGA ZDRUŽENJA CELJE 

PETEK, 19. september 
ob 10. uri - posvet o možnostih vključevanja zdomcev v 

drobno gospodarstvo 
ob 10. uri - hala »A« - Družabni prostori Zavoda »Golo-

vec« - delegatski zbor sekcije lesarjev 

SOBOTA, 20. september 
ob 9. uri - posvet o možnostih vključevanja zdomcev v 

drobno gospodarstvo - nadaljevanje 
ob 9. uri - odprto prvenstvo sejma v tenisu za rekre-

ativce in obrtnike 

NEDELJA, 21. september 
ob 14. uri - V. mednarodni turnir v preskakovanju ovir, 

za pokal obrtnega sejma 

Ostale prireditve 
1. ŠPORTNE PRIREDITVE 
SOBOTA, 13. 9. 1986 
VIII. šporine igre obrtnikov SRS in pri njih zaposlenih 

delavcev na objektih zavoda ŠRC GOLOVEC Celje 
od 8.-18. ure v sledečih panogah: mali nogomet, 
streljanje, balinanje, tenis, kegljanje in vlečenje 
vrvi. 

NEDELJA, 21. 9. 1986 
Od 14.-18. ure Hipodrom ŠkoQa vas - Konjeniški klub 

Merx Celje. V. medmestni turnir v preskakovanju 
ovir za pokal obrtnega sejma in dirka kmečkih konj. 

NEDELJA, 14. 9. 1986 
Od 9.-15. ure - tradicionalni kolesarski maraton »Koz-

jansko 86« start in cilj: Skladiščno transportni cen-
ter Celje, Kidričeva ulica. 

2. ZABAVNE PRIREDITVE 
Na sejmišču pri gostinskem objektu vsak dan od 10. 

9.-21. 9. 86 od 17.-22. ure zabavni program raznih 
ansamblov. 

3. KULTURNE PRIREDITVE 
PETEK, 12. 9. 1986 
Od 18.-19. ure na Tomšičevem trgu v Celju Promenadni 

koncert železarskih godbenikov 

SOBOTA, 13. 9. 1986 
Pivovarna Laško od 16.-20. ure 
ZLATOROGOVO POPOLDNE 
ki prične v mestu s povorko in degustacijo, zaključi pa 

se v Pivnici na sejmišču z zabavno rekreativnim 
programom. 

PETEK, 18. 9. 1986 
Od 18.-19. ure na Tomšičevem trgu v Celju, nastop' 

folklorne skupine France Prešeren iz Celja 

Od 10. 9.-27. 9. 1986 
v Likovnem salonu v Celju odprta razstava grafičnih del 

Kazimirja Azoda 

Od 18. 9. 1986 dalje 
v Likovnem salonu razstava kiparskih del Josipa Di-

miča 
MODNE REVIJE 
Predstavitev posameznih modnih kreatorjev v dvorani 

kegljišča in sicer v dneh: 
petek, 12. 9. 1986 
nedelja, 14. 9. 1986 
ponedeljek, 15. 9. 1986 
sreda, 17. 9. 1986 
petek, 19. 9. 1986 
sobota, 20. 9. 1986 - vse ob 17. uri. 



Pliberška slovenska zadruga na celjskem obrtnem selmu 
џаШ1о na obisk, pogovor In poslovno sodelovanja s Korošci 

Kmečka gospodarska za-
druga v Pliberku na avstrij-
skem Koroškem daje že vr-
sto let vzorno gospodarsko 
oporo Slovencem v Podju-
oi. Do septembra 1982. leta 
se je s svojo zadružno trgo-
vinico in s petimi zaposleni-
mi stiskala v nekdi^em 
skednju, nato pa so si Slo-
venci v Pliberku postavili 
povsem novo, mogočno za-
družno trgovino, ki danes s 
široko ponudbo raznih bla-
govnih skupin privlači ku-
pce tudi tostran meje. 

Zdaj je v Zadrugi-marketu 
v Pliberku zaposlenih 40 de-
lavcev, vsi so domačini, zve-
čine Podjunci, zadružni mar-
ket kot povsem nova poslov-
na enota pa doživlja iz leta v 
leto vse večji poslovni raz-
mah. Zadruga-market ima še 
dve svoji poslovni ^enoti in 
sicer v Zvabeku in Šmihelu. 

Kal ponujajo 
zadružniki Iz 
Pllberka? 

Obiskovalcem in poslov-
nežem na obrtnem sejmu v 
Celju bodo predstavniki Za-
druge-marketa iz Pliberka 
ponudili zlasti naslednji ok-
vir blagovnih skupin: 

• lepila vseh vrst 
• električno ročno orodje 

znanih tvrdk, kot so Hitachi, 
Bosch in Hilti 

• pločevino vseh vrst in 
kovinske izdelke 

• reprodukcijske materi-
ale, tudi plastične 

• barve in lake 
• vse za elektroinstalacije 
• glasbene stolpe, video-

rekorderje in kasetofone 

Že bežen pogled na ta sez-
nam jasno razloži, da je pale-
ta ponudbe namenjena pr-
venstveno obrtnikom in 
drobnemu gospodarstvu. 

Zadruga-market pivlč 
na obrtnem sejmu v 
Celju 

Podjetni Podjunci iz Pli-
berka se bodo letos prvič 
predstavili tudi na obrtnem 
sejmu v Celju, saj ne raču-
najo zgolj na naše kupce, 
ampak želijo stkati še več 
in tesnejših poslovnih vezi z 
našim gospodarstvom, 
zbornicami, obrtnimi zdru-
ženji in zadrugami, in še po-
sebej z obrtniki in drobnim 
gospodarstvom. 

Na obisk in pogovor vabijo predstavniki Zadruge-
marketa iz Pliberka v dvorano Golovec, v halo C, 
takoj pri glavnem vhodu. Naj bo to obisk prijateljev 
in rojakov! Naj bo to obisk zaradi poslovnega sodelo-
vanja z zamejskimi Slovenci, ne nazadnje tudi zaradi 
podpore gospodarsko vse močnejši narodnostni 
skupnosti Slovencev na avstrijskem Koroškem! 

Izredno obiskan je vedno oddelek z orodji. 

Zadružni market v Pliberku zaradi prijazne postrežbe in dobre ponudbe 
blaga obiskuje veliko kupcev s Celjskega območja. 

Osnovno geslo zadruge-marketa iz Pliberka je: vse za hišo, kmetijstvo in 
vrt. Letošnja ponudba sodov pa je za vinogradnike. 



Nesreča nikoli ne počiva 
Niti s skrajno previdnostjo se JI nI mogoče Izogniti 

Resnica zapisana v naslovu je stara 
modrost, na katero želijo v Zavarovalni 
skupnosti Triglav, območni skupnosti 
Celje, še posebej ob začetku šolskega le-
ta opozoriti starše in vzgojitelje. Zaradi 
mladostne neizkušenosti je mladina še 
bolj izpostavljena nesrečam kot odrasli. 
Želimo si lahko vse manj nesreč, toda 
vsaj v gmotnem smislu se moramo proti 
njim zavarovati - z nezgodnim zavarova-
njem. 

Nezgodno zavarovanle šolarjev 
Ta vrsta zavarovanja sodi med najce-

nejša nezgodna zavarovanja, kljub temu 
pa popolnoma zadovoljuje vse potrebe 
po zavarovalni zaščiti učencev, dijakov 
in študentov v primeru nezgod. Samo 
nekaj številk iz preteklega šolskega leta 
lahko vsakogar prepriča o razšiijenosti 
tega zavarovanja, njegovem pomenu in 
namenu. Pri Zavarovalni skupnosti Tri-
glav je bilo zavarovanih 311.000 učencev 
in študentov. Nizka premija, širok obseg 
jamstva, hitro izplačilo in dejstvo, da nu-
di gmotno pomoč tedaj, ko je najbolj 
potrebna, so tiste lastnosti tega zavarova-
гца, zaradi katerih se je tako razširilo, da 

s k o r ^ ni šole, ki takega zavarovanja ne 
bi sklenila. 

Za majhno premijo, ki jo je treba plača-
ti na začetku šolskega leta, je učenec ali 
š tudent zavarovan za celo šolsko leto in 
med počitnicami na naslednje zavaroval-
ne vsote: 

Zavarovalne vsote (v dinarjih) za enega zavarovanca za: 

Nezgodno zavarovanle otrok 
v WO 

Zavarovalna skupnost Triglav nudi 
nezgodno zavarovanje otrok tudi v vzgoj-
no-varstvenih zavodih proti posledicam 
nezgod pod zelo ugodnimi pogoji. Pre-
mija, k i j o je treba plačati, je malenkost-

Zavarovalne vsote za 

na v primerjavi z visokimi zavarovlanimi 
vsotami, za katere je otrok zavarovan. V 
zavarovanje so vključene vse nezgode, ki 
bi se otroku primerile v vzgojno-varstve-
nem zavodu, doma, na cesti, igrišču ter 
pri vožnji z vsemi prevoznimi sredstvi in 
pri udejstvovanju v vseh športih. 

Otroke je mogoče zavarovati po enem 
od navedenih načinov 

V obeh primerih, tako pri zavarovnaju šolarjev, učencev ali študentov kot otrok 
zavarovalnica svetuje najvišjo možnost zavarovanja. 

Starši in vzgojitelji, pomnite, da nesreča nikoli ne počiva! 

Nama z rolco v roki z obrtniki 
Namin tozd iz Žalca bo no-

silec obrtne kooperacije za 
to trgovsko hišo. Načrti so 
pripravljeni, center za 
drobno gospodarstvo pa bo 
zaživel v blagovnici v 
Levcu. 

V Nami so nami'eč spozna-
h, da morajo prodajni pro-
gram obogatiti s ponudbo 
obrtnikov in posameznih 
obrtnih zadrug. Na področju 
obrtnih izdelkov, kjer se Na-
ma namerava specializirati, 
trenutno v Sloveniji ni trgov-
ske delovne organizacije, ki 
bi se s to dejavnostjo organi-
zirano ukvarjala. Nama se je 
v zvezi s tem predstavila že 
na lanskem sejmu obrti v Ce-
lju, na katerem so spoznah, 
da je med obrtniki in obrtni-

mi zadrugami precej zanima-
nja za takšno sodelovanje. 
Analize so pokazale, da je za 
to obliko sodelovanja v Slo-
veniji izredno vehko zanima-
nja, zlasti zato, ker želijo v 
Nami napraviti na tem po-
dročju korak naprej, s tem 
da bi nekaj prodajnih povr-
šin namenili speciahzirani 
ponudbi obrtniških izdel-
kov. V času poslovnih dne-
vov celjskega sejma bodo v 
Levcu skupaj z obrtno za-
drugo Galtex iz Ljubljane 
odprh prvi specializirani od-
delek, oziroma razstavno 
prodajni prostor tekstilnih 
izdelkov. 

Nama bo sodelovala s tisti-
mi obrtniki, ki proizvajajo iz-
delke široke potrošnje, s po-

dročja tekstila, kozmetike, 
galanterije in plastike. Skrat-
ka, gre za izdelke, ki jih je v 
Nami mogoče kupiti že se-
daj. Z organizirano obhko 
sodelovanja z obrtniki in 
obrtnimi zadrugami bodo 
kupcem ponudih tudi svoje 
programe in na osnovi po-
nudbe iskah obrtnike, s ka-
terimi bi zagotovih trajnejšo 
obliko sodelovanja. Tako bo-
do izboljšah, dopolnih in po-
pestrili prodajni program. 

Precej obrtnikov, ki so že 
sedaj povezani z Namo s pro-
dajnim programom, bodo v 
Nami t ^ o povezani preko 
njene enote za kooperacijo. 
Končni cilj vsega tega je se-
veda ta, da bodo kupci z iz-
borom v vseh Naminih hišah 
poslej še bolj zadovoljni. 



irtnikom plačajo v petnajstih dneh 
Iz Žalca se le dodetsra uweUawlla 

Ijpa organizacija kooperan-
e^A sodi k Hmezadovi de-
[LaDÍzaeiji Agrina, njeni za-
£ segajo v leto 1980. Sedaj je 
П nosilec razvoja drobnega 
^ t v a v žalski občini, njena 
^st pa Ј^ odprtost, saj pove-
vključuje samostojne obrt-

liličnib strok iz domala vse 
jje, pa tudi drugih republik. 
^ • G A je trenutno vključe-
^ ̂ ot sto petdeset obrtnikov. 
^ost temeljne organizacije 
tri osnovne prosarne: pro-

prijske proizvodnje za nezna-
(Upca, program naročilniške 
^1це za znanega kupca in 
p gradbenih ter instalacij-
¡1, V samoupravne in druge 

j te temeljne organizacije so 
1 vključeni tudi obrtniki, ki 
kvüajo dvotretinski delež, s 
i nastopajo povsem enako-
hkrati pa prevzemajo pravi-

bbveznosti iz poslovanja ter 
^most za poslovanje temeljne 
tecüe. 
JK ME-GA si seveda prizade-
\ čim boljše gospodarske re-
L Predvsem opravljajo ostro 
bo proizvodnje, ki mora biti 

tržno zanimiva in to je tudi eden 
izmed odločilnih pogojev za pristop 
obrtnika k tej organizaciji. S tem so 
dosegli, da je vsa proizvodnja raz-
prodana. 

Prednost je prav gotovo tudi ta, da 
sodi ME-GA k Hmezadu, ki ima svo-
jo interno banko in tako ni bistvenih 
težav s fmanciraryem proizvodrye. 

Program gradbeno obrtnih in in-
stalacijskih del obsega dela na ob-
jektih visoke gradnje, vzdrževalna 
dela, izvedbo instalacij in izolacij-
skih del v hladilnicah ter vse vrste 
instalacij v industrijskih objektih. 
TOK ME-GA je med drugim opra-
vil najpomembnejša dela pri hla-
dilnicah v Markovcih, Krki v No-
vem mestu, hladilnici v Labinu, na 
Malem Lošinju ter v Celju in v 
klavnicah v Sečovljah, ter Celju. 

Na tem področju so zelo odprti. Od 
obrtnikov, ki želijo pristopiti v orga-
nizacijo, ne zahtevajo nikakršnih de-
narnih sredstev. Obrtnikom je ob 
vsem tem omogočena neomejena 
možnost financir^a proizvodnje. 
Za program serijske proizvodnje 
imajo organizirano lastno komerci-
alno službo, poleg tejga pa obrtni-
kom nudijo računalniško organizi-
rano in izvedeno poslovno informa-
tiko, ki se nanaša na gibanje na po-
dročju nabave, prodaje in druge vr-
ste evidenc. Ena izmed prednosti 
TOK ME-GA za obrtnike je tudi ta, 
da dobyo izplačila za opravljena de-
la takoj, oziroma najkasneje v pet-

najstih dneh, potem koje kooperant 
delo opravil. Torej v ME-GA izena-
čujejo kooperante z združenim de-
lom in to ne glede na to, da zakon o 
zavarovanju plačil tega ne predvide-
va. Bistveno je, da kooperant svoje 
delo opravi kakovostno. 

ME-GA se redno pojavlja na 
Igranih jugoslovanskih sej-
isti na kmetijskih sejmih v 
Sadu in Gornji Radgoni, 

kem sejmu in seveda na 
o sejmu obrti, kjer je pri-
idi letos. 

Program naročilniške proizvod-
nje obsega storitvene aranžmaje 
kooperantov za tehnološke procese 
proizvodnih delovnih organizacij 
in sicer obdelavo, predelavo, dode-
lavo, oblikovanje, varjenje in zaš-
čito kovin, obdelavo, dodelavo in 
predelavo plastike, lesa, gume, pa-
pirja, usnja in tekstila ter kako-
vostne graflčne usluge. Program 
naročilniške proizvodnje obsega 
tudi izdelovanje delovnih priprav, 
naprav, orodij ter tehnoloških linij 
za potrebe združenega dela. 

Zadnje, čase je med kooperanti tu-
di vse več obrtnikov iz žalske obči-
ne, ki v začetku niso preveč zaupali 
delu te temeljne organizacye in so se 
raje vključevali v druge obrtne za-

druge, kar je hkrati pomenilo, da 
žalska družbenopolitična skupnost 
izgublja dobršen del denaija. 

Za vse podrobnejše informacije 
obiščite TOK ME-GA, ki ima svoj 
sedež v Novem Celju pri Žalcu, do-
brodošli pa boste tudi, če jih boste 
obiskali na celjskem sejmu obrti. V serijski proizvodnji izdeluje TOK ME-GA proizvode s področja 

kmetijske, gozdarske, sadjarske in vinogradniške mehanizacije, 
toplotne in medicinske tehnike, predelave plastike in gradbenih 
materialov, elektrotehnike, kovinske galanterije, bitumna, lesa, 
gume, usnja, tekstila in papirja. 



Celovita ponudba Kovinotehne Celje 
Poudarek /0 na novostih In kakovostni rasti kooperacljsklh poslovnih odnosov 

Center za drobno gospodarstvo Kovinotehne Celje je 
začel poslovati komaj pred štirimi leti, vendar je v tem 
obdobju v celoti uveljavil temeljne usmeritve: v poslovno 
sodelovanje vključiti širok krog kooperantov - v začetku 
jih je bilo manj kot dvajset, zdaj pa njihovo število pre-
sega sto - hkrati pa industrializirati trgovino, da v lastni 
proizvodnji oziroma s pomočjo široko razvejane koope-
rantske mreže obrtnikov in drobnega gospodarstva, 
zasebnega in družbenega tipa, razširi ponudbo sicer velike 
trgovske hiše, kot je Kovinotehna Celje. 

Osvojiti in prodati več znanja 
Vodilni motiv Kovinotehninega centra za drobno gospo-

darstvo je inventivno iskanje novih programov in izdelkov, 
tržno zanimivih tako za domače tržišče kot še posebej za tuje 
- vse to pa daje kooperantskim odnosom višjo raven. Zato bi 
lahko to raven kooperantskih odnosov, ki jo išče in spod-
buja Kovinotehna s svojim centrom za drobno gospodar-
stvo, poimenovali kar z inventivno in razvojno kooperacijo. 

Letošnja predstavitev na sejmu Je drugačna 
Predvsem gre za širšo, večjo predstavitev Kovinotehne, 

drugačen, kakovostnejši poslovno-organizacijski prijem, ki 
mu bo posebno težo dajal računalniško voden poslovni 
informacijski sistem za potrebe celotnega sejma. Prav ta 

sistem bo ponuđen obrti in drobnemu gospodarstvu kot 
vzorec, ki ga v Sloveniji in še posebej v Jugoslaviji za 
potrebe obrti in drobnega gospodarstva iščemo in ustvar-
jamo že nekaj let. Tudi obrtni sejem v Celju je na mnogih 
posvetih in v okviru slovenske zveze obrtnih združenj dal že 
veliko pobud za oblikovanje takšnega poslovnega informa-
cijskega sistema. 

Kovinotehna Celje se na letošnjem obrtnem sejmu v 
Celju predstavlja na 210 kvadratnih metrih pokritih 
poslovnih prostorov - enovito in povezano kot delovna 
organizacija - na odprtih površinah pa na površini 150 
kvadratnih metrov, kjer bo še poseben poudarek malopro-
dajni ponudbi. 

Sodobno gospodarsko podobo sveta, gre v veliki 
meri pripisati prav prodoru drobnogospodarske 
iniciative, njenim kasnejšim integracijam in dezin-
tegracijam. Res je, d a j e ta v času svojega oblikova-
nja dodobra porodila »image velike krivice« - pre-
pad med razvitimi in nerazvitimi, res p a j e tudi, da 
je odločitev o tem, kako »se bodo šli to krivico 
zraven«, v glavnem prepustila narodom samim. 

Tudi nam - z vso paleto dodatnih možnosti, zdru-
ženih pod plaščem samoupravne demokracije. 

Kakovostne poslovne vezi 
»Predvsem za kakovostne poslovne vezi nam gre,« rad 

poudari Andrej Cvetko, vodja centra za drobno gospodar-
stvo pri Kovinotehni Celje. Pri tem misli na število koope-
rantskih vezi, saj Kovinotehni ne gre toliko za množico 
kooperantov, ki bi bili zbrani okrog njenega centra, ampak 

za kakovostne poslovne odnose. V ta okvirje treba šteti vsa 
tista prizadevanja, ki naj omogočijo tudi boljše izvozne 
učinke. Zaenkrat beležijo v Kovinotehni rast izvoza. 

Že ime Kovinotehna simboličo opredeljuje osnovno 
usmerjenost blagovnega asortimana, vendar pa v smislu 
zaokroževanja reprodukcijskih celot kovinska predelovalna 
stroka ne oži poslovnega kroga kooperacij, zato iščejo vse 
mogoče vzporednice, tudi na področju predelave plastike in 
lesa, pa tudi nekaterih drugih materialov. 

fudi maloprodajna ponudba bo pestra 
Kovinotehna na letošnjem sejmu obrti in drobnega gospo-

darstva bo najprej ponudila široko izbiro orodij za obdelavo 
lesa in kovin, pri čemer bo dala tudi 20-odstotni popust. 
Ponudba pa bo obsegala še drobno kovinsko galanterijo, 
tudi z zelo ugodnimi cenami, instalacijski material za cen 
traino ogrevanje in peči, belo tehniko in vsak dan dopoldne 
in popoldne bo pripravila demonstracijo programa Simac 
(gre za drobne gospodinjske aparate, katere firmo Kovino-
tehna tudi zastopa na domačem tržišču). 

Hkrati bo Kovinotehna v svojih prodajalnah pripravila 
več akcijskih prodaj orodja in strojev Iskra, Unior, Bläck in 
Decker ter drugega blaga. Naj omenimo samo nekatere 
prodajalne. To so prodajni center Hudinja, Železninar, 
Labod, Galeb, Elektro in Tehnika. 

Poudarek na novostih 
Skupaj z Medobčinsko gospodarsko zbornico v Celju bo 

letos Kovinotehna izpeljala natečaj Lobetovih nagrad, ki naj 
postanejo stalna spodbuda in nagrada za inventivnost v 
obrti in drobnem gospodarstvu. Ideje in izdelke (prototipe), 
prispele za ta natečaj, bo mogoče videti na sejmu tudi raz-
stavljene in grafično prikazane, pa tudi na video-sistemu, ki 
bo beležil vsa aktualna dogajanja na sejmu. 

Na odprtem prostoru bo Kovinotehna predstavila pro-
gram vozil za prosti čas, turizem in rekreacijo, glavna novost 
pa bo vzorčni poskus predstavitve poslovnega informacij-
skega sistema za potrebe obrti in drobnega gospodarstva. 

Razkorak med deklarativnim in dejanskim, ki ga 
mukotrpno doživljamo, in »prastrah« pred pošte-
nim zaslužkom, ki nas še vedno pesti, onemogočata 
resnejši prodor drobnega gospodarstva. Tako 
nehote ustvarjamo vzdušje, v katerem se nam bolj 
kot resno delo bohoti špekulantstvo, ki kasneje, ko 
ga ocenjujemo z očmi politike, predstavlja n^jres-
nejši dejavnik negativne selekcije, prek nje pa pri-
haja do stagnacije sicer pozitivnega razvoja drob-
nega gospodarstva. 

V Prodajnem centru Hudinja bodo v času sejma pripravili akcijsko prodajo orodja in delovnih strojev in drugega 
blaga. 

V tej stavbi Kovinotehne je tudi Center za drobno gospodarstvo. 







Kraljica športov v Ljubljani 
Dober nastop naših na Balkanskih atletskih Igrah 

Minuli vikend je Ljublja-
na živela v znamenju atleti-
ke. 45. Balkanske atletske 
igre, so privabile številne 
gledalce na prenovljen šta-
dion v Šiški. V različnih at-
letskih disciplinah so se po-
merili atleti Grčije, Bolga-
rije, Romunije, Turčije, Al-
banije in Jugoslavije. Če-
prav jugoslovanska atleti-
ka še nekaj časa ne more 
držati koraka s svetovno, 
pa so Jugoslovani pokazali 
veliko mero borbenosti in 
njihov trud se je izplačal. 

Drugo mesto v mošid ter 
tretje mesto v ženski konku-
renci ter šestindvajset me-
dalj, od katerih je bilo kar 
sedem zlatih, je nedvomno 
lep uspeh. 

Organizacija prireditve je 
bila na zavidljivi ravni. Tek-
movalci, novinarji ter orga-
nizatorji sami, so bili zado-
voljni. Od atletov iz Celja in 
Titovega Velenja, ki so v 
Ljubljani zastopaU jugoslo-
vanske barve, velja posebej 
omeniti Romea Živka, ki je v 
teku na 1500 m osvojil bro-
nasto medaljo ter postavil 
nov slovenski rekord, še bolj 
pa je navdušil številno ob-
činstvo v nedeljo, ko je v te-
ku na 5000 metrov zasedel 
prvo mesto. Ostah celjski at-
leti so s svojim nastopom ra-
zočarah, razen Milana Kranj-
ca, ki je v skoku ob pahci 
zasedel četrto mesto. Edi 
Kolar je v soboto nastopil v 
hoji na 20 kilometrov in na 
koncu pristal na zadnjem, 
osmem mestu. Prav tako je 
bila zadnja metalka kopja 
Kristina Jazbinšek. Stane 
Rozman je bil šesti v teku na 
10 000 metrov. Pohvahti ve-
lja tudi Roka kopitarja, ki je 
v nedeljo tekel na 400 me-
trov z ovirami in zasedel pe-
to mesto. To je sohdna uvr-
stitev če vemo, da ni dolgo 
tega, ko je bil poškodovan. 
Na predzadnje mesto se je 
uvrstil tudi tekmovalec iz Ti-
tovega Velenja, Milan Hudo-
urnik, v teku na 3000 metrov 
z zaprekami. 

V nedeljo pa je ljubitelje 
atletike poleg Romea Živka 
razgrela Bolgarka Donkova, 
ki je v teku na 100 m z ovira-
mi dosegla nov svetovni re-

kord. V soboto pa je njena 
tovarišica, skakalka v višino, 
Štefka Kostadinova, naska-
kovala svetovni rekord. Žal 
ji lestvice na 208 centimetrih 
ni uspelo preskočiti, kljub 
temu pa so jo ljubitelji atleti-
ke iz stadiona pospremih z 
bučnim aplavzom. 

Romeo Živko je bil ned-
vomno junak obeh tekmo-

valnih dni. Ta velenjski atlet 
(drugače je iz Reke) eno leto 
ni smel tekmovati, ker je boj-
da jemal poživila. Po osvoje-
ni bronasti medalji je dejal: 
»Za BAI sem se precej pri-
pravljal in mishm, da sem tu 
naredil to, kar je le malokdo 
sposoben. Premagal sem na-
mreč samega sebe. Težko je, 
če je človek sam, če mora vse 
sam delati, zato sem z današ-
ryo uvrstitvijo zelo zadovo-
ljen. Rezultat je prišel sam 
od sebe, z borbenostjo, z do-
kazovar^em. Odločila je mo-
ja vztr^nost. Če priznam po 
pravici, tako velikega uspe-
ha v Ljubljani nisem priča-
koval.« 

V nedeljo pa je povedal: 
»Pričakoval sem borbo za 
naslov Balkanskega prvaka 
v teku na 5000 metrov z Igna-
tovim, ki je bil četrti na 
Evropskem prvenstvu v 
Stuttgartu. Tekma je bila za-
me počasna, saj sem do fini-
ša nekoliko zaostajal, bil sem 
na drugem, pa na tretjem 
mestu, v finišu pa sem dal 
vse od sebe in zmagal. Zma-
ge zares nisem pričakoval in 
o njej razmišljal. Po tej eno-
letni prekinitvi, ko nisem 
nikjer nastopal in so mi ob 
strani stali samo Velenjčani 
in Rudnik hgnita iz Titovega 
Velenja, kjer sem zaposlen 
in so mi omogačih, da sem 
lahko nemoteno treniral, 
lahko rečem, da brez te po-
moči tudi današnjega rezul-
tata ne bi bilo. Maiij podpore 
pa sem dobil od Atletske 
zveze Jugoslavije. Atletska 
zveza Slovenije mi na primer 
ni dala prihke, da bi šel na 
priprave na njihove stroške, 
tako da je račun poravnal At-
letski klub Velenje ter delov-
na organizacija, kjer sem za-
poslen. 

Upam, da bom tudi v bo-
doče desegal podobne rezul-
tate in tudi boljše. Sedaj me 
do konca sezone ločijo še tri 
tekmovanja Zvezne atletske 
lige, nato morda še kje kakš-
no tekmovanje, potem pa si 
moram do prihodnjega leta 
pozdraviti poškodbo pete, ki 
me pesti že devet mesecev. 
Upam, da se bom sohdno 
pripravil za Univerziado v 
Zagrebu, kgjti računam na 
uvrstitev med prve tri.« 
Stane Rozman (tek na 
10 000 m) »Tekel sem zelo 
slabo in sem zelo razočaran 
sam nad sabo. Od junija da-
lje mi forma pada. Žal mi je, 
ker sem precej treninga po-
svetil ravno BAI. Pričakoval 

sem, da bom na BAI dosegel 
precej več. Že med tekom 
sem se slabo počutil, na kon-
cu pa sem popolnoma popu-
stil. Nisem več zdržal ne psi-
hično ne fizično.« 
Edi Kolar (hoja na 20 km): 
»Treninge sem posvetil BAI, 
zato sem od svojega nastopa 
pričakoval mnogo več. Nek-
je smo zgreših, vendar ne 
vem kje. Pripravljen sem bil, 
da bi 20 km prehodil v uri in 
pol, na cilj pa sem prišel kar 
7 minut kasneje. Sedemkrat 
sem že nastopil na BAI, ven-
dar je to moja najslabša uvr-
stitev. Leta 1982. sem bil 
tretji, dvakrat četrti, tako da 
z današnjim nastopom zares 
ne morem biti zadovoljen.« 

Na prvih povojnih BAI v 
Albaniji, leta 1946, je nasto-
pil tudi nekdaj celjski atlet 
Valter Štajner, zdaj že vrsto 
let uspešen trener atletov 
AK Velenje iz Titovega Ve-
lenja. Po štiridesetih letih 
je znova s svojimi atleti na 
BAI 86 v Ljubljani. Živahen, 
vitalen, svež, poln optimiz-
ma. V atletiki je vztrajal pa 
čeprav je v Ankari pred šti-
ridesetimi leti za uspeh do-
bil samo lesene gumbe za 
srajco. 

Rok Kopitar (400 m ovire) 
»Prvih 300 metrov sem tekel 
dobro, tako kot v starih ča-
sih, na koncu sem nekohko 
popustil in pristal na petem 
mestu. Temu je vzrok moja 
poškodba, zato kaj več ni-
sem mogel storiti. S svojim 
nastopom sem kar zadovo-
ljen.« 

Dušan llovar (vodja foto-
finisha): »V Ljubljani imamo 

^na voljo fotofinish, ki je last 
Atletskega društva Kladivar 
in Nova Gorica. To je prva 
prireditev v Sloveniji, ko 
imamo na voljo dva foto-fi-
nisha. Na splošno bi o BAI 
lahko rekel, da je ta štadion 
vehka pridobitev za Ljublja-
no in Slovenijo, dobih smo 
nov stadion, dobro urejen, 
kar lahko pripomore k na-
predku slovenske in jugoslo-
vanske atletike. Organizacija 
BAI je na visoki ravni. Če 
primerjam BAI v СеЦи 1976. 
in te v Ljubljani lahko re-
čem, da je precej napredova-
la v tem času tehnika, tudi 
kvahteta rezultatov je danes 
boljša kot je bila pred deseti-
mi leti.« 

NATAŠA GERKEŠ 
foto: EDI MASNEC 

Celjani pa nismo imeli na 
BAI samo predstavnike 
med tekmovalci, temveč tu-
di med sodniki. Tako so 
pravico med drugimi delili 
Dušan in Ciril Ilovar, Pavle 
Božič, Mirko Babovič in Al-
bin Brežnik, operativni vo-
dja celotnega tekmovanja 
pa je bil Peter Drofenik. V 
Ljubljani smo srečali tudi 
nekatere znane celjske atle-
te Brodnika, Šikovčevo, 
Škofa, Vivoda. Medalje pa 
so podeljevali Stanko Lor-
ger, Marjana Lubej, Miro 
Kocuvan, Draga Stamejčič, 
Zdravko Pečar in drugi. 

Takole je bivši slovenski rekorder na 1500 m Simo Važič predal bronasto medaljo 
novemu - Romeu Živku. 

f jtevilko 510) je bil dolgo med tekmovalci na 10.000 
hai, kasneje pa so ga ostali tekmeci prehiteli. 

1ш nastopom v hoji na 20 km ni bil zadovoljen. Prepoz-
belem klobuku. 

^edel v skoku ob palici četrto mesto. Kristina Jazbinšek je v metu kopja zasedla osmo, zadnje 
mesto. 





^OCNE 
JtfETKE 

. V ponedeljek zvečer je 
nrostorih za teznenje pre-

peter D. iz Iršičeve uli-
P peter je nekoliko pre-
¡̂  popil, njegovo vinsko 
¡^ano razpoloženje pa 
Ĵ motilo goste v restavraci-
'j^oper. Miličniki so ga 
Lzorili, ker pa je bilo 
Kno, da je inael Peter še 
lovolj korajže za razgr^ja-
gg so ga pridržali čez noč. 

prejšnji teden so imeli 
ijlitniki nekaj več dela s 
^ano K. iz Zagreba, ki 
&asno stanuje v Celju, si-
Ç pa precej prenočuje v 
ttelih. V torek zvečer ga 
^Tatjana nekoliko preveč 
[knila v Turški mački. Ker 
[motila goste, seje morala 
Uniti na Postaji milice. V 
^eljo pa se je Tatjana že 
^se zgodaj neprimerno 
Ibnašala v hotelu Celia, 
^itno ji je ostalo preveč 
lobre volje s sobotnega po-
jočevanja. Miličniki so jo 
cozorili, malo kasneje pa 
5 jo spet srečali v gostilni 
tranibor, kjer seje prav ta-
to neprimerno obnašala. 

• V nedeljo zgodaj zju-
^ je Pavel K. doma v 
tošnici razgrajal in prete-
Џ svojega brata; z debelej-
blato gaje udaril po glavi, 
tjio da je moral k zdravni-
b. Miličniki so Pavla K., ki 
tpravkar prišel s presea-
ha kazni zaradi nasilni-
tva, ponovno ovadili za to 
aznivo dejanje. 

• V Kolodvorski resta-
raciji je razgrajal Zlatko S. 
: Zagreba. Ker je bil tudi 
recej vinjen, so mu milič-
iki za čez noč odstopili 
renočišče v kletnih pro-
lorih na Postaji milice. 

S.Š. 

Trgovci obljulillalo, kupci pa moledulejo 
Celjski tržni inšpektor 

ima vse več dela z reklama-
cijami; tudi zato, ker neka-
tere trgovske delovne orga-
nizacije včasih ne upošteva-
jo zakonov o blagovnem 
prometu, zakona o obliga-
cijskih razmerjih, uzanc o 
prodaji blaga na drobno in 
načel poslovne morale. Se-
veda pa tudi kupcem ni vse-
eno, kaj dobijo za vsak dan 
višje cene. 

Nekateri primeri kažejo, 
da trgovci najpogosteje krši-
jo določilo, da je potrebno 
kupca obvestiti o upraviče-
nosti reklamacije takoj ali 
najkasneje v petnajstih 
dneh. Primeri, ki jih je v zad-
njem času obravnaval celjski 
tržni inšpektor, kažejo, da so 
v resnici ti roki vs^ deset-
krat daljši. 

Tiiko je na primer Dragan 
B. iz Celja že lani avgusta ku-
pil spalnico »Eva« v Lesnini-
ni trgovini v Levcu. Novem-
bra lani je reklamiral napa-
ko, ker naj bi dobil posteljni 
vložek s presekanim bla-
gom. Ker kupec tudi po več-
kratnem posredovanju ni 
uspel, se je letos julija oglasil 
pri tržnem inšpektorju. 

Tržni inšpektor je poslal 
dopisa Lesnini, Tozd notra-
nja trgovina in proizvajalcu, 
delovni organizaciji Drina iz 
Titovega Vrbasa. Po tem po-
sredovanju so kupcu oblju-
bili, da bodo napako odpra-
vili do osmega oziroma deve-
tega avgusta letos. Obvestili 
so tudi tržnega inšpektorja, 
da je zadeva že rešena, tržni 
inšpektor pa je to sporočil 
naprej kupcu. Vendar pa se 
je Dragan B. 27. avgusta spet 
oglasil v pisarni inšpektorja 
- reklamacije še niso rešili, 
čeprav so inšpektorja obve-
stili drugače. 

Tržni inšpektor je napisal 
nova dopisa, hkrati pa tudi 
prijavi sodniku za prekrške 
in častnemu sodišču gospo-
darske zbornice SRS, ker tr-
govci niso pravočasno obve-
stili kupca o reklamaciji. 

Podobne težave je imel tu-
di Rado K. iz Zreč, ki je v 
Lesninini trgovini v Čuprij-
ski ulici v Celju kupil »Jugo 
bar«. Že ob nakupu je trgov-
cem povedal, da noče tiste-
ga, ki je bil razstavljen v tr-
govini, ker je bil že precej 
poškodovan. Trgovci so mu 
obljubili, da bo dobil drugi 

bar iz skladišča, toda пекгџ 
dni kasneje so v Zreče dosta-
vili prav tistega, ki je bil raz-
stavljen. Rado je kupil bar 
novembra 1984. Po osmih 
mesecih posredovanj je na-
mesto razbitega dobil drugo 
steklo, podporne stebre in še. 
nekaj manjk^očih delov. 
Kupec je zahteval tudi po-
pust pri ceni, ker je dobil 
slabše blago, kot pa ga je na-
ročil in tudi plačal. V trgovi-
ni so mu obljubili popust, to-
da vedno, ko bi se morali 
konkretno zmeniti, so našli 
kakšne izgovore. 

Kupec se je obrnil na trž-
nega inšpektorja in spet so 
romali dopisi v Lesnino. Tr-
govci so potem letos poleti 
obvestili inšpektorja, da je 
zadeva rešena. Po nekam 
čudnem »naključju« je tudi 

tokrat inšpektor dobil obve-
stilo, da je reklamacija reše-
na, kupec, ki se je пекгц dni 
kasneje oglasil v pisarni in-
špektorja, pa je povedal, da 
sploh ni dobil odgovora. In-
špektor je zato predlagal od-
govornim v Lesnini, da pre-
verbo poslovanje, še zlasti 
reševanje reklamacij. 

Kupec se mora glede re-
klamacije obrniti na trgovi-
no, ki je tudi po zakonu ob-
vezana, da kupca pravočas-
no obvesti o tem, ali je ta 
reklamacija upravičena. Že 
res, da imigo trgovci večkrat 
težave z dobavitelji, vendar 
pa njihovi poslovni odnosi s 
proizvodnimi delovnimi or-
ganizacijami ne smejo iti na 
rovaš kupcev, kot se je to 
zgodilo v teh dveh primerih, 
ki še zdaleč nista osamljena. 

S. ŠROT 

Otroka 
sta se 
igrala 
s puško 

Enajstletna Tomaž L. in 
Boštjan P. iz Malega vrha 
pri Šmartnem ob Paki sta 
se vrnila iz šole in se igra-
la pri Boš^anu. V spalnici 
ima Boštjanov oče, ki je 
lovec, spravljeno lovsko 
oroá^e in ko je Boštjan 
Tomažu kazal malokali-
brsko puško, v kateri je 
bil en naboj, se je dota-
knil sprožilnega mehiuiiz-
ma in na razdalji enega 
metra, ustrelil Tomaža v 
trebuh. 

Dečka so takoj odpelja-
li na zdravljenje v celjsko 
bolnišnico. 

PROMETNE 
NESREČE 

S kolesom po cesti 
zaprti za promet 

Voznik kolesa na pomožni 
motor JOŽE KRKLEC, 33, iz 
Nazarij se je peljal po lokalni 
cesti od zdravstvenega doma 
v Nazarjih proti Spodnjim 
Grušovljam, ki je zaprta za 
promet. Kp je pripeljal do 
križišča s cesto proti Doble-
tini, je izsiljeval prednost 
vozniku osebnega avtomobi-
la FRANCU ŠINKOVCU, 
56, iz Pustega polja. Kolesar 
je padel in se huje ranil. 

Prevozil Je ležečega 
moškega 

v Topolšici, ob hiši števil-
ka 118 so našli v jarku mrtve-
ga FRANČIŠKA ALBREH-
TA, 60, iz Topolšice. MiUčni-
ki so ugotovili, da je Albreht 
prejšnji večer ležal na cestiš-
ču in da ga je z džipom pre-
vozi BRANKO JELENKO, 
22, iz Šoštanja. Jelenko je Al-
brehta opazil prepozno in za-
peljal čezenj med kolesi, 
vendar ga je vlekel še nek^ 
metrov s seboj. Jelenko je 
povedal, da se je večkrat vr-
nil k poškodovancu, ki da je 
še živel, nesreče pa ni prija-
vil, ker je vozil brez vozni-
škega dovoljenja. 

z motorjem po 
sredini cestPšča 

Iz Svetine proti Kompo-
lam se je peljal z motorjem 
I5-letni Dušan V. Ker je vozil 
po sredini cestišča, se je v 
levem ovinku zaletel v oseb-
ni avto, ki ga je nasproti pri-
peljal MARJAN MRAV-
LJAK iz Kompol. Motorist je 
padel in se huje ranil. 

Pet ranjenih 
Na mostu v Višnji vasi je 

nenadoma zapeljal na levo 
stran vozišča voznik osebne-
ga avtomobila VINKO ZA-
LOŽNIK, 26, iz Vojnika. Na-
sproti je z osebnim avtomo-
bilom pripeljal SREČKO 
ZAPUŠEK, 24, iz Hrastnika 
in prišlo je do trčenja. Hiye 
se je ranil voznik Založnik, 
lažje pa po dva s(^otnika v 
vsakem vozilu. Škodo so 
ocenili na mihjon in 200 tisoč 
dinarjev. 

Vlomilci za zapalii 
Celjski miličniki so prije-

li vlomilce 27-letnega Rudi-
ja Matijeviča iz Zagreba, 
34-letnega Kasima Bešlagi-
ća iz Doboja in 33-letnega 
Zlatka Stanojevića, prav 
tako iz Doboja. 

Matijevič je bil na dopustu 
med prestajanjem kazni, 
izhod iz zapora pa je takoj 
izkoristil za vlomilske podvi-
ge. Vse tri vlomilce so p ^ e l i 
potem, ko so jih zasačili pri 
vlomu v s tanovale v stolp-
nici v Miklošičevi ulici. 

Vlomilci so najprej preve-
rili, če je stanovanje prazno. 
Ob vhodu so pregledali pošt-
ne predalčke in se odločili za 
tista stanovanja, katerih last-
niki so imeli največ pošte v 
predalčkih. Iz previdnosti so 
potem še pozvonili na vratih 
in če se ni nihče oglasil, so 

začeli vlamljati. 
Tudi pri vlomu v Mikloši-

čevi ulici so ubrali podobno 
pot; lastniki stanovanja so 
bili na dopustu in vse bi šlo 
kot po maslu, če se ne bi rav-
no takrat oglasila starša; bila 
sta nekoliko začudena, ker 
so bila vrata odprta, takrat 
pa sta iz stiuiovanja pritekla 
vlomilca (tretji je čakal pri 
avtomobilu), ju odrinila in 
zbežala. 

Miličniki so kmalu nato 
prijeli vse tri vlomilce, nato 
pa jih predali preiskovalne-
mu sodniku. Ma^evič, Be-
šlagič in Stanojevič so osum-
ljeni, da so vlamljali še v Ma-
riboru in Zagrebu, kjer so 
prav tako izkoriščali nepre-
vidnost ljudi, ki so za dlje 
časa odšli od doma. 

S. ŠROT 

kovinotehna 
na sejmu obrti 

Obiščite nas, saj veste 

nemogoče je mogoče 

Icovinotehna 

Sodobna avtošola 
Celjsko združenje šofer-

jev in avtomehanikov je v 
zadnjih petih letih precej 
preraslo prvotne okvire de-
la in razširilo svojo dejav-
nost predvsem na preven-
tivnem in ekonomsko-go-
spodarskem področju. 

Lahko trdimo, da ima 
ZŠAM Celje eno najsodob-
nejših avto šol tako v naši 
republiki, kot sploh v Jugo-

slaviji; kandidati za voznike 
vseh kategorij se izobražuje-
jo v najsodobnejših vozilih 
in, kar je tudi pomembno, 
nobeno od teh vozil ni starej-
še kot eno leto. Pri ZŠAM 
Celje so se zgodaj otresh za-
starele miselnosti, da lahko 
kandidatu ponudijo starega 
»fička«. Učinkovitost avto 
šole povečuje še eden naj-
večjih in najsodobnejših av-
to poligonov na Ljubečni, 
kjer kandidati opravijo prve 
učne ure z avtomobili. 

ZŠAM zadnja leta tudi vse 
bolj širi svojo dejavnost na 
druga področja, kot je vleka 
poškodovanih vozil (non-
stop), rent-a-car služba òma-
jo trideset vozil boljše kate-
gorije), turistični prevozi s 
sodobno opremljenim no-
vim avtobusom in gostinske 
usluge, ki jih nudijo svojim 
članom na avto-poligonu na 
Ljubečni. 

Ob vsem tem pa je seveda 
najbolj razveseljivo, da so v 
ZSAM v prvi polovici leta za-
beležili zelo dobre poslovne 
rezultate, ki sô presegli pol-
letne načrte. To pa je pravza-
prav tudi podlaga za še 
uspešnejšo rast te organiza-
cije. 

SREČKO ŠKOBERNE 

prehitro Je speljal 
№iSje sodišče v Celju je 
Шо kazen 39-letnemu 

G. iz Celja, vozniku 
tobusa pri Izletniku, ker 
iz malomarnosti ogrožal 
roi promet. 
Prvostopenjsko sodišče je 
sna G. obsodilo na plačilo 
name kazni 10.000 dinar-
fi Višje sodišče pa je po 
itožbi javnega tožilca ka-
n zvišalo na 40.000 di-
ijev. 
'van G. je bil malomaren 

2. septembra med vož-
f na lokalni avtobusni pro-

gi Celje-Zagrad, ko je na po-
stajališču v Zagradu prehitro 
speljal avtobus. Potnica 
A. Č. namreč še ni izstopila, 
ker pa se je začel avtobus 
premikati, ko je že bila med 
vrati, je padla na bankino in 
se lažje ranila. 

Sodniki Višjega sodišča so 
menili, d a j e kazen 10.000 di-
narjev prenizka, ker je bil 
Ivan G. že pred tem obsojen 
za istovrstno kaznivo deja-
nje, poleg tega pa je v tem 
primeru šlo tudi za ogroža-
nje avtobusnega prometa. 

s. š. 

KDOR ISCE - TA NAJDE 



Kolesarstvo 
Celjski kolesarji so se v so-

boto udeležili Memoriala 
Draga Ivkoviča. Na poti od 
Zagreba do Džurdževca, ki je 
dolga 124 km, je Iztok Melan-
šek zasedel 15. mesto. 

V nedeljo pa je na Kriteriju 
Džurdževac Iztok Melanšek 
osvojil drugo mesto, v skupni 
uvrstitvi pa je bil peti. 

Mlajši mladinci so se udele-
žili dirke Po poteh Podravine, 
ki je bila dolga 65 km. Sandi 
Šmerc iz Celjskega Merxa je 
bil drugi, Miran Fais štirin^sti 
ter Jure Vodeb petnajsti. 

Starejši mladinci pa so pre-
kolesarili 80 km. Med ose-
mindvajsetimi kolesarji je bil 
Damir Kitak iz Celjskega Mer-
xa dvanajsti. 

V soboto, 13. 9. bo 4. Memo-
rial Vita Vitanca. Start bo ob 
16. uri v Štorah, udeležence te 
kolesarske prireditve pa bo 
pot vodila do Svetine in nazaj. 
Tekmovanje je namenjeno za 
vse kategorije tekmovalcev. 
Zmagovalec bo dobil prehodni 
in trajni pokal. 

Kolesarski klub Merx iz Ce-
lja, letos že petič organizira ko-
lesarski maraton Kozjansko 
86, v dolžini 120 kilometrov. 
Maraton, ki bo 14. septembra, 
se vključuje kot spremljajoča 
prireditev v čas 19. obrtnega 
sejma in v počastitev občin-
skega praznika Šmarje pri Jel-
šah. Start bo v Celju, pred Sa-
mopostrežno trgovino v Ga-
berju ob 9. uri. Vsak marato-
nec, ki bo prevozil 120 km dol-
go progo, bo dobil kolajno, ki 
bo veljala kot vstopnica za Se-
jem obrti. Q 

Aero prvi v Šoštanju 
v soboto in nedeljo so rokometaši Aera iz Celja sodelo-

vali na rokometnem turnirju v Šoštanju, ki so se ga 
poleg domače ekipe Šoštanja, udeležile tudi celjski roko-
metni klub Aero in rokometni klub Varteks iz Varaž-
dina. 

Celjani so igrali zelo dobro, saj so premagali rokometaše 
Šoštarua s 24:17 (11:5) ekipo Varteksa pa s 23:19 (14:8). 
Najboljši vratar turnirja je bil Celjan Sandi Lesjak, naj-
boljši strelec in igralec turniija pa je bil prav tako Celjan. 
Igor Razgor. 

Rokom"etaši Aera se bodo jutri udeležili trodnevnega 
mednarodnega turnirja v Celovcu, na katerem bodo nasto-
pile tudi ekipe Medveščak iz Zagreba, Tatabanya iz Mad-
žarske, HCK Avanti iz Celovca, AKO Linz in SSV Bru-
Х б 1 б Х NATAŠA GERKEŠ 

Tenis 
v soboto in nedeljo je bil v 

Mariboru Slovenski pionirski 
pokal, ki se ga je udeležilo 75 
mlađih tenisačev v vseh kate-
gorijah med njimi tudi mladi 
celjski tenisači. 

Pri pionirjih do 12 let je v 
drugem kolu izpadel Grega Ci-
zelj, v tretjem sta izpadla Bošt-
jan Doberšek in Goran Brajko-
vič, do četrtfmala pa se je pre-
bil Miha Furlan. Najboljši je 
bil Andrej Travner, ki se je 
uvrstil v polfinale in na koncu 
zasedel 3. mesto. Pri pionirjih 
do 14 let, sta v prvem kolu iz-
padla Jure Brečko in Nataša 
Strašek, v drugem kolu pa 
Matjaž Schrol. Vaška Sazonov 
se je uvrstila v polfinale in 
osvojila končno četrto mesto. 

Prav tako v soboto in nede-
ljo je bilo veteransko prven-
stvo Celja, na katerem se je po-
merilo 50 tenisačev, v vseh ka-
tegorijah. Pri veteranih od 
35-45 let je zmagal Godnik, ki 
je v finalu premagal Simončiča 
s 6:4 in 6:1. Pri veteranih v sta-
rostni kategoriji od 45 do 55 let 
je zmagal Sazonov proti Jazbe-
cu z 2:6, 6:1 in 6:2. Pri vetera-
nih nad 55 let paje bil najboljši 
Prelog, ki je premagal Kopača 
s 6:2 in 6:2. Med veterankami 
nad 35 let je zmagala Vučeije-
va pred Prelogovo s 5:7, 6:3 in 
6:2. 

Streljanje 
v soboto je bilo na strelišču 

v Ljubljani prvenstvo Slove-
nije v streljanju z malokali-
berskim orožjem serijske iz-
delave v trostavu od 600 mož-
nih krogov. Strelci celjske re-
gije so se ponovno izkazali, saj 
so z lepimi rezultati potrdili 
svojo kvaliteto in si s prekora-
čenimi normami priborili mož-
nost nastopa na državnem pr-
venstvu, ki bo 20. in 21. sep-
tembra v Osijeku. 

Kot ponavadi, so mladinke 
Celja osvojile ekipno zlato od-
ličje. Letos so ekipo sestavlja-
le: Saška Lamut - 379, Darja 
Kačnik - 456 ter Vesna Čuček 
- 496 krogov. Vesna je bila s 
tem rezultatom tretja posa-
meznica, Darja četrta, peto me-
sto paje zasedla Mateja Banda-
io iz Titovega Velenja. 

Med članicami sta se za prvo 
mesto borili sestri Alenka Ja-
ger-Pavlin in Barbara Jager. 
Prva je bila še vedno nepre-
magljiva Alenka s 490 krogi. 
Barbara pa druga s 482 krogi. 
Tudi v članski ekipni konku-
renci so naši strelci pobrali sre-
brno in bronasto kolajno. Dru-

f i so bili strelci Kovinarja iz 
tor, v ekipni postavi: Franc 

Hočevar - 488, Vili Dečman -
497 in Branko Malee 501 kro-
gov. Celjani so s tretjim me-
stom nekoliko razočarali. Za 
ekipo so streljali Tone Jager 
481 krogov, Ervin Seršen 487 
ter Jože Jeram 500 krogov. 

Žalčani so bili šele deseti, 
predvsem zaradi slabega rezul-
tata Jožeta Česnika - 483 kro-
gov, saj sta bila ostala dva tek-
movalca, Mladen Melanšek 
490 in Justin Smrkolj 493 kro-
gov, solidna. Kot posameznik 
je med člani Branko Malee 
osvojil 6. mesto, Jože Jeram 8., 

Vili Dečman 10. in Justin Smr-
kolj 12. mesto. 

V Novi Gorici pa je bilo v 
nedeljo republiško prvenstvo 
v streljanju z vojaško puško. 
Od 14 ekip iz Slovenije, ki so 
na občinskih in regijskih tek-
mah izpolnile normo za repu-
bliško prvenstvo, se je ekipa 
Strelske družine Žalec uvrstila 
na odlično 4. mesto s 507 krogi. 
Za Žalsko ekipo so streljali Ju-
stin Smrkolj, ki je nastreljal 
161 krogov, Alojz Klovar 168 in 
Mladen Melanšek 178 krogov, 
ki je s tem rezultatom osvojil 
peto mesto med posamezniki. 
Žalski strelci so izboljšali tudi 
ekipni in posamezni občinski 
rekord. Strelci Kovinarja Štore 
so bili šesti. Nastopili so v po-
stavi Vili Dečman, Frac Koče-
var in Ivan Hočevar. Celjani pa 
žal, niso imeli popolne ekipe, 
saj sta streljala samo Ervin 
Seršen in Slavko Frece. Prvo 
mesto so osvojili domačini, 
člani strelske družine Panovec 
iz Nove Gorice. Odločni pa so 
bili tudi strelci Velenjskega 
Mroža, ki so bili drugi. 

TONE JAGER 
FRANĆEK PUNGERČIČ 

Šah 
, Šahisti Društva invalidov 
Žalec so se udeležili medna-
rodnega hitropoteznega ša-
hovskega turnirja, ki ga je ob 
40. letnici organiziral šahov-
ski klub Bistrica ob Dravi v 
sosednji Avstriji. Nastopilo je 
več kot 120 šahistov iz avstrij-
skih in slovenskih klubov. 

Žalčani so prišli do finala, 
kjer so z lanskim prvakom, 
ekipo Društva invalidov Mari-
bor igrali neodločeno, vendar 
so kljub temu zasedli prvo me-
sto, ker so imeli boljši rezultat 
na prvih deskah. Žalčani so 
igrali v postavi Zvone Hasečič, 
Marjan Črepan, Damjan Ple-
sec in Maks Druškovič, za prvo 
mesto pa so dobili v trajno last 
lep pokal. Druga ekipa je v 
svoji skupini zasedla četrto 
mesto. 

Na šahovskem turnirju v 
Šempetru, je med 14 udeležen-
ci zmagal Jože Peternel, pred 
Jožetom Štormanom in Stane-
tom Skokom. 

Redni mesečni hitropotezni 
turnir je pripravil tudi šahov-
ski klub Žalec. Med 15 šahisti 
je zmagal Dušan Brinovec 
pred Francem Brinovcem 
mlajšim in Karlijem Turkom. 

Bol] optimistično v sezono 
Aleš Antauer, vodja celj-

skih košarkaric, je letos dobil 
pomočnika v Iztoku Karižu, s 
katerim že pridno delata s šti-
rimi kategorijami. Republi-
ško ligaško tekmovanje za 
članice se prične 18. oktobra, 
zato je večji del priprav že 
opravljen, sledi le še odprav-
ljanje napak. 

Več je trener Antauer pove-
dal sam: »Priprave, ki smo jih 
začeli 30. julija, smo nadaljeva-
li od 3.-12. avgusta v Savudryi. 
Odigrali smo nekéó prijatelj-
skih tekem, na »Turnirju Co-
meta« v Slovenskih Konjicah 
pa smo osvojili drugo mesto v 

konkurenci domače ekipe in 
pionirskih republiških repre-
zentanc Vzhoda in Zahoda. Za 
Vzhod so zaigrale tudi tri naše 
zelo talentirane pionirke: Si-
mona Jurše, Barbara Germ in 
Alenka Kranjc. Za najboljšo 
igralko turnirja je bila progla-
šena Juršetova, z Germovo pa 
sodita v enotno selekcijo Slo-
venije. Čak^o nas še 3-4 prija-
teljske tekme, na katerih mor-
mo popraviti predvsem skok 
pod košema in zaigrati bolj 
agresivno v obrambi. Soočam 
se s problemom, kako trenirati 
v telovadnici, kjer tudi igramo 
tekme. Lansko leto smo na-

mreč celo ligo igrali v doti, 
dvorani, kjer pa nismo tu(}i 
nirali. 

Košarka v Celju je 
ekipna ženska igra v герц 
ški ligi. V letošrxji sezoni s 
sposobni zasesti peto ali 5, 
mesto, kadetinje pa bo^ 
svoji konkurenci ciljale zn« 
više. Ekipa je sestavljenj 
treh izkušenejših igf. 
H. Podgoršek, Hajdinjak' 
Žumer, treh mladink: Jiy 
Turnšek in T. Podgoršek 
kadetinj: Jurše, Polanec, : 
vačič, Kunej, Strašek, Čreti 
Obrovnik, Kranjc in Karlah 

DEAN ŠUST 

POD KOSI 
Košarkarji Libele so v Celju odigrali dve prijateljski tek 

v katerih so pokazali dva obraza. V sredo so izgubili z marii 
skim Branikom 103:113 (58:60). gostje so okrepljeni z odliki 
Darkom Mirtom, bivšim članom Libele, ki bo najverjetnes 
prestopnem roku zapustil Timo-MTT in se vrnil v matični \ 
Branik, nadigrali domače in zasluženo, čeprav presenetlj, 
zmagali. Libela je nastopila brez centra Medveda, kar se j; 
posebej opazilo pri skoku pod košema. Tekma je Celjane poj 
vila na realna tla in poraz, ki ni pomenil prav nič tragičnegj 
bil še kako koristen, saj so se od njega tudi nek^ naučili, ka: 
je pokazalo že na naslednji tekmi. Ža Mariborčane pa velja, d; 
bodo s tako postavo in igro borili za vrh lestvice v republiškil 
Strelci za Libelo: Gole 42 (5 trojk; daleč najboljši pri Lib 
Ceneelj 5, Pečak 3, Turk 12, Urbanija 11, Pipan 13, Gajšek 1 
Kahvedžič 6 košev. 

Dva dni pozneje pa so celjski košarkarji gostili Slogo iz 
Ijeva, ki je bila na pripravah na Rogli. Domači so z odlično 
predvsem v prvem polčasu, ki so ga dobih kar za 18 t 
popolnoma nadigrali ekipo, ki je še lani igrala v 1. A lij 
drugem polčasu so vodstvo sicer komajda ohranili, a va 
zasluženo premagali goste, ki so bili tokrat v popolni posts 
rezultatom 112:106. Pri Libeli so se izkazah prav vsi, k 
vstopili v igro, zato bi bilo nepravično koga izpostavljati: ( 
16, Ceneelj 22 (3 x 3), Urbanija 19, Pipan 15 (1 x 3), Medved 
Gajšek 15 in Kahvedžič 4. 

Tudi konjiški Comet je doma premagal Slogo z 107:90, vei 
so gostje nastopili brez najboljših. Stojan Šmid je dosege 
točk. 

DEAN ŠUSl 

20GA JE OKROGLA 
Republiška nogometna liga: Teol-Slovan : Ingrad Kli 

divar 4:0 (2:0); Dohižale : Elkroj O : 1 (O : 1), Mura : Rudi 
(TV) 2 : O (1:0). 

Po izvrstnem začetku v prvem kolu so nogometa 
Ingrad Kladivarja visoko izgubili v Ljubljani s Teol Slov 
nom. Verjetno je nogometaše Ingrada zmedlo hitro vo 
stvo domačinov, ki so že v 6 minuti povedli. Celjski igral 
so potem hoteli na silo iztržiti ugoden rezultat, vendar ï 
prislužili samo štiri rumene kartone in štiri zadetke v SVQ 
mreži. ^ 

V tem kolu je presenetila en*ajsterica Elkroja, ki je p 
porazu doma v prvem kolu, v gosteh premagala ekip 
Domžal. Edini zadetek je dosegel že v osmi minuti M 
Kopušar. 

Tudi na tekmi v Murski Soboti med domačo Muro ii 
Rudarjem iz Titovega Velenja, so domači hitro povedli 
Gostje so potem sicer imeli rahlo terensko premoč, ki pajf 
niso znali izkoristiti. To je potem uspelo še enkrat domači 
nom in tekma je bila odločena. 

Slovenska območna liga - vzhod: Partizan (Ž) : Dravi' 
nja 1:3 (1:1) Šmartno : Steklar 2:0 (0:0). 

Nogometaši Žalca so izgubili že drugo tekmo. Gostujoč! 
ekipa iz Slovenskih Konjic je bila ves čas tekme prece; 
boljši nasprotnik, ki je znal izkoristiti neizkušenost doma 
čih nogometašev. Zadetek za žalsko ekipo je dosegel Jošt 
za Dravinjo pa Fink, Gaber in Kline. 

V drugem sreča^u ekip naše regije med Šmartnim in 
Steklarjem so bili boljši domačini, ki so dosegli obi 
zadetka šele v drugem polčasu. Zadetka sta dosegW 
Kolene in Salihovič. 

NAKRATKO 

Vrhunski rezultat 
Tanje Gobec 

Prav gotovo ena najboljših 
celjskih kegljavk, ki je letos za 
las izgubila vizo za svetovno pr-
venstvo v Münchnu, Tanja Go-
bec je ponovno opozorila nase s 
svojim rezultatom. Na regij-
skem kegljaškem prvenstvu je 
namreč postavila rezultat evrop-
ske vrednosti in nov rekord keg-
ljišča v Celju na 100 lučajev z 482 
podrtimi keglji. V vezanem tek-
movanju na 200 lučajev pa je z 
903 podrtimi keglji najboljša. 

To je pravi »moški« rezultat in 
spodbuda pred nastopom na Du-
naju za Podonavski pokal. 

J. K. 

Alojz um regijski 
prvak 

v nedeljo so končali regijsko 
kegljaško prvenstvo Celja za 
moške posamezno. V finalnem 
delu je nastopilo 40 finalistov iz 
vseh klubov širšega celjskega 
območja. Kakor je bilo pričako-
vati, so največ uspeha poželi 
predstavniki KK Savinja Celje. 
Med sedmimi potniki na republi-
ško prvenstvo je kar šest članov 
te vodilne celjske kegljaške 
ekipe. 

Zmagal je Alojz Urh, ki je po 
štirih nastopih ušel zasledovalce-
ma Marjanu Brglezu in Stanku 
Naraksu za 8 kegljev. Urh je po-
drl 3576, Brglez in Naraks pa 
3468 kegljev. Na naslednjih me-
stih so se zvrstili: Josip Čagalj, 
Beno Mesarec, Stane Gmajner, 
vsi Savinja, Jože Tisovec, Ingrad 
(ti gredo na republiško prven-
stvo), Vlado Križovnik, Šoštanj, 
Ivan Šrot in Slavko Arzenšek, 
oba Savinja. 

J. K. 

Prodor kegljavk KK 
Savinje 

ženska kegljaška ekipa Savi-
nje iz Celja ima danes najboljšo 
petnajsterico v Jugoslaviji. Zal 
pa tolikšnih ekip ni. Iz tega kluba 
so namreč med 30 finalistkinja-
mi, kegljavke osvojile kar devel 
mest med prvo deseterico, med 
nje se je na četrto mesto uvrstila 
le Slavica Milošič iz Hmezada 
Žalec. 

Zmagala je Tanja Gobec 1743 
podrtih kegljev pred Jožico Še-
ško 1700, Tončko Pečovnik 1661 
Slavico Miloševič 1650 in Biser 
ko Petak 1622 podrtih kegljev 
Sledijo: Metka Lesjak 1601, Silva 
Razlag 1598, Mira Grobelnik 
1586, Marta Zupane 1585, Tončka 
Vrečko 1578, Zdenka Zimšek 
1575, Lojzka Bajde 1575, Vera 

Naprudnik (Hmezad) 1573, Mar-
jana Šeško 1560 in Lidija Krofi 
1548 podrtih kegljev. 

Vse te tekmovalke bodo lahko 
sodelovale na republiškem pr-
venstvu. 

J. K. 

Odlični Skakalci 
Mladi skakalci na smučeh, so 

se v soboto pomerili na odprtem 
prvenstvu gorenjske regije za 
pionirje, na 30 meterski skakal-
nici. Nastopili so tudi skakalci 
nekaterih klubov naše regije in 
dosegli zelo dobre rezultate. Da-
vid Videmšek iz TVD Partizan 
Lopata je bil drugi. Robi Opreš-
nik Braslovče Andraž peti ter 
Matej Oprešnik Unior Zbelovo 
osmi. 

Nogometni turnir na 
Rogli 

TVD Partizan Zreče, organizi-
ra v soboto na Rogli nogometni 
tumir za Pokal Rogla v malem 
nogometu. Pričetek turnirja bo 
ob 10. uri. 

Četveroboj dvigalcev 
uteži v Uubljani 

V ljubljanski hali Tivoli bo v 
petek in v soboto četveroboj re-
prezentanc Francije, Madžar-
ske, Avstrije in Jugoslavije v 
dviganju uteži. 

V jugoslovanski reprezentanci 
bo v kategoriji do 82,5 kilogra-
mov, nastopil tudi Celjan, Marko 
Urankar. To bo tudi njegovo zad-
nje tekmovanje v tej kategoriji, 
kajti težave ima s telesno težo. Ža 
tekmo v Ljubljani mora namreč 
izgubiti še tri kilograme. 

Po velikem uspehu na držav-
nem prvenstvu, kjer je zasedel 
prvo mesto, pričakujejo tako v 
klubu kot selektor dobro uvrsti-
tev tudi na četveroboju. 

Nov urnik vadbe TVD 
Partizan Celje-mesto 

Iz TVD Partizan so nam sporo-
čili urnik vadbe za leto 1986/87. 
Tako bodo cicibani telovadili 
ob četrtkih od 16,15 do 17,15. Pi-
onirji bodo imeli na voljo telo-
vadnico ob torkih in petkih od 
17. do 18,30. ure. Ob enakem ča-
su bodo lahko telovadile tudi 
pionirke, le da ob ponedeljkih, 
ob četrtkih pa od 17,15 do 18,45. 
Za mladince bo vadba ob torkih 
in petkih od 18,30 do 20. ure, za 
mladinke pa ob četrtkih od 
19,30 do 21. ure. Člani in članice 
bodo lahko vadili od 19. do 
20,30. ure: moški v četrtek, žen-
ske pa ob ponedeljkih. 

Gozdna šola 
Mozirje 

je brez dvoma osrednja izo-
braževalna institucija za šola-
nje kadrov za delo v društvih 
Partizan, katero osrednja slo-
venska zveza Partizan nepre-
stano vsebinsko dopolnjuje in 
fizično dogr^uje z novimi ob-
jekti. To je bil tudi pravilni od-
govor 11. nagradne igre Parti-
zan in novih 49 dopisnic je v 
bobnu za žrebanje zaključne 
nagrade - ogled UNIVERZI-
ADE 1987 v Zagrebu pod okri-
ljem Cinkarne in Aera. 

Srečni dobitniki nagrad, ki 
jih za ta mesec daruje slikar 
BRANKO HROVATj pa po po-
šti prejmejo: 

1. nagrada: Krotič Dušan. 
Delavska 9. Radeče, 

2. nagrada: Povalej Klavdij, 
Miklošičeva 7. Celje, 

3. nagrada: Kolman Inge, 
Prešernova 8, Celje. 

Nagradna Igra Partizan 12 
Kadar kakšna krajevna skupnost slavi svoj praz-
nik, k njegovi počastitvi prispevajo tudi parti-
zanska društva z organizacijo številnih priredi-
tev, akcij, tekmovanj. Ob prazniku KS Gaberje 
so bila organizirana štiri tekmovanja: odbojka in 
mali nogomet ženske, balinanje in igre spretno-
sti. V treh od štirih naštetih tekmovanjih je prvo 
mesto in prehodni pokal KS Gaberje zavzel ko-
lektiv terena in sicer: 

EMO 
PARTIZAN GABERJE 
CINKARNA 

Pravilni odgovor obkrožite, nalepite na dopisni-
co in skupno z vašim naslovom pošljite na Ured-
ništvo NT in RC najkasneje do petka, 19. sep-
tembra 86 

Nagrajuje TDD TEKO Celje! 

Partizan Gaberje organizira 
vadbo svojih oddelkov po na-
slednjem razporedu: 
Ponedeljek: 
16-18 - srednji člani 
18-20 - pionirke 7-10 let 
20-22 - srednje članice 
Torek: 
16,30-17,30 cicibani-starši 
17,30-18,30 cicibani 4-7 let 
18,30-20,00 starejše članice 
20-22 mlajši člani 
Sreda: 
16-18 gimnastika, kanvas 
18-20 pionirji 7-10 let 
20-22 odbojka, vodniki 
Četrtek: 
16-18 srednji člani II 
18-20 pionirke 11-14 let 
20-22 mlajše članice 
Petek: 
17-18,30 pionirji 11^14 let 
18,30-20 mladinke, mladinci 
Sobota: 
8,00-12,00 gimnastika, kam/as 
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najboljši imajo še vedno dovoli dela 
ZHB novih objektov z Ingradowlm tozdom ¥ Rogaški Slatini 

v òasu, ki je negospodar-
Lim naložbam nenaklo-
Sn in ko je denarja za 
îadnjo vse manj, v Ingra-
¡,vi temeljni organizaciji v 

Slatini nimajo skr-
• pela je in ga še bo do-
¡"•jj v »veselem poskako-
'^'u cen« je danes za na-

д̂јка, investitorja, še ka-
Г pomembno, kako hitro, 

dobro bo delo oprav-
i o in koliko bo za to delo 
jaćal. V tozdu Gradbeni-

v Rogaški Slatini se 
J, adutov dobro zavedajo 
. jih tudi imajo v rokah. 
;gto uspevajo na številnih 
»tečajih za pridobitev 
yadbenih del. 
Lansko leto je bilo za In-

¡radove gradbince iz Roga-
Slatine še posebej uspeš-

,0 Kos so bili velikim in 

zahtevnim gradnjam, od ka-
terih velja posebej izpostavi-
ti novo proizvodno halo Ste-
klarne Boris Kidrič v Roga-
ški Slatini. Zahtevna je bila 
gradnja druge faze oziroma 
prizidka k osnovni šoli v Ra-
tanski vasi, v Bistrici ob Sot-
li pa je letos zrasel novi 
Zdravstveni dom. V novi sta-
n o v ^ ski blok v Rogaški 
Slatini se je letos vselilo pe-
tindvajset družin, o solidno 
opravljenem delu govori no-
vi objekt elektronadzorni-
štva v Rogaški Slatini. Ena 
najzahtevnejših gradenj, ob-
nova Zagrebškega doma 
Zdravilišča v Rogaški Slati-
ni, je tik pred zaključkom. 

Dela je veliko tudi izven 
občine Šmaije pri Jelšah. 
Delavce tozda Gradbeništvo 
Rogaška Slatina vabijo v Ma-

riboru, v sosednji Pregradi, v 
Humu na Sotli, kjer so letos 
opravili zahtevne naloge in 
kjer jih še čaka delo. 

Ena najpomembnejših pri-
dobitev za Ingrad oziroma 
tozd v Rogaški Slatini, je 
uspeh na natečaju za gradnjo 
pomembnega objekta, speci-
aliziranega doma za upoko-
jence v Krapinskih tophcah. 
Z gradrxjo so pričeli prejšnji 
mesec, končati pa jo morajo 
v pičlih enajstih mesecih. 
Zahtevnost gradnje in kra-
tek rok je za Ingradove de-

lavce iz Rogaške Slatine po-
noven izziv in težka preiz-
kušnja. 

Da bi tudi sebi izboljšali 
pogoje dela, gradijo za lastne 
potrebe. Tako so pravkar za-
čeli z izgradnjo nadkritega 
skladišča gradbenega mate-
riala v Negonju pri Rogaški 
Slatini, v teku je postavitev 
nove betonarne, v načrtu pa 
imajo še gradnjo dveh hal za 
skladiščno-proizvodne de-
javnosti temeljne organiza-
cije. 

Delavci Ingradovega tozda iz Rogaške Slatine 
čestitajo ob prazniku občine Šmarje pri Jelšah 
vsem delovnim ljudem In občanom. 

Zdraviliški hotel Zagrebški dom v Rogaški Slatini bo 
postal objekt visoke A kategorije. 

Največji lanski zalogaj: nova proizvodna hala Steklarne 
Boris Kidrič v Rogaški Slatini. 

Novt Zdravstveni dom v Bistrici ob Sotli se lepo vključuje 
v tamkajšnje okolje. 

K prizidkom k šoli v Ratanski vasi so dobili otroci nove 
mlaice in sodobne kabinete. 

Piše Vili Einspieler 

Otrok socializma v 
ameriški družbi blaginje 

... stegnil je roko in me 
)niel za jajca. Odmaknil sem 
0. 

- kaj ti je? -je vprašal. 
- ne ravno zdaj, dragi, iš-

!iem prijatelja. 
~ o, oprosti. . . 
odšel je. še naprej sem 

iprezoval okoli, in ravno ko 
îem hotel že oditi sem zagle-
iai žensko, naslonjeno v 
bajnem kotu sobe. imela je 
'^šiijene noge, a zgledala je 
^''ecej zbegano. Odšel sem k 
^kj in jo premeril s pogle-
dom. spustil sem hlače in ga-

dobro je zgledala. porinil 
Ji ga. porinil sem tisto 

»iar sem imel. 
~ oooh - je vzdihnila - ka-

fo je fìno! Tako je zakrivljen 
^ot kljuka 

~ kot otrok sem preživel 
^^srečo. nekaj s triciklom 

~ oooh . . . 
¡"ayna ko sem se zagrel se 

'^{je zabliskalo v riti, strela 
posvetila pred očmi. 

~ hej. kaj je to za en KU-
^^C! istrgal sem to stvar 

in stal držeč jo v rokah. 
~ kaj ti pade na pamet, sta-
~ sem vprašal, 
poslušaj, prijatelj - reče 

7 ^sa ta igra je pravzaprav 
40t da bi igral karte, če hočeš 
Sfati, moraš sprejeti vse kar 

ii dodeU... 

Negativce 
upodabljalo 
imigranti 
o ameriškem filmu ne gre 
zgubljati preveč besed, saj so 
naši distributeiji poskrbeli, 
da smo kar dobro seznanjeni 
z njim, razen z alternativno 
ameriško filmsko sceno, ki 
pa si je ob tako kratkem obi-
sku ameriškega kontinenta 
ne moreš ogledati. Kar zade-
va film so Američani pravi 
patrioti, saj so s svojo film-
sko produkcijo in dosežki 
več kot zadovoljni. 

So pa tudi izjeme, med njimi 
Andrew H. Malcolm, pubU-
cist iz New Yorka: »Nemalo 
je filmov, ki so narejeni zgolj 
z namenom, da uspešno pol-
nijo blagajne, vendar zaradi 
tega ne gre odreči vrednosti 
številnim drugim ameriškim 
filmom. Še najbolj mi gredo 
na živce ameriški polič ni Ш-
mi, ki so v večini primerov 
vse preveč enostranski. Pri-
kazujejo sicer tudi nepravil-
nosti in posamezne tegobe 
ameriške družbe, vendar so 
običajno protagonisti takš-
nih razmer ameriški prise-
ljenci; Rusi, Poljaki, Jugo-
slovani in drugi. « 

Leta 1888 je ameriški znan-
stvenik Thomas Alva Edison 
pomislil na napravo, ki bi ta-
ko kot njegov fonograf za 
snemanje in produkcijo to-
nov, snemala in reproducira-
la podobe. Skupaj s sodelav-
ci je leta 1891 patentiral kine-
toskop, nekakšno kuhalo, 
skozi katero je bilo moč gle-
dati shke v gibanju. Leta 
1893 je zgradil prvi studio, 
imenovan Black Maria. Nato 
so se z gibajočimi se slikami 
začeli ukvaijati tudi drugi 
ameriški znanstveniki (Tho-
mas Armât, C. Francis Jen-
kins), ki so ustvaijali prvi 
projektor, fantoskop. Edison 
gaje izboljšal in ga imenoval 
Edisonov vitaskop. Prva jav-
na predstava vitaskopa je bi-
la leta 1895 v New Yorku. 

Za željne filmskih novosti 
morda podatek, da je bilo v 
Westwoodu, študentskem 
centru v Los Angelesu, kjer 
vrtijo najnovejše ameriške 
filme, moč videti že filma, 
kot sta na primer: »Rudniki 
kralja Salomona« z Richar-
dom Chamberlainom v glav-
ni vlogi in film Paula Mazur-
skega »Down and Aut in Be-
verly Hills«, v katerem so 
upodobili nosilne vloge Nic-
ke Nolte,,-Bette Midler in 
Richard Dreyfus. Sicer pa je 
bil očitno najbolj gledan film 
v Los Angelesu »Policijska 
akademija III (Police Acade-
my III), ki so ga vrteli v naj-
manj petih kinematografih. 

So pa nekateri ameriški fil-
mi, ki jih gledamo pri nas, 
poglavje zase in jih ne gre 
jemati preveč dobesedno, 
kajti če bi kdo pri nas zabele-
žil na filmski trak vse skraj-

nosti, bi tudi nastal film »Ta 
Jugoslavija I. in II. del«. Če-
tudi se nahajaš med podeli-
tvijo oskaijev v Los Angele-
su, jo tako kot milijoni Ame-
ričanov gledaš prek televizi-
je. Zgolj slučajno pa se ti lah-
ko pripeti, da naletiš na kate-
rega izmed redkih Američa-
nov, ki so si ogledali film 
Emila Kusturice »Očka na 
službeni poti«. 

Zato mnenja Holly Shaw, 
študentke dramskih umet-
nosti iz Los An^lesa, ne gre 
posploševati: »Ce so vsi ju-
goslovanski filmi tako dobri, 
jim delamo veliko krivico. 
Poleg dobre igre me je pri-
tegnil kritični odnos do pol-
pretekle jugoslovanske zgo-
dovine, o kateri, po pravici 
povedano, nisem imela poj-
ma. Če bi se jugoslovanski 
filmi resnično hoteli prebiti 
v ameriško kinematografijo, 
bi morali vsaj sprva sprego-
voriti o problemih, ki so nam 
bližji. Sicer pa je na osnovi 
ogleda enega filma težko reči 
kaj bolj določnega.« 

Ob koncu leta 1896 se je 
film razširil po Evropi in 
Združenih državah Amerike 
prek music hallov in s po-
močjo agentov za zabavne 
predstave. Med pomembne 
datume ameriške predzgo-
dovine sodi leto 1893 s fil-
mom »Fred Ott kihne«, z 
Edisonovim uslužbencem 
kot prvim filmskim igralcem 
in leto 1896, ko je nastal v 
Edisonovi proizvodnji film 
»Poljub«, prvi filmski poljub 
in bližnji posnetek. S tem je 
storjen prvi korak za ustano-
vitev filmske cenzure. 

Nihče izmed obiskovalcev Hollywooda ne zamudi prilož-
nosti, da bi se sprehodil po sloviti ulici imenovani »Walk 
of Fame«, kjer so vsaj enkrat v življenju merili korak 
šteivlni hollywoodski zvezdniki. Znamenitost ulice je 
tudi »Chinese Theatre« (na posnetku), v katerem so začela 
svoj vzpon številna, danes znana, igralska imena. Več o 
Hollywoodu v posebni reportaži. 

ZDRAVILIŠČE 
DOBRNA 



Za vse več dela postajajo tudi prostori pretesni 
y Metki Kezle se oaiočajo za novo naložbo. Granili bodo proizvodno dvorano 

v Metkini temeljni organizaci-
ji Konfekcija posteljnega perila 
v Kozjem uspešno uresničujejo 
programe in planske naloge. Le-
tos naj bi ustvarili dve milijardi 
200 milijonov din celotnega pri-
hodka, dohodka za 596 milijonov 
in akomulacijo v vrednosti 174 
milijonov dinarjev. 

Te številke tudi povedo, da so 
planske obveznosti, v primeijavi s 
preteklim letom, podvojili. Da jim 
bodo do konca leta kos, govorijo 
podatki, da so do polletja plan ce-
lotnega prihodka presegh za 4 od-
stotke, plan dohodka za 44 odstot-
kov in akumulacije kar za 83 od-
stotkov. 

Proizvodni program Metke v 
Kozjem je danes že dobro znan in 
cenjen. Slovi po visoko kakovost-
ni posteljnini z modnimi in pri-
vlačnimi vzorci ter barvami. 
Športnikom, zlasti smučaijem, je 
dobro znan program Mont z mod-
nimi in predvsem tophmi bunda-
mi, v katerih je pravo gosje peije. 
Program oblačil za prosti čas z 
imenom Contrast je na tržišču vse 
bolj iskan, na pohodu so zlasti jog-
gingi iz stoodstotnega bombaža. 

Da so Metkini izdelki skladni s 
potrebami časa in modnimi toko-
vi, skrbi skupina Metkinih kre-
atoijev v Celju, ki budno spremlja 
modne tokove v svetu in doma. 
Da Metkini izdelki najdejo kar 
пгуbližjo pot do zahtevnega kupca 
oziroma potrošnika, pa skrbijo iz-
kušeni komerciahsti v Kozjem. Iz-
delke iz Kozjega je mogoče n^ t i 
tudi v butičnih prod^alnah, s£y je 
Metkin program vključen tudi v 
Yu-butik. 

Nove naložbe 
Iz leta v leto večja proizvodnja 

teija razširitev zmogljivosti v Koz-

jem. Pripravljeno im^o že vso po-
trebno dokumentacijo za razširi-
tev proizvodnih prostorov in skla-
dišč. Nova proizvodna dvorana, ki 
jo bodo gradili, bo z osemsto kva-
dratnimi metri omogočala zlasti 
večjo proizvodnjo za tuje tržišče. 
Z novo naložbo bodo na začetku 
zaposlili dvajset novih delavcev, 
do konca srednjeročnega obdobja 
pa nadaljnjih petdeset. 

V Metkinih puhovkah 
tUdI SkandInavcI 

Do konca leta пго bi temeljna 
organizacija z izvozom na tuje 
ustvarila 500 milijonov dinaijev. 
Izvoz na zahodnonemško tržišče 
je že vrsto let utečen, zadnje leta 
pa se stalno veča zanimanje oziro-
ma prodaja v Skandinavske deže-
le. Letos je odprlo vrata tudi mu-
hasto ameriško tržišče. Vehko na-
tančnosti in poslovnosti zahteva 
tudi uslužnostno šivanje, pred-
vsem kopalnih plaščev iz frotirja, 
za zahodnonemškega poslovnega 
partneija Egerija. 

Malice Iz nove kuhinje 
Letos so v Metki v Kozjem opre-

mili novo hkalnico, ki z že vpelja-
nim visečim transportom zaokro-
žuje sodobno tehnologijo. Po-
membna pridobitev za delavce pa 

je letos obnovljena in na novo 
opremljena tovarniška kuhinja. 
Naslednja faza v skrbi za soliden 
družbeni standard delavca je ob-
nova jedilnice, za kupce pa bo go-
tovo dobrodošla nova Metkina in-
dustrijska prodíyalna v Kozjem, v 
kateri bo mogoče kupiti vse izdel-
ke, ki nastajajo v Koqem in me-
tražno blago Metke v Celju. 

Tudi za alpiniste 
Še eno novost napovedujejo v 

Metkini temeljni organizaciji v 
Konjem. Metka že pet let tesno so-
deluje s Planinsko zvezo Slovenije 
in je ena prvih organizacij združe-
nega dela, ki je pristopila k na no-
vo ustanovljenemu alpinistične-
mu poolu, ki nosi ime Aleša Kuna-
veija, ta sklad pa je namenjen za 
financiranje naših prednostnih al-
pinističnih odprav. 

Potrebno bo novo Ime 
Uradni naziv Metkine temeljne 

organizacije v Kozjem je še vedno 
Konfekcija posteljnega perila, 
kljub dejstvu, da j e tega programa 
iz leta v leto manj in da v celoti 
predstavlja le še tretjino. V Koz-
jem zato že razmišlj£yo o tem, da 
bo treba najti primernejše ime, 
značilnejše za proizvodnjo, ki ubi-
ra drugačno, poslovno vse bolj 
uspešno pot. 

Delavci Metke iz Kozjega 
čestitajo vsem delovnim ljudem 
in občanom šmarske občine 
ob njihovem prazniku 



Na pohodu Je nova generacija kondenzatorjev 
Borenje ¥ prJzatìevanJJh za skladnejši razvoj mahj razvitih območij 

Temeljna organizacija Kon-
denzatorji iz Rogatca, iz številne 
družine Gorenjeve delovne orga-
nizacije Gospodinjski aparati, 
praznuje letos skromen, toda po-
memben jubilej, deseto obletnico 
obstoja. Tovarna v Rogatcu je s 
svojim obratom v Bistrici ob 
Sotli pomembna tako za Gorenje, 
kot za nadaljnji razvoj т ш ј raz-
vitih območij v občini Šmaije 
pri Jelšah. 

Po nekíyletnih prizadevanjih so 
'leta 1975 začeli graditi sodobno to-
I varno in že naslednje leto je stekla 
proizvodnja. 

Proizvodnja je bila sprva zasno-
vana na programu vgradnih kom-
ponent za Gorenjeve gospodinj-
ske aparate. Začeli so s hladilni-
»kim kondezatoijem ter proizvod-
Jjjo do štiri tisoč teh izdelkov 
dnevno. Takrat je bilo v temeljni 
organizaciji zaposlenih oseminšti-

rideset delavcev. Ker je bila proiz-
vodnja kondenzatorjev omejena, 
so v delu proizvodne hale organi-
zirali proizvodnjo še nekaterih 
drugih pločevinastih komponent. 
Takrat so v Rogatcu začeli razmi-
šljati o zahtevnejšem programu, ki 
pa ga zaradi potrebne specializira-
ne opreme še ni bilo mogoče ures-
ničiti. 

Leta 1982 je temeljna organiza-
cija Kondenzatorji Rogatec v Bi-
strici ob Sotli, v prostorih stare 
osnovne šole, postavila montažno 
linijo za sestavljarye termostata. V 
obratu so zaposlШ petintrideset 
delavcev s tega območja. Danes je 
dnevna proizodnja okoli dva tisoč 
relejev in tisoč termostatov. Julija 
letos je v obratu v Bistrici ob Sotli 
stekla poskusna proizvodnja nove 
generacije termostatov. Gre za so-
dobnejše in zanesljivejše proizvo-
de. Ta mesec naj bi stekla redna 

proizvodnja, ki je odprla petintri-
deset novih delovnih mest. Nova 
generacija termostatov Gorenje-
vega tozda Kondenzatorji Rogatec 
naj bi našla svoje mesto tudi na 
tujem tržišču. Za povečano proiz-
vodnjo, 750 tisoč termostatov let-
no, bo treba organizirati delo v 
dveh izmenah. Danes je v temeljni 
organizaciji zaposlenih 240 de-
lavcev. 

V temeljni organizaciji Konden-
zatorji Rogatec veliko in dobro de-
l^o ter dobro gospodarijo. Letos 
so v prvem polletju ustvarili dobri 
dve milijardi din celotnega pri-
hodka, od tega je bilo dohodka 219 
milijonov in čistega dohodka 140 
milijonov dinarjev. S takšnimi re-
zultati bi bili lahko zadovoljni, če 
bi se ne zavedali, da bi bilo mogo-
če narediti in ustvariti še več. Re-
zerv pa ne iščejo v sistemu normi-
ranja dela, ker so le-te praktično 

izkoriščene. Rezerve vidijo v novi 
opremi, v sodobnejši tehnologiji.. 
Oprema izpred desetih let je danes 
iztrošena in zastarela, proizvodni 
program pa razmeroma nizko aku-
mulativen. 

V Gorenju veliko razmišljajo o 
nadaljnjem razvoju in programih 
temeljne organizacije Kondenza-
torji Rogatec. Lani so izdelali po-
sebno predinvesticijsko študijo, v 
kateri je obdelanih пекгу nov^ 
programov, ki pa jih bo mogoče 
uresničiti šele takrat, ko bodo za-
gotovljeni vsi pogoji, zlasti eko-

nomska upravičenost projekta in 
finančna konstrukcija na ravni de-
lovne organizacije Gorenje Go-
spodinjski aparati. 

V Gorenju imigo velik interes za 
nadaljnji razvoj temeljne organi-
zacije v Rogatcu. Še pred desetimi 
leti je bilo treba kondenzatorje in 
dele za hladilniško tehniko uvaža-
ti, danes pa so ti proizvodi v celoti 
domači in vs^j toliko kakovostni, 
kot so bili nekoč uvoženi, prihra-
nek dragocenih deviz pa je za Go-
renje velikega pomena. 

Nič manj pomembna niso priza-
devanja Gorerya za vlaganja na 
naših manj razvitih območjih. S 
tovarno v Rogatcu in obratom v 
Bistrici ob Sotli se je odprlo 240 
delovnih mest, z nadaljnjim razvo-
jem pa se bo to število še pove-
čalo. 

Delavci Gorenjevega tozda 
Kondenzatorji iz Rogatca 
čestitajo vsem občanom 
občine Šmarje pri Jelšah 
ob občinskem prazniku 

Pt^tao in tehnologijo bo treba v Rogatcu posodobiti. V obratu v Bistrici ob Sotli so se zaposlile predvsem ženske. 



Dober glas seže v deveto vas 
¥ Zdravilišču Rogaška Slatina skrbilo za celovitost ponudbe 

Zdravilišče iz Rogaške Slatine je eden 

f lavnih nosilcev razvoja turizma v občini 
marje pri Jelšah, prav na vrhu pa je, ko 

govorimo o razvoju zdraviliško-turistične 
ponudbe. V okviru temeljne organizacije 
Zdraviliška dejavnost je v Rogaški Slati-
ni petnajst hotelskih objektov s preko 
1500 posteljami, od katerih jih je kar 36 
odstotkov v objektih A in de luxe katego-
riji. 

Zakaj je v Rogaški Slatini gostov, tako 
domačih kot tujih, vsako leto več, in zakaj 
se jih kar dobra polovica redno vrača v ta 
кггу? Na to vprašanje ni težko odgovoriti. 

V peto stoletje 
Lani je preteklo 400 let, odkar je zname-

niti alkimist Leonhard Thurneisser v svo-
jem delu »Pison« objavil prvo kemično 
analizo mineralne vode iz Rogaške Slatine. 
Iz obširne monografije o zdraviUšču, ki jo je 
leta 1685, pod naslovom »Roitsch Ocrene« 
napisal mariborski zdravnik Gruendel raz-
beremo, da je rogaška zdravilna voda leta 
1665 ozdravila tudi enega od znamenitih 
grofov Zrinjskih. Leto 1665 je nekako rojst-
no leto zdravilišča v Rogaški slatini in le 
redka zdravihšča v Evropi se lahko ponaša-
jo s tako visoko starostjo in bogato tradi-
cijo. 

Voda je tisti naravni faktor, ki je osnova 
dolgoletne tradicije v Rogaški Slatini. Nje-
ni učinki so danes dobro poznani, tako za 
zdravljenje, kot za boj proti neštetim bolez-
nim, zlasti značilnim boleznim današnjega 
časa, kot so, bolezni srca in ožilja, sladkor-
na bolezen, živčne bolezni, zapeka, debe-
lost, bolezni jeter, želodčne in druge bo-
lezni. 

Nova polnilna linija 
Da bi danes in v bodoče lahko pravočas-

no ustregli potrebam domačega in tujega 
tržišča, so v temeljni organizaciji Polnilnica 
lani predali namenu novo polnilno linijo z 
zmogljivostjo 26 tisoč litrov na uro. Do kon-

ca avgusta letos so prodali 30 milijonov 
litrov pijač (namizne mineralne vode Roga-
ška, zdravilne mineralne vode Donat Mg in 
Trim vi ta), od tega samo Donata Mg blizu 16 
milijonov litrov. 

Donat Mig tUdI v MIgrosu 
Zdravilno mineralno vodo Donat Mg iz-

važajo v Avstrijo, Zahodno Nemčijo, Italijo, 
zanimanje zanjo raste v skandinavskih de-
želah, v Kanadi, v Združenih državah Ame-
rike, prvega oktobra pa bo prva pošiljka na 
poti v Švico. Na ta izvoz oziroma na pogod-
bo o izvozu 400 tisoč litrov vode v Švico, so 
v Zdravilišču Rogaška Slatina še posebej 
ponosni. Kupec je namreč največja švicar-
ska firma Migros, za katero pa je znano, da 
odpre vrata samo solidnim poslovnim part-
nerjem in samo najboljšim proizvajalcem. 
Načrtovana akcija za osvojitev švicarskega 
tržišča oziroma Migrosa se je torej splačala, 
zavedajo pa se, da jim ta uspeh nalaga do-
datne obveznosti. Pri poslu oziroma napo-
rih za prodor na švicarsko tržišče, se je 

vključilo tudi predstavništvo jugoslovan-
ske gospodarske zbornice v Švici. Trenut-
no po tek lo tudi razgovori o izvozu Donata 
Mg in Rogaške na Bližnji vzhod. 

Tudi za domačega kupca 
v teh dneh odpira Zdravilišče Rogaška 

Slatina, TOZD Polnilnica, lastni distribu-
tivni center na območju beogržgske luke. 
Gradnjo centra, objekta na površini 670 
kvadratnih metrov, so narekovale potrebe 
oziroma prešibka založenost tržišča ob vse 
večjem popraševanju po vodi iz Rogaške 
Slatine. Ocenjujejo, da bodo z novim distri-
butivnim centrom v letu 1987 prodali za 
okoU 50 do 60 odstotkov več Donata, Roga-
ške in Trim vi ta, zlasti pa se bo izboljšala 
oskrba v južnem delu Srbije in v okohci 
Beograda. 

Postelja in voda še nI dovolj 
v Zdravihšču Rogaška Slatina posvečajo 

vehko pozornosti širini, pestrosti in celovi-

Zdraviliški dom, center kulturne, zlasti glasbene ponudbe. 

Takole so si v Zdravilišču Rogaški 
Slatina zamislili novi zaščitni znak. 

tosti ponudbe. Da bi ne bilo gostu nikj 
dolgčas in da bi mu ponudih tudi dov, 
kakovostne »duševne hrane«, iščejo vecl̂  
nove in nove obhke zabave, rekreacij! 
sprostitve. Posebno pozornost posveča 
kulturni ponudbi. Zdravihšče Rogaška Si 
tina ponuja skozi vse leto glasbene, folklo 
ne, likovne prireditve, organizira razstav 
stalne in občasne. Spomnimo se še leto 
njih prireditev; Ex tempore. Rogaški glj 
beni večeri, Dnevi keramike, pred vrati 
Šanson Rogaška 86 in še mnogi koncer 
nastopi v zdraviliški kristalni dvorani. 

V programu imsyo še poseben prograi 
za športnike, ponudili jim bodo športne o 
jekte, naprave in jim omogočali kvalitet 
treninge, priprave na tekmovanja. Tu je 
šola za diabetike s posebnim programoi 
pa specializirani programi za poklicne S 
feije motornih vozil, šola hujšanja brez pt 
hude lakote, že sedaj pa razmišljajo, kai 
bodo gostu olepšali praznični 29. novemb« 
in kako ga bodo pospremili v leto 1987. 

Dober glas seže v deveto vas, zato ni nal 
ljučje, da je v Rogaški Slatini tujcev iz leta 
leto več in da v ta zdraviliški kraj prihaja] 
domala od vsepovsod in da se v Rogašk 
radi vračajo. 

Vsi delavci 
Zdravilišča Rogaška 
čestitajo soobčanom 
ob prazniku občine 

Na Šmarskem 
rastejo novi silosi 
KmetUskI kombinat za stabUneišo 
proizvodnio prašičev 

Prašičjereja je ena od po-
membnejših dejavnosti v 
okviru Hmezadovega Kme-
tijskega kombinata v Šmar-
ju. Značilno zanjo je, da je 
tehnološko na razmeroma 
visoki ravni, zato si organi-
zacijo te proizvodne redno 
ogledi^ejo številni proizva-
jalci iz ostalih slovenskih 
oziroma jugoslovanskih ob-
močij. 

Dejavnost je organizirana 
izključno v zasebnem sek-
torju po sistemu majhnih 
farm, ki so razdrobljene po 
celotnem območju občine 
Šmaije pri Jelšah. Takšna 
obhka zagotavlja čistost oko-
lja in zato v občini s prašičje-
rejo ni ekoloških problemov. 

Med kmeti, združenimi v 
Temeljno organizacijo ko-
operantov in Kmetijskim 
kombinatom vladajo pravi 

in pristni kooperantski od-
nosi. 

V občini je dvaindvajset 
večjih rejcev plemenskih 
svinj, štiri vmesna pitališča 
za pitanje pujskov od 8 do 25 
kilogramov in osem večjih 
proizvajalcev pitancev s 
skupno letno zmogljivostjo 
12 tisoč-glav. 

Lani in predlani, ko je bila 
prašičjereja v krizi, so morali 
v občini Šmaije znatno 
zmanjšati to proizvodjo. Ra-
zlogi za krizo so znani: odvis-
nost proizvodnje od umetnih 
krmil, ki niso temeljila na 
domači krmni osnovi, s tem 

pa so se pojavljala usodna 
cenovna neskladja. Zato so v 
Kmetijskem kombinatu v 
Šmarju začeh razmišljati o 
kooperantski proizvodnji kr-
mil na osnovi pretežno do-
mače krme. Letos se bo 
osem kooperatov preusmeri-
lo na pitanje s silažno koruzo 
v zrnju, v ta namen pa že 
gradijo potrebne silose. Tak 
način je osnova za stabilnej-
šo in cenejšo proizvodnjo 
oziroma prašičjerejo. Del 
proizvajalcev (rejcev ple-
menskih svinj in pitancev) 
nameravajo v kombinatu 
preusmeriti na rejo oziroma 
pitanje s sirotko kot dodatku 
k prehrani prašičev. S tem 
bo proizvodnja še cenejša, za 
Sirarno v Šmaiju pa bo to 
rešitev ekološkega proble-
ma. V Kmetijskem kombina-
tu v Šma^u z zadovoljstvom 
ugotavljajo, da se zanimanje 
rejcev za vključevanje v ko-
operantsko proizvodnjo 
veča. 

Delavci KK Hmezad 
Šmarje pri Jelšah se pridružujejo 
čestitkam ob prazniku občine 



jemija v Mozirju uspešna 
fOk ßubllej tozda coUsko Cinkarno v Mozirju 

nevetdesetletnica je ča-
l^iv jubilej in prav te-
[ praznujejo v tozdu K£-
Цд Cinkarne Celje v 
Mírju. Jutri bo v Logar-
h dolini srečanje delav-
^ tozda, kjer bodo pro-
Lvili obletnico ter pode-
Ц priznala delavcem, ki 
Itdružujejo delo že tri-
[get let in druga priz-

prav je, da se ob tem ju-
Heju ozremo nazaj, saj je 
Lt od zametka tovarne do 
[nes prav zanimiva in sli-
Г tedanje gospodarske 
^ere v tem koncu naše 
Џ domovine. 

I rok V roke 
P o d j e t j e j e bilo ustanov-
|»no 1. 1896 pod imenom 
pnntaler Farb und 
chmirgelwerke z name-
pm izkoriščal^ a raznih 
Упт v Gomjesavinjski 
blini: boksita, antimona 

Flenita z delovnim pro-
em - antimonov ok-
smirek in zemeljske 

[Ko je bilo jasno, da so 
flöge antimonove rude 
^atne, so podjetje pro-
ili lastniku iz Gradca. Ta 
I dobro uspeval predvsem 
lesno galanterijo. 1905. so 
Ktavili tudi peč, ki je slu-
la za prežiganje raznih sa-
Bobrov in boksita, ki so 
i kopali okoliški kmetje 
ušnik, Kecej, Golnik). V 
sn času so občasno žgali 
Idi apno. Do 1917. leta je 
ilo prijavljenih od 2 do 18 
elavcev. Podatkov o pro-
vodnji v tem obdobju ni, 
itovo pa je potekala pro-
vodnja zemeljskih barv. 
Û je podjetje 1.1916 delno 
îgorelo, je prešlo v nove 
•ke, leto pozneje pa ga je 
P̂ila trgovska delničar-

^ družba. Imenovalo se 
"Savinjska tovarna barv 

' lesnih izdelkov Alojz 
oričar in drug Moziije«. 
sta 1922 je zaposlenih že 
delavcev. Del teh je de-

»0 v obratu Letuš, l^er so 
iadili obrat za izdelavo 

V obdobju 1922-1931 
* v Letušu dogradili še ža-
° s polnojarmenikom in 
"''at za izdelavo lesne 
"̂ abalaže - sodčkov za 
arve. 

krienje 
^se do vojne je podjetje 
JPoslovalo od 20 do 50 de-
^сеу. Med vojno so obra-
I ̂  v zmanjšanem obse-
J; Del ljudi seje vključil v 
Ir̂ B, nekateri pa so bili iz-
meni. Leta 1945. je bilo 
'Poslenih le 29 delavcev 
ftuš 10 in Ljubija 19). Po 
jcionalzaciji 1. 1948 se je 
.j,̂ Jetje preimenovalo v 
® ârna barv in lesnih iz-

.ikov Moziije«. Prozvod-
^̂  lesne galanterije je bila 
J času po vrdnosti več-
•̂ ot prozvodnja barv. 

¿ t a 1951. so v Ljubüi 
^mirali Francis turbino 

in odstranili vodno kolo. V 
nasledryih dveh letih so 
zgradili še garažo, meha-
nično delavnico in skla-
diščno šupo. Nasploh so 
bila to leta gradnje: nov 
most čez strugo, šupa za 
barvne surovine, nova su-
šilnica. Opravili so tudi vr-
sto nakupov opreme, ure-
dili ventilacijske naprave 
in ogrevanje. Pričeli so gra-
diti tudi novo zgradbo za 
prozvodnjo lesnih izdel-
kov, ki pa je zaradi po-
manjkanja sredstev niso 
dokončali. Zaradi stalnih 
nesoglasij med delavci les-
nega in kemičnega dela to-
varne, je podjetje preživelo 
več manjšh kriz. V tem ob-
dobju je bilo zaposlenih tu-
di do 170 delavcev. 

Leta 1959. seje Občinska 
skupščina Moziije odloči-. 

la, da lesni del odcepi in 
izvrši prènos k Linu Na-
zaije. 

Priključitev k 
Cinkarni 

Kemični del tovarne, se-
d^ »KEMIČNA INDU-
STRIJA MOZIRJE« je 
ostal takšen kot je bil leta 
1924. Od strojev so imeli 
samo štiri kolodrobe in 
osem parov mlinskih kam-
nov ter en drobilec. Ves po-
gon je bil urejen s pomočjo 
vodne turbine in transmi-
sij. Podjetje je zaposlovalo 
v tem obdobju 72 delavcev. 
Takoj po odcepitvi lesnega 
dela je vodstvo podjetja 
pričelo razmišljati o nave-
zavi stikov z neko močnej-
šo firmo, ki bi omogočila 
razvoj tovarne. Kot glavna 
partneija sta bila AERO in 
Cinkarna. Podjetje z 
ustvaijeno minimalno aku-
mulacijo ni videlo nobene 
perspektive in možnosti 
lastnega razvoja. 

V letu 1961 je uveden 
prometni davek v industri-
jo. Le ta je dokončno one-
mogočil rentabilno poslo-
vanje. Po intenzivnih po-
govorih s Cinkarno se je že 
to leto podjetje poslovno 
močno povezalo s Cinkar-
no, ki je tudi postavila vr-
šilca dolžnosti direktoija. 
V tem letu je po(^etje po-
slovalo še pod nazivom Ke-
mična industrija Moziije in 

imelo samoupravne or-
gane. 

1. 1. 1962 se je podjetje 
priključilo Cinkarni Celje, 
пцјргеј kot samostojni 
obrat, nato pa kot obračun-
ska enota brez samouprav-
nih organov. 

V tem času je podjetje za-
pustilo 28 delavcev, proiz-
vodnja pa je padla od 2280 
ton na 1390 ton. Torej seje 
pričelo z urejevanjem de-
lovnih prostorov, s£g so bi-
le skorćg vse stavbe lesene 
in dotrćgane. 

Leta 1962 so пгдргеј zgra-
dili transformatorsko po-
s ^ o . Podjetje namreč prej 
ni imelo možnosti preure-
ditve pogona na električno 
energijo, ker je DES dovo-
ljeval le 25 KW priključne 
moči zaradi preobremeni-
tve kr^evne transforma-
torske postaje v Mozirju. 

Leta 1963 in 1964 so zgra-
dili novo halo za izdelavo 
zemeljskih barv in preure-
dili pogon. 

V letu 1964 so tudi do-
končali zgradbo, ki je bila 
zgrajena do tretje faze že 
leta 1954 in v njej pričeli 
proizvodnjo tiskarskih 
barv. Kupili so tudi disper-
gator moči 10 KS. 

V letu 1965 so pričeli z 
gradnjo sanitarnih prosto-
rov in rešili najbolj pereč 
problem - kopanje delav-
cev. Vse dotedéù so delavci 
hodili domov neumiti in v 
istih oblačilih kot so delali. 

Pričeli so tudi s proiz-
vodnjo antikorozijskih pre-
mazov na osnovi cinkove-
ga prahu in svinčenega mi-
nija. 

V letu 1966 so program 
antikorozijskih premazov 
razširili in dokupili še en 
dispergator moči 25 KS. 

Leta 1968 so nabavili vili-
čar INDOS 2,5 t in še eno 
mešalo COWLESS. Za po-
trebe organolov in prema-
zov so v tem letu tudi zgra-
dili nadzemno skladišče za 
vnetljive tekočine kapaci-
tete 10 t in vkopali cisterno 
za vnetljive tekočine s ka-
paciteto 80.000 1. 

V letu 1972 so pričeli z 
gradnjo lesenega skladišča 
za gotove izdelke 860 m^ 
koristne površine. 

Slediti potrebam trga 
Ferdo Erjavec, dipl. 

ing., direktor tozda Kemi-
ja Mozirje: »Najpomemb-
nejše je bilo 1.1978., ko smo 
se formirali kot temeljna 
organizacija (prej poslovna 
enota) in ted^j začrtali ja-
sen koncept razvoja. Plan 
razvoja in izgradnje, ki smo 
ga pripravili, smo tudi 
uresničili. Organizacijska 
oblika tozda je bistveno 
prispevala k razvoju naše 
enote. 

Drugi pomemben mej-
nik je 1. 1980, ko smo odku-
pili zemljišča in pričeli z 
gradilo objekta za proiz-
vodnjo vodotopnih barv. 
To je bilo sovlaganje z ljub-
ljanskim Jubom, s katerim 
- kot konkurentom - smo 
se dogovorili o delitvi pro-
izvodnega programa. Tako 
smo pridobili večja materi-
alna sredstva, kar je bilo te-
melj nadaljnjega razvoja. 
Postali smo resnično 
opremljen industrijski ob-
jekt. Leta 1982. je v novem 
objektu prozvodipa stekla 
in pričeli smo urejati infra-
strukturo. 

Razširili in povečali smo 
proizvodnjo premaznih 
sredstev, ker smo v letih 
84/85 zgradil nov objekt za 
proizvodnjo premazov. 

Naša finančna sposob-
nost je bila takrat tolikšna, 
da smo lahko pričeli z od-
pravljanjem loitičnih ža-
rišč, kot je bilo skladišče-
r\je nevarnih snovi, ureja-
nje skladiščnih prostorov 
za gotove izdelke ter re-
konstrukcijo obstoječih 
skladišč zaradi zaščite 
окоЦа. 

Če govorim o razvoju, 
moram povedati, da ost^a 
proizvodni program takšen 
kot smo ga začrtali z dolgo-
ročno usmeritvijo in to tež-
ka antikorozija ter pomož-
na sredstva za gradbeni-
štvo. V tem okviru bomo 
tudi stalno iskali nove 
možnosti za naše izdelke, 
pač odvisno od trga, ki pa 
bo seveda zahteval potreb-
|П0 in najsodobnejše.« 

Dolgoročna 
usmeritev 

Pri načrtovanju dolgo-
ročnega razvoja tozda Ke-
mija Moziije so delavci 
izhajali predvsem iz na-
slednjega: 

- d o s e d ^ e afirmacije 
na področju težke antiko-

rozije in pomožnih sred-
stev za gradbeništvo 

- Vse tesnejše povezova-
nje z matično delovno or-
ganizacijo oz. ostalimi toz-
di Cinkarne. To povezova-
nje mora biti usmeijeno na 
oplemenitenje nekaterih 
polproizvodov, dopolnje-
vanje prodajnih palet in 
skupni nastop na trgu. 

Proizvodnjo zemljiških 
in voba barv so v programu 
začrtali v obsegu 2300 tone 
letno, vendar se je proiz-
vodnja zaradi potreb kar 
trikrat povečala. Zdaj se 
obseg manjša in bodo se-
danji proizvod nadomestili 
z novim izdelkom. 

Načrt povečati proizvod-
njo Purpena s 50.000 kom. 
na 100.000 komadov letno 
je popolnoma uspel. Poli-
uretanska pena je izdelek z 
izredno široko možnostjo 
uporabe, prvenstveno paje 
néimenjen kot pomožno 
sredstvo v gradbeništvu. 
Glede na izredno ugodne 
mehanske lastnosti je upo-
raben za vgrajevanje vseh 
vrst podbojev, cevovodov, 
zatesnenje in popravila 
majhnih poškodb na ome-
tu itd. Zaradi zelo enostav-
ne uporabe je primeren tu-
di za individualne potroš-
nike. 

Pod poglavje »Novi iz-
delki« pa so v dolgoročni 
program zapisali: 

Na področju osvajanja 
novih proizvodov je vseka-
kor najpomembnejša razši-
ritev pàlete antikorozijskih 
premazov tako po namenu 
uporabe, temeljni oziroma 
pokrivni premaz, in izbiri 
veziva. 

Osnovna usmeritev na 
področje težke korozije 
nam že daje okvir za izbiro 
karakterističnih skupin 
premazov, ki bi jih morali 
izdelovati za tovrstno zaš-
čito. Po dosedanjih izkuš-
njah v Jugoslaviji in svetu 
moramo imeti za uspešno 
zaščito tega področja na 
razpolago premaze na os-
novi 

- epoksi veziv, 
- klor kavčuka in 

- silikatnih in silikonskih 
veziv. 

Če pa premaze porazdeli-
mo z ozirom na zgradbo' 
zaščitnega sistema pa mo-
ramo imeti kompletno pa-
leto od osnovnih do po-
krivnih premazov. 

Celotni program Moziija 
bi tako sovpadal s progra-
mom gradbenih lepil in s 
programom za zaščito pri 
TOZD Vzdrževanje. 

Glede na doseda^e iz-
kušnje in poznavanje raz-
mer bi naš proizvodni pro-
gram moral obsegati na-
slednje proizvode: 

1. Temeljni premazi 
a) Minijski premazi 

na bazi firneža 
na bazi alkidnih smol 
na bazi klorkavčuka 
b) Premazi s cinkom v 
prćihu 
na bazi alkidnih smol 
na bazi polistirola 
na bazi epoksi smol 
na bazi silikatnih veziv 
c) Premazi z železovim ok-
sidom 
osnovna antikorozijska 
barva 
univerzal primer 
epoksi primer 

d) Premazi s katranom 
epoksi katran - TERA 
POKS 
klorkavčuk katran - T] 
RAPLAST 

2. Pokrivni premazi 
na osnovi klorkavčuka 
TERAPLSTI - barvna p 
leta 
na osnovi epoksi smol 
na osnovi silikatnih smol -
bronze 

3. Tlaki 
poliuretanski 
epoksidni 

Takšne so naše želje, na 
nas paje, da jih tudi uresni-
čimo. Za uresničitev teh ci-
ljev pa se moramo: 

1. pravilno organizirati 
2. kadrovsko okrepiti 
3. Primerno tehnološko 

opremiti 

prav tem trem nalogam 
namenj^o v tozdu poseb-
no pozornost, saj vedo, da 
bodo njihovi uspehi odvis-
ni predvsem od njih samih 
in da bodo z dobrim delom 
zagotovili, da bodo tudi 
stoletnico praznovali s ta-
ko uspešnimi rezultati kot 
letošnjo 90-letnico. 

Jože Randl, dipl. oec., 
podpredsednik KPO 
Cinkarne: 

»Tozd Kemija v Mo-
ziiju seje v zadnjem ob-
dobju izredno konsoli-
diraj in posodobil. Veli-
kega pomena zanje je 
skupen program z Ju-
bom iz ^ubijane. Tozd 
je nadaljevanje nekate-
rih surovinskih osnov, 
ki naštevajo v Cinkarni 
in je pomemben kljub 
majhnosti ter dohod-
kovno zanimiv.« 

Delavci 
TOZD KEMIJA MOZIRJE 
Cinkarna Celje 
čestitajo k prazniku 
občine Mozirje 

stari mlini za mletje barv. 



FRAN SÄLESKI-FINZCÄR 

Pod svobodnim soncem 
»Despojna ljubi,« so si šepetale lepe dvorjanice po 

skrivnih hodnikih. Vse patricije so pretehtale v pogovo-
rih, vse lepe častnike, pretorje, a njeno vedenje, njena 
ljubezen jim je ostala zapečatena kakor apokaliptična 
knjiga. 

Teodora je v resnici trpela. Včasih se ji je zbudil v duši 
tolik gnev in sram, da je skočila pokonci in zakričala: 
»Proč, proč, črne sence! Dovolj je! Nočem, ne smem!« A 
priplazil se je vselej njen modrijan Epikur. V hipo-
dromu je zablestelo ponosno Iztokovo telo, koje vrgel s 
sebe belo haljo in planil na konja. Napele so se njegove 
mišice, koje udaril s kijem v Azbadovo četo na kampu. 
Njena volja je ginila, objel jo je trenutek .. . 

»Nočem,« je rekla odločno. Nova misel se ji je rodila 
in šla je k U pravdi. 

V volneni halji, z jermenom preko ledij, je tičal v 
pisarni sredi kupov sodnih aktov, katere je skoraj vse 
sam reševal in določal sodbo. 

»Moj despot mogočni! Duša mi gine, ker te ni! Pridi, 
spočij se pri meni, predobri, premogočni!« 

»Ti edina, ti svetla, Justinijan pride, pride kmalu in 
tedaj se razveseliva trenutka. Toda poglej, skrbi, skrbi, 
noči brez spanja! Še ne morem - ne morem! Vse cesar-
stvo naj te vedri in zabava, predte naj poklekajo in narda 
in mira naj se dviga pred teboj, da ti bodo ure sladke in 
vesele, dokler ne pridem.« 

»Kako si dober, vsemogočni gospod zemlje in morja. 
Pa daj, kupi svile, težke svile, da si jo razprostrem po 
vseh dvoranah, da bo kipelo vse kakor rahle pene na 
Propontidi.« 

Upravdi seje stemnilo lice. 
»Sam bi gnal velblode prek puščav do Indije in bi 

natovoril zlate svile, ti edina, sveta! Ali v blagajni nima 
gospod zemlje in morja sedaj toliko zlata, da bi odteh-
talo tvojo željo. Odpusti!« 

»Odpuščam,« je rekla in odšla. 
Zaprla se je in solzé so ji orosile oči. Proti Hagii Sofíi 

seje ozrla in v zavisti izpregovorila: »Zate je dosti zlata, 
za despojno ga ni. Kaj mi tak despot!« 

Nebo je bilo oblačno in temen večerje zagrnil mesto, 
koje Iztok prijezdil iz vojašnice. Pri vratih gaje sprejel 
Numida. Od veselja je poskakoval in se vrgel trikrat na 
zemljo pred centurijem. Nato je potegnil iz nedrja dro-
ben pergamentni zvitek in mu ga dal. 

»Gospod, prišlo je, česar si čakal, prišlo, kako sem 
srečen!« 

Hlastno je segel Iztok po pismu in naglo odšel čez 
dvorišče na vrt. 

Prsti so mu drhteli, koje lomil pečat in odvijal vrvico. 
»Pride, pride! Nocoj pride opolnoči! O bogovi! O De-

vana!« 
Takoj je slekel oklep, šel v kopel, se odel z mehko belo 

tuniko in nataknil dehteče, mehke sandale. Numiduje 
ukazal, naj prinese rož. Po vsem stanu jih je razstlal, 
sobo je poškropil z dišečim žafranom in v srebrni čolni-
ček je ukazal naliti dragega olja, da bo od luči kipel tih 
vonj, ko bo bivala ona pri njem. Nato je hitel in odbral 
deset najmočnejših sužnjev, jim velel pripraviti dva 
čolna, razgrniti na bregu preprogo, ker je bila zemlja 
vlažna, in nato čakati v oljčnem gozdičku, dokler jih ne 
pokliče. 

Temna noč je zakrila mesto in morje. Le malo lučk je 
brlelo na jadrnicah, čolnov sprehajalcev ni bilo na vodi. 

Iztok je sedel na nizkem stebriču, ki so nanj priveza-
vali čolne. Njegove oči so strmele na temno morje in 
hotele predreti noč. Kadar je pljusknil majhen val ob 
obrede, kadar je poskočila ribica nad gladino, se je 
zganil, stresel in vstal. Zdelo se mu je, da je čul udarce 
vesla. Ali zopet je vse umrlo, vse utihnilo, le morje je 
rahlo plivkalo na obrede. Iztok je vstal in začel hoditi po 
drobnem svižu. Toda motile so ga lastne stopinje, vrnil 
seje k stebriču in zopet sedel. Skušal je pomisliti, kako 
jo nagovori, kaj ji pove. Ali vse misli, vse besede so 
utonile v eni sami neizmerni želji, kakor bi padle v 
morje. Zanj je izginila blagovest, izginil svet, vse nje-
govo bitje seje utopilo v koprnenje. Trenutki so mu bili 
večnost; ni mogel več strpeti, v morje bi planil in plul po 
valovih ter klical: »Irena, Irena! Kje se mudiš? Pridi, 
pridi na srce, ki tako brezmejno koprni po tebi!« 

Tedaj se mu je zazdelo, da sliši tihe udarce vesel. 
Posluša. Zopet. »Prihaja!« 

Dvignil seje in stopil po preprogi tako blizu do morja, 
da je začutil vlago valov skozi sandale. Iz noči se je 
trgala podolgovata temna senca, ki je neslišno polzela 
po vodni gladini. Dvakrat so še udarila vesla, čoln je s 
kljunom trčil ob breg. Iztok je prijel s krepko roko 
ladjico, iz nje seje dvignila v črno obleko odeta postava, 
z oglavnico čez glavo in z naličjem na obrazu. Iztok je 
razpel roke in jo dvignil iz čolna ter tesno pritisnil na 
srce. 

»Irena, Irena, moja boginja, moja domovina, mo, 
vera. Irena - Irena!« je govoril glasno. 

»Pst,« je rekla postava in mu zdrknila iz rok. »IzU 
vedi me v temno senco, da govoriva o blagovesti!« 

Tesno jo je prpel krog pasu in vedel po stopnicah\ 
teraso pod pinije. Noč je bila tako temna, da je mo: 
Iztok tipati, kje je klopca. Nato sta sedla drug ob á 
gega in za hip molčala. Glasni utripi dvojih src v razbt 
jenih prsih so se čuli. 

»Ali si prebral blagovest. Iztok?« 
»Prebral, Irena. Desetkrat prebral in mislil nate¡ 

vsaki besedi, pri vsaki črki. « 
»Ali si spoznal resnico?« 
»Resnica si ti, vse drugo je meni tuje, samo v tvoj 

očeh je resnica - in ljubezen v tvojem srcu.« 
Iztok je iztegnil roko in segel po naličju, katero 

dvignil, da bi ji pogledal v lice. 
»Oj besi, zakaj ste zgrnili toliko črne noči na to uro,^ 

ne vidim neba v tvojih očeh, Irena!« 
»Ne misli na bese. Iztok! Kristus je zakril pred zle 

nim svetom najino ljubezen. Zahvali ga!« 
»Zahvalim ga, ker ti velevaš! In vendar moram vid 

luč tvojih oči! V njih biva moja domovina, v njih 
vedro nebo Slovenov, v njih seva svobodno sonce nä 
gradišč! Irena, pojdi z menoj v stanek. Z rožami sem 
posul zate, z vonjem napojil in tudi drago olje got^ 
tvojo čast« 

»Ne grem, ne morem. Iztok. Zapazi naju suženj, izffi 
Ijena bi bila. Ostaniva tukaj in govoriva o blagovesti' 

Tesneje seje stisnila k njemu. Iztok paje prijel nß 
glavo in jo začel poljubljati. 

Rahlo se mu je umikala. 
»Govoriva o blagovesti, o resnici!« 
»Še ne, Irena, še ne, samo en časek še sloni ob mt 

moja - moja žena.« 





ZDRAVILNE RASTLINE 
Oslad 

Oslad (Spraea ulmaria L.) je trajna rastlina. V zem-
lji ima plazečo koreniko iz katere požene do dva 
metra visoko steblo s številnimi dlakavimi listi. 
Majhni latasti cvetovi so rumekasto beli. Tudi oslad 
spada med rožnice in v starogrškem jeziku so z ime-
nom spirea označevali rastlino, s katero so kitili 
okronane. 

V resnici je steblo oslada toliko prožno, da se da 
zvijati in njegove nežne veje so okrašene s številnimi 
skupinami cvetov. Cvetovi dišijo prijetno, nekoliko 
aromatično in tudi korenika ima oster, sluzast okus in 
nekoliko spominja na vanilijo. Oslad cveti od junija do 
avgusta in ga najdemo po vlažnih travnikih, med 
grmovjem in v goščavah. 

Pri osladu nabiramo mlade rastline, pozneje cvetove 
in jeseni koreniko. Vse nabrane dele temeljito posu-
šimo na prepihu v senci. Ljudsko ime za oslad je tudi 
medvedovo latje, divje latje, medvejka. 

Vsebuje eterično olje, fenilglikozide, gaulterin z 
aglolikonom metilnim estrom sahcilne kisline, prosto 
sahcilno kisUno, sledove flavonoilglikozidov, vehko 
kremenčeve kishne in kafri podobne soh. Zaradi teh 
snovi uporablja ljudsko zdravilstvo oslad kot domače 
zdravilo proti revmatičnim obolenjem in protinu. 
Pospešuje potenje in s tem pospešuje izločanje strupe-
nih snovi iz telesa. Poparek iz posušenih listov cvetov 
je odličen čaj proti prehladu in gripi. Včasih so oslad 
uporabljah za zdravljenje ledvic, ker je povečano izlo-
čanje vode iz telesa. Poleg tega oslad pospešuje celje-
nje ran, ognojkov in ureznin. 

Zanimivo je delovanje na žolčni mehur, saj deluje 
kot tonik, dijaforetik in adstringens. Ljudsko zdravil-
stvo priporoča oslad kot naravni tonik, kot sredstvo za 
odpravljanje odvečne vode iz telesa in proti črevesnim 
zajedalcem. Pripravki so uspešni tudi proti debelosti 
in celuhtisu. V ta namen se popari vehka žlica posuše-
nih cvetov s pol litra vode in se pusti čez noč, da se 
ohladi. Nato se čaj precedi in popije zjutraj na tešče. 
Čaj deluje tudi okrepčilno in pomirjajoče in ker pospe-
šuje potenje, je osladov čaj odlično zdravilo proti vro-
činskim boleznim. 

Oslad lahko pomešamo z bezgovimi cvetovi, kilav-
cem, mehso, meto, kamihcami v čajno mešanico, ki jo 
uporabljamo pri prehladnih obolenjih, utrujenosti, pa 
tudi za kopeh po težkem delu. BORIS JAGODIČ 

MODNI KOTIČEK 
pripravlja VLASTA ARČAN-CAH 

Marijo iz Šmartnega ob 
Paki zanima, kakšen način 
oblačenja ji ustreza. Stara 
je 37 let, visoka 165 cm, tež-
ka 56 kg in ima temne lase. 

Premalo podatkov ste mi 
napisali o sebi, tov. Marija, 
zato mi je težko določiti, 
kakšen način oblačenja je 
primeren za vas. 

Slavna modna kreatorka 
Coco Chanel je nekoč rekla: 
»Obleka je nekakšen podalj-
šek osebnosti in nikoli ne 
sme prevladati nad osebo, ki 
je v njej«. Zato še vedno ve-
lja modno pravilo, naj se 
oblačimo tako, da bo obleka 
pristajala naši postavi, naši 
osebnosti in našemu načinu 
življenja. 

Oglasite se še, danes pa 
vam lahko svetujem nekaj 
klasičnih Unij, ki so primer-
ne za vašo postavo. Preho-
den dvobarvni plašč brez 
modne letnice, ki ga lahko 
nosite na obeh straneh, je 
vsekakor nepogrešljiv del 
ženske garderobe. 

Značilnost letošnje sezone 
je vrnitev ozke linije, ki sledi 
obhki telesa. Za svečanejše 
priložnosti si sešijte obleko, 
ki je v pasu drapirana, s pod-
loženimi rameni. Tudi vsi 
kostimi imajo močno dvig-
njena ramena in poudarjen 
pas. Izbirajte med belo-črni-
mi kombinacijami, oker in 
rdečimi odtenki. 

kovinotehna 
GOSPODINJSKI APARATI 
svetovno znane znamke SIMAC 

bedo razstavljeni na obrtnem sejmu 
v HAU C. 

Demonstracije na zunanjem prostoru maloprodaje 
vsak dan od 10. do 12. ure In od 15. do 17. ure. 

Vse Informacije vam nudi KOVINOTEHNA na sejmu v 
HALI C. 

Prihajajo hladni dnevi, 
s tem tudi potrebe po toplih 
oblačilih. 

Kje jih kupiti? 
v poslovnih enotah Savinjskega 
magazina: 

- Blagovnica Polzela, 
- Blagovnica Prebold, 
- Blagovnica Šempeter, 
- Manufaktura Žalec, 
- Dom Vransko, 
- Tekstil Šempeter 

Oglejte si zalogo! 

Lestvici Radia Celje 
Zabavne melodije: 

1. JUST WE TWO (MONA LISA) - MODERN TALKING 
2. MOLIM TE, OSTANI - TEREZA 
3. A KIND OF MAGIC - QUEEN 
4. SRCE JE POPOTNIK - OBVEZNA SMER 
5. SLEDGEHAMMER - PETER GABRIEL 
6. SABINA-BAZAR 
7. TISTA ČRNA KITARA - VLADO KRESLIN 
8. LOVE TOUCH - ROD STEWART 
9. LJUBEZEN JE SLEPA-CMOK 

10. VENUS - BANANARAMA 

Lestvica zabavnih melodij je na sporedu Radia Ceije 
vsako soboto ob 17.15 uri. 

DomaČe melodije: 
1. PLANINSKI CVET - AVSENIK 
2. LE LUNCA VE ZA NAJINO LJUBEZEN - SAVINJSKIH 7 
3. PETELINČEK-VESELI HMELJARJI 
4. DOLINA SPOMINOV - FANTJE TREH DOLIN 
5. UUBEZENVŽITU-RŽ 
6. MOJE STEZICE-BRODNIK 
7. ZADNJI POLETNI DAN - FANTJE Z VSEH VETROV 
8. KJE SO NAJINE STEZICE - ALPSKI KVINTET 
9. VSAK SE Z NAMI VESELI - SLOVENSKI MUZIKANTJE 

10. BELI CVET-MIHELIČ 

Lestvica domačih melodij je na sporedu Radia Celje 
vsak ponedeljek ob 17.15 uri. 

KUPON 

lestvica zabavnih melodij • 

izvajalec 

lestvica domačih melodij 

izvajalec 

ime in priimek ! 

naslov 

Nagrajenca: Drago Petek, Ul. 29. novembra, PŠC, Celje 
Alenka Ograjenšek, Podlog 3, Šempeter 

Pišite na naslov: Novi tednik-Radio Celje, 
Trg V. kongresa 3a, Celje 
Vsakič nagrada - velika plošča, kijo izžrebanci izberejo 
v prodajalni MELODIJA v Celju. 

RADIO CELJE 
ČETRTEK, 11. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Dopoldne z va 

9.00 Druga poročila, 9.30 Obvestila, 9.40 Srečanje z leti, IC 
Zaključek sporeda, 15.00 Poročila in . obvestila, If 
Čestitke in pozdravi, 16.30 Kronika, 17.00 V živo - Obi 
sejem Celje, 18.00 Zaključek sporeda. 

PETEK, 12. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Petkov mozaik, S 
Druga poročila, 9.30 Obvestila, 9.40 Žveplometer, 10.00 Z 
ljuček sporeda, 15̂ 00 Poročila in obvestila, 16.00 Čestitke 
pozdravi, 16.30 Šport ob koncu tedna, 17.00 Kron 
17.15-17.15 Sejemski program, 18.00 Zaključek sporeda 

SOBOTA: 13. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Dopoldne z vami, S 
Druga poročila, 9.05 Kuharski kotiček, 9.30 Obvestila, i 
Koledar prireditev, 10.00 Filmski sprehodi, 10.30-1! 
Sejemski program, 11.30 Zaključek sporeda, 15.00 Poro« 
in obvestila, 16.00 Čestitke in pozdravi, 17.00 Kroni 
17.15-18.00 Sejemski program, vmes skladbi z lestv 
zabavne glasbe, 18.00 Zaključek sporeda. 

NEDELJA, 14. 9.: 10.00 Poročila in obvestila, 10.30 
11.30 Sejemski program, 11.30 Kmetijka oddaja, 12.00 P< 
čila, 12.15 Minute za razvedrilo, 12.30 Iz domačih logov, I 
Čestitke in pozdravi in posnetek Javne radijske odd 
Gorenje Glin, 15.00 Zaključek sporeda. 

PONEDELJEK, 15. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Športno dopolij 
vmes ob 8.30 Obvestila, 9.00 Druga poročila, lO.OO-H 
Sejemski program, 11.00 Zaključek sporeda, 15.00 Por№ 
in obvestila, 16.00 Iz zakladnice zborovske glasbe, 16.3C 
18.00 Sejemski program, vmes ob 17.00 Kronika, 18.00 2-
ljuček sporeda. 

TOREK, 16. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Iz sveta glasbe, ¡ 
Druga poročila, 9.30 Obvestila, 10.00-11.00 sejemski f 
gram, 11.00 Zaključek sporeda, 15.00 Poročila in obves 
16.00 Čestitke in pozdravi 16.30-18.00 Sejemski progr' 
vmes ob 17.00 Kronika, 18.00 Zaključek sporeda. 

SREDA, 17. 9.: 8.00 Poročila, 8.10 Dopoldne z vami | 
Druga poročila, 9.30 Obvestila, 9.40 Koledar prireditev, 
do 11.00 Sejemski program, 11.00 Zaključek sporeda. 
Poročila in obvestila, 16.00 Čestitke in pozdravi, 16.30-1 
sejemski program, vmes ob 17. Kronik, 18.00 Zaklji* 
sporeda. 









Oster nož, močan ogenj in dobra priprava 
To so M osnovna pravila kitajsko kuhinjo. У dneh sejma Jo predstavlja hotel Merx 

Rolada iz govejega jezika 
z omako iz zelenega popra: 
goveji zrezek narežemo na 
lističe, začinomo z zelenim 
poprom, sojino omako, vi-
džijem in sezaomovim 
oljem in hladna predjed za 
sladokusce kitajske kuhinje 
je pripravljena. Vse skupaj 
sicer ni tako preprosto, a v 
grobem bo za nas laike do-
volj, posebno še, ker bomo 
to in še mnoge ostale jedi 
lahko v času obrtnega sej-
ma poizkusili tudi v hotelu 
Merx, kjer gostijo strokov-
^ake iz kitajske restavraci-
je Sečuan v Novem Sadu. 

Morda bo kdo razočaran, 
če pri delu v Merxovi kuhinji 
ne bo videl pravih Kitajcev, 
a naj takoj povemo, da bi 
lahko novosadski kuharski 
mojstri brez sramu kuhali 
tudi v Pekingu. Ob tem, daje 
njihova kitajska restavracija 
Sečuan v Novem Sadu že če-
trtič zapored proglašena za 
najboljšo v kategoriji speci-
aliziranih restavracij v No-
vem Sadu in AP Vojvodini, 
ob tem pa je požela še visoka 
priznanja v svoji repubhki, 
so jo Kitajci proglasih za eno 
treh (poleg New Yorka in 
Amsterdama) najboljših ki-
tajskih restavracij izven Ki-
tajske. Če Kitajci sami tako 
pravijo, bo že držalo, sicer 
pa, ekipa, ki tokrat gostuje v 
Celju, je znana in iskana po 
vsej Jugoslaviji, od Dubrov-
nika do Radenc, kjer so že 
redni gostje. 

Sicer pa Vojvodino in Se-
čuan druži še nekaj skupnih 
lastnosti. Za obe pokrajini 
pravimo da sta žitnici svojih 
dežel, obe pokrajini imata 
tudi najboljše igralce namiz-
nega tenisa. Le v kuhinji so 
vehke razlike. Kakšne? 

Vodja strežbe restavracije 
Sečuan Stevo Puhača: 
»Znano je, da Kitajci jedo 
zdravo in pravilno, največ-
krat veliko različnih, predv-
sem naravnih sestavin v 
majhnih količinah-osnova 
kuhinje so začimbe, seveda 
naravne, večkrat tudi iz zdra-
vilnih zelišč, povsem značil-
ne za njihovo podnebje. Po-
trebno jih je torej uvažati, 
kajti toliko različnih okusov 
in odtenkov okusov, ki kra-
sijo to kuhinjo, z našimi za-
čimbami ni mogoče doseči. 
Poleg tega je za skromnega, 
mirnega in discipliniranega 
Kitajca prehranjevanje 
obred, ne le potreba. S svoji-
mi paličicami je počasi in 

raznovrstno, v skladu s tradi-
cijo, ki se prenaša iz roda v 
rod. Niso zanemarili kuhinje 
svojih babic, zelo cenijo tra-
dicijo in ničesar ne prepuš-
čajo zobu časa.« 

Dolj je že podatek, da je na 
dobro obloženi kit^ski mizi 
ob kakšni slavnostni prilož-
nosti tudi do 90 vrst različnih 
jedi. Kuhanje je umetnost, ki 
se je učiš desetletja. Tudi na 
vprašanje, koliko jedi pozna 
recimo sečuanska kuhinja, 
bo Kitajec- težko odgovoril, 
ker prekratko živi, da bi se 

naučil vsega. Tako so se tudi 
novosadski kuhaiji od svojih 
kitajskih prijateljev naučili 
le priprave kakšnih 150 jedi 
in del tega bodo predstavili 
tudi v Celju. 

»Mnogi enačijo kit^sko 
kuhinjo zgolj z paličicami, ri-
žem in s pekinško raco, a ki-
tajska kuhinja je mnogo več 
od tega. Je odraz kulture ne-
kaj tisočletne kulture naro-
da. Kitajec tako na primer je 
juho na koncu, ko mi poseže-
mo po sladici. Vse ima svoj 
pomen, tako tudi ta običaj-

zaradi boljše prebave pravi-
jo.« je povedala Zorica Ole-
ar, vodja kuhinje restavraci-
je Sečan. 

In kcO pijejo? Sicer na 
splošno manj kot recimo mi 
(alko), a v glavnem izbrane 
vrste riževega žganja (mao 
tai-60 procenten), zelo dobra 
piva, v glavnem pa čaj, pre-
težno jasminov. Néü bo pole-
ti, pozimi, pred, med ali po 
jedi, na mizi je čaj, ali bolje 
povedano, hstiči č^ja, ki jim 
sproti dohvajo vodo. To pije-
jo neprecejeno in nesladka-
no, kar ima spet svoj (zdra-
vilni) pomen. 

In paličice. NevEÖenemu, 
predvsem pa nervoznemu in 
stalno hitečemu Evropejcu niti 
palice za golf ne bi pomagale, 
Kitajci, mirni ljudje, ki uživajo 
v prehrani, pa si hrane brez pa-
ličic ne morejo predstavljati. 
Novosadski mojstri jih imajo 
dovolj s seboj, tistih bambuso-
vih, sicer pa poznamo še pri-
bor iz slonove kosti, pozlačen 
int. Njihova uporaba ni ob-
vezna. 

Kitcóska kuhinja torej vabi. 
Parjeni, dvakrat kuhani svinj-
ski zrezek v pekoči omaki, 
dimljena raca na kanfori, ku-
hana v jasminovem č ć o u in 
prelita s sezamovim оЦет, 
paljena govedina s pekočim 
okusom in bambusom, cheng 
du ravioU (jed za osvežitev, ki 
seje nekje sredi menuja, nekje 
med četrto in peto jedjo) ali 
morda slatko testo z osmimi 
poslasticami, to je le del tiste-
ga, kar bodo ponujali tudi v 
Celju. Vadite lahko s paličica-
mi za ražnjiče! Poizkusite, 
skrivnosti ni veliko. Le tri pra-
vila veljćgo v kitajski kuhiryi: 
oster nož, močan ogenj in do-
bra priprava hrane... 

RADO PANTELIČ 
Foto: EDI MASNEC 

Pot na streho sveta 
vodi tudi čez dimnil 

Franček Knez, alpinist iz 
Rimskih Toplic, ki je letos 
splezal že 500. prvenstveni 
vzpon in s tem postavil abso-
lutni svetovni rekord med al-
pinisti (vsega skupaj pa je 
splezal že več kot 1700 sme-
ri), je še vedno poln načrtov. 
Letošnjo zimo bi rad spet 
plezal v lepih Patagonskih 
gorah, kjer je že sodeloval na 
dveh zelo uspešnih odpra-
vah na Fitz Roy in Cerro To-
re. Ker pa takšne odprave 
zahtevno tudi precej denar-
ja, je potrebno tudi poprijeti 
za delo. Tako je prejš^i te-
den skup^ s Smiljanom 
Smodišem (levo) med pro-
stim časom barval dimnik 

pri dvorani Golovec v Ce 
idejno zasnovo za reklai 
napis Kovinotehne pa j e | 
speval obrtnik Sinjo S 
zernik. ^ 

Vsako soboto in nedeljo) 
Franček seveda izkoristf 
plezanje; prejšnjo soboto 
nedeljo je пгоргој z Dani^ 
Tičem ponovil Kramarco 
Rjavčkem vrhu; to je bilaj 
va ponovitev smeri, ki j^ 
Franček splezal pred 13 fl 
le da jo je tokrat splezal ^ 
sto. Najtežji, previsni del 
ocenjen z 9. V soboto je] 
tem Franček splezal še | 
venstveni Genialko in Pik 
v Škarjah, v nedeljo pa 
eno težjo prvenstveno sme 

SREČKO ŠRO 
Zlati Orle] za Štajerslcili 7 

Narodno-zabavni ansam-
bel Štajerskih 7 iz Sloven-
skih Konjic se vse bolj uve-
ljavlja med ljubitelji te zvrsti 
glasbe, kar dokazuje, da je 
mogoče tudi v narodno za-
bavni glasbi uspeti z izvirni-
mi glasbenimi idejami in ne 
le s proigravanjem že znanih 
in priljubljenih viž. Za njimi 
sta uspešna nastopa na festi-
valnih narodno-zabavne 
glasbe s Števeijanu v Italiji 
in v Ptuju, pred njimi pa na-
stop na festivalu Vesela je-

sen ter izid lastne plošče in 
kasete. 

V Števerjanu so prejeli pr-
vo nagrado za najboljšo iz-
vedbo valčka »Zaupaj mi de-
kle« in polke »Med prijate-
lji«, na pravkar minulem 
ptujskem festivalu narodno 
zabavne glasbe pa za valček 
»Rodni kraj« in polko v prle-
škem narečju »Micka«. Zlato 
značko Orfeja in tretjo na-
grado občinstva. Zasluge za 
uspeh ima gotovo tudi novi 
harmonikar ansambla Boris 
Rošker, sicer priznani kom-
ponist in glasbenik, ki je, 
malo za šalo malo zares, izja-

vil: »Lani sem napisal za na-
stop Štajerskih 7 na Veseh 
jeseni skladbo »Mi Štajerci« 
in ker so fantje zmagali, sem 
se jim letos pridružil.« 

Na letošnji Veseh jeseni, ki 
se prične v soboto, se bo na-
rodno zabavni ansambel Šta-
jerskih 7 predstavil v izvir-
nih štajerskih narodnih no-
šah in sicer s skladbo »Taki 
smo«. S snemanjem skladb 
za kaseto in gramofonsko 
ploščo, ki naj bi izšli konec 
leta, pri Založbi kaset in 
plošč RTV Ljubljana, pa bo-
do začeli oktobra. 

V.E. 

Narodnozabavni ansambel Štajerskih 7 iz Slovenskih^ 
Konjic se uveljavlja z izvirnimi glasbenimi idejami. Na 
fotografìji, od leve proti desni. Rudi Šantl, Boris Rošker, 
Vito Prel, Zlatko Magdič, Branimir Klevže, Boris Pokom 
in v ospredju Samo Pokorn. 

FRANČEK FRAKEU' 

Mejduš mule, da sva si že v začetku šolskega leta na 
jasnem kar se tiče cvekov. 

(Novi tednik, 2. septembra 1970) 

Maratonsici hoilci od Cella do 
Logarsice doiine 

Pet Celjanov - Berni Tratnik, Franc Smodiš, Jože Zork 
Niko Skamen in Bine Javornik - sicer še ne bo prišlo 
Guinesovo knjigo rekordov, zato pa zaslužijo vse pohvale' 
vzdržljivost in uspešno prehojeno pot iz Celja do Logarst 
doline. Prvi takšen maratonski pohod so organizirali 
letos pa je prejšnjo soboto ob eni uri zjutraj odšlo na P* 
sedem zagnanih hodcev; Bojan Kožar in Tone Janič sta vs 
zagnanosti navkljub omagala na polovici poti. Vseh P 
zmagovalcev je do Logarske doline »pridelalo« kar pref 
žuljev, pot pa je bila še toliko težja, ker je bilo vsesko 
potrebno hoditi po trdem asfaltu. Zato pa je bilo pot6 
tohko več veselja na cilju v Cinkarniškem domu v Logará 
dolini. 

Na fotografiji: Franc Smodiš in Berni Tratnik nekaj kil 
metrov pred Solčavo. Za njima je že več kot 50 kilometrov' 
enajst ur hoje. g 


